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وزیر ارتباطات:
پیچیده ترین عملیات فضایی 

ایران در مرداد کلید می خورد
عیســی زارع پور، وزیــر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات گزارشــی از اقدامات و دستاوردهای 
این وزارتخانه در دولت سیزدهم ارائه کرد.وی 
در ابتدا به اجرای دولت هوشــمند اشاره کرد و 

گفت: با اجرای دولت هوشمند ...

 تورم تیرماه فارس از میانگین کشوری بیشتر شد
صفحه7

 رئیس مجلس شورای اسلامی:
رفع گرانی باید مهم ترین 

دغدغه مجلس و دولت باشد
محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در جلســه علنی مجلــس و بعد از 
ارائه گــزارش وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
درخصــوص نحوه عملکــرد ایــن وزارتخانه 

پیرامون پیشرفت و راه اندازی ...

رئیس جمهور منتخب:
قدم اول انتخاب کابینه وفاق 

ملی است
مسعود پزشــکیان، رئیس جمهور منتخب  با 
اعضای ستادهای مردمی خود در تالار وزارت 
کشور دیدار کرد. رئیس جمهور منتخب اظهار 
داشت: وقتی شور و شوق شما را می بینم، بار 

سنگینی روی دوش های ... ۲۲

زائران اربعین

پیاده روی اربعین، پدیده ای که در سال های گذشته بیش 
از پیش رُخ عیان کرده اســت. پدیــده ای که در آن طبق 
برآورده ها، جمعیتی بالغ بر ٢٠ میلیون نفر در مسیر حدود 
٨٠ کیلومتری بین شــهرهای نجف تا کربــلا را از اول تا 
بیســتم ماه صفر طی می کنند. ســابقه تاریخی مراودات 
مردم ایــران و عراق و همچنین مناســبات دو دولت در 
ســال های اخیر از همه مهم تر شیعی بودن هر دو کشور، 
امروزه وضعیت پیاده روی اربعین حسینی را دگرگونه کرده 

است.
این مراســم در سال های اخیر بســیار باشکوه و باعظمت 
برگزار می شــود، با نام بزرگ تریــن گردهمایی مردمی، 
بین المللی شناخته می شود. اما شرکت خیل عظیم عاشقان 
حسینی در سال های گذشته موجب به وجودآمدن مسائل 
و مشکلاتی برای زائران شده است که از جمله آنها می توان 
به قطع یکباره خدمات رسانی موکب ها بلافاصله بعد از روز 
اربعین اشــاره کرد. همچنین گزارش شده است سال های 
گذشــته به دلیل کمبود مواکب در مرزها و مســیرهای 
منتهی به مرز، زائران شــرایط بحرانی را تجربه کردند و با 
توجه به کمبود امکانات از دریافت آب هم محروم بودند و 

برای عبور از مرز تا پای مرگ پیش رفتند.
بدون تردید امسال شاهد شدت بیشتر گرما نسبت به سال 
گذشته به طور غیرقابل تحملی در برخی ساعات هستیم از 
این رو باید شرایط اضطراری در پیک برگشت زائرین اعلام 
 شــود  و باید حتماً از تمام ظرفیت کشــور برای این مهم

استفاده شود. 
واض اســت اگر در سه، چهار روز بازگشــت زائران تمام 
ظرفیت کشــور پای کار نیایــد حتماً با توجــه به گرما 
و امکانــات اندکی کــه در برخی مرزهای کشــور داریم، 
شــاهد تلفات انســانی خواهیم بود. از ســویی در حوزه 
حمل و نقل و توســعه و نوســازی نــاوگان توفیق خوبی 
نداشــته ایم و مصوبــه وارد کردن دو هزار نــاوگان برای 
اربعین حســینی هنوز نامشخص مجدداً در حال پیگیری 
 اســت امیدواریــم در اربعین امســال شــاهد اســتفاده 

از امکانات جدید برای خدمت به زائرین اربعین باشیم.

سامانه خودنویس چقدر بر بازار رهن و اجاره مؤثر بوده است؟ 

اجـاره بها 
همچنان در صدر

 سال گذشــته یعنی 14٠٢ اعلام شد ازاین پس ثبت 
قرارداد اجاره مســکن برای دریافت کد رهگیری در 
ســامانه خودنویس الزامی  شده است. این سامانه که 
هدف از راه اندازی آن »رفاه حال مستأجران و نظارت 
و کنترل قیمت مسکن« عنوان شد، قرار است دست 
دلالان و ســوداگرانی را که در افزایش قیمت اجاره ها 

نقش دارند، کوتاه کنــد. فعالیت خودنویس از بهمن 
سال گذشــته به صورت رسمی  آغاز شد و طبق اعلام 
 وزارت راه و شهرســازی عقد قرارداد اجاره مسکن در 
خودنویــس باید به صورت کاملًا رایگان انجام شــود. 
اینکه این ســامانه تاکنون چقدر توانســته در کنترل 

صفحه 3اجاره بها مؤثر باشد را می توان از...

صفحه 3

گامی مهم در راستای خودکفایی انرژی؛
تفاهم نامه انتقال آب خلیج فارس به 

پتروشیمی شیراز امضا شد

در یک رویداد مهم صنعتی، گروه ســرمایه گذاری غدیر 
با هدف تأمین پایدار آب مورد نیاز مجتمع پتروشــیمی 
شــیراز و حرکت به ســمت خودکفایی در تولید انرژی، 

تفاهم نامه خرید آب از خلیج فارس را امضا کرد. 
این مراســم با حضــور دکتر عبــوری، مدیرعامل گروه 
ســرمایه گذاری غدیر، محمدرضا رضایی کوچی، رئیس 
کمیسیون عمران مجلس و محمدهادی ایمانیه، استاندار 

فارس برگزار شد. 
دکتر عبوری در این جلســه با تأکیــد بر اهمیت تأمین 
پایــدار انرژی، اظهار داشــت: »در راســتای خودکفایی 
در تأمیــن انــرژی، تفاهم نامــه انتقــال آب بین گروه 
ســرمایه گذاری غدیر، اســتانداری فارس و کمیســیون 
عمــران مجلس برای تأمین آب پایــدار و خودکفایی در 

این حوزه امضا شد.«
وی افــزود: »با توجه به ناترازی انرژی کشــور و کمبود 
انرژی در حوزه های مختلف، گروه ســرمایه گذاری غدیر 
تلاش می کند تا در تأمین انرژی به خودکفایی برسد. در 
همین راســتا، پروژه هایی در حوزه آب، برق و گاز تعریف 
شده اســت که از جمله آن ها می توان به بهره برداری از 
پــروژه فولاد غدیر نی ریز به عنوان اولین طرح انتقال آب 
از خلیج فارس به صنایع مســتقر غدیر در استان فارس 
و تفاهم نامه اخیر مجتمع پتروشیمی شیراز اشاره کرد.«

مدیرعامــل گــروه ســرمایه گذاری غدیــر همچنین از 
برنامه ریــزی برای احداث یک واحد ۵٠٠ مگاواتی انرژی 
خورشیدی در اســتان فارس خبر داد و گفت: »در حال 
حاضــر مراحل اولیــه این پروژه در حال انجام اســت و 
منتظر معرفی زمین مناســب از سوی استانداری فارس 
هســتیم.« وی همچنین به اهمیت رفع مشکلات پروژه 
فولاد خرامه اشــاره کرد و ابراز امیــدواری کرد که این 

مشکل در آینده نزدیک حل شود.
در ادامه، مدیرعامل گروه ســرمایه گذاری غدیر از اجرای 
دو طرح مهم تولید نیترات با سرمایه گذاری ٢۵٠ میلیون 
دلاری و تولید کریســتال ملامین با سرمایه گذاری 1٠٠ 
میلیون دلاری در مجتمع پتروشــیمی شــیراز خبر داد. 
در پایان این جلســه، رئیس کمیسیون عمران مجلس و 
اســتاندار فارس نیز آمادگی خود را بــرای رفع موانع و 
حمایت از اجرای پروژه های گروه ســرمایه گذاری غدیر 

اعلام کردند.

ایرنا- وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی گفت: درصدد هســتیم در 
تلویزیون، سینما و نمایش خانگی معیارهای واحد اعمال شود. برخی 
مطرح می کنند که تلویزیون عمومی اســت و باید مرزهای محکم تری 
داشته باشــد، این مرزبندی ها در سینما کمی ضعیف تر و در نمایش 

خانگی هم وضعیت خاص خودش را داشته باشد.
جلسه هشتصد و بیســت و چهارم شورای فرهنگ عمومی به ریاست 
محمدمهدی اســماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی و با حضور 
عاطفه خادمی دبیر شــورای فرهنگ عمومی، عبدالحسین خسروپناه 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی و انسیه خزعلی معاون امور زنان و 

خانواده رئیس جمهور برگزار شد.
وزیر فرهنگ در این جلســه گفت: امسال قرارگاه شهید آوینی را در 
معاونت اســتان ها راه اندازی کردیم که اتفاق مهمی به شمار می رود و 
در نتیجه آن به همه شهرستان ها و استان ها به صورت مجزا بودجه 
تخصیص داده شــد که این میزان ده برابر رشــد کرد و رضایتمندی 

وسیعی را ایجاد کرد.
اســماعیلی با بیان اینکه برای اولین بار ایــن اقدام صورت می گیرد، 
افزود: بسیاری از مؤسسات اســتانی )توسط معاونت استان ها وزارت 
فرهنگ، دســتیار مردمی سازی رئیس جمهور و مشــاور امور مناطق 
محروم وزارت فرهنگ( در تمام مناطق دور از چشــم و مغفول مورد 
توجه قرار گرفتند برهمین اساس امسال پیش بینی های بسیار خوبی 
در این حوزه داشته ایم و تلاش می کنیم نیمی از تخصیص ها تا پایان 

نیمه اول سال در اختیار استان ها قرار گیرد.
آغاز تولید اثر سینمایی با ترکمنستان

رئیس شورای فرهنگ عمومی کشور با اشاره به سیاست همسایگی در 
دولت سیزدهم گفت: چندی پیش در کشور ترکمنستان حاضر شدیم 
و تولید چند اثر مشــترک )مثلًا در مــورد مختوم قلی خان( را با این 
کشور همسایه آغاز کردیم در همین راستا هفته فرهنگی ترکمنستان 

را پاییز گذشته در ایران برگزار کردیم که برنامه بسیار فاخری بود.
وزیــر فرهنگ در مــورد آثار بــه نمایش درآمده در شــبکه نمایش 
خانگی، گفت: طبق مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی، کارگروهی 
با مدیریت آقای خســروپناه و با حضــور نمایندگان وزارت فرهنگ و 
صداوســیما، دبیر شــورای عالی فضای مجازی و چند نفر از اعضای 
حقیقی شــورای عالی ایجاد شد که در حال تدوین آخرین شاخص ها 

در این زمینه و ابلاغ آیین نامه اجرایی هستند.
وی افــزود: تقســیم کار در این حوزه توســط مصوبه شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی انجام شــده و شــهید جمهور نیز آن را ابلاغ کردند 
تــا اختلاف های آزار دهنــده ای که باعث می شــود در حوزه نظارت 
مشــکلاتی ایجاد کند برطرف شــود البته هنوز توقعات و اشــکالات 

جریانات دغدغه مند در مورد سریال ها همچنان باقی مانده است.
رئیس شورای فرهنگ عمومی کشــور تصریح کرد: این مشکل را در 
ســینما هم داریم با وجود اینکه شورای نظارت و صدور پروانه نمایش 
از دوســتانی هســتند که دقت دارند ولی با این حــال به دلیل تنوع 

سلیقه ها باز هم مسائلی به وجود می آید.

اســماعیلی ادامه داد: درصدد هســتیم در تلویزیون، سینما و نمایش 
خانگــی معیارهــای واحد اعمال شــود. برخی مطــرح می کنند که 
تلویزیون عمومی اســت و باید مرزهای محکم تری داشــته باشد، این 
مرزبندی ها در سینما کمی ضعیف تر و در نمایش خانگی هم وضعیت 

خاص خودش را داشته باشد.
وزیر فرهنگ گفت: در ابتدای دولت با اینکه مورد هجمه قرار گرفتیم 
عنوان کردیم که بایــد معیارهای نمایش در آثاری که مهر جمهوری 
اســلامی را دارد واحد باشــد، برخی می گویند اگر سخت گیری شود 
ایــن آثار در ســکوهای خارجی به نمایش در می آید در پاســخ باید 
گفت در چنین شرایطی خانواده ایرانی می داند که آن اثر مورد تأیید 
حاکمیت دینی نیســت ولی وقتی مهر تأیید دولت پای اثری هســت 

یعنی مسئولیت سلامت آن اثر را پذیرفته ایم.
وی افزود: در حوزه نمایشــی با کار بســیار خوبی که در شورای هنر 
صورت گرفت ضوابط صدور مجوز ســاخت و نمایش فیلم به تصویب 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی رسید و در مرحله ابلاغ قرار دارد. یکی 
از بزرگتریــن مزیت های جدید که در برنامه هفتم هم مصوب شــد 
رســیدگی به تخلفات حرفه ای هنرمندان در مجموعه های فرهنگی 
و بــا حضور نمایندگان اصناف اســت. فرایندهای غیر رســمی و غیر 
اعلامی که برای اهالی ســینما بعضاً آزاردهنده بود به وضعیت شفاف، 
قابل دفاع و قابل تجدید نظر تبدیل شــده و به جای محاکم قضایی، 
هیئت های رســیدگی کننده در وزارت فرهنگ و با حضور نمایندگان 
نهادهای مختلــف و از جمله نمایندگان خــود اصناف تصمیم گیری 

خواهد شد.
همچنین معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اسامی 
مسئولان گروه های بررســی کتاب های کودک و نوجوان، شعر، طرح 
جلد، معنویت و عرفان های نوظهور و نظارت پسینی هیئت نظارت بر 

ضوابط نشر کتاب را مطرح کرد که به اتفاق آرا تصویب شد.

وزیر فرهنگ: 

نیمی از تخصیص ها تا پایان نیمه اول سال در اختیار استان ها قرار می گیرد
عضو هیئت رئیسه مجلس: 

تاکنون ۶۰ کشور برای شرکت در 
مراسم تحلیف اعلام حضور کرده اند

 
ایرنا- عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکــه تاکنون مقامات و هیئت های ۶٠ کشــور، حضور 
خود در مراســم تحلیف رئیس جمهور چهاردهم را اعلام 
کرده اند، گفت: شــرکت چهار رئیس جمهور، 1٢ رئیس 
مجلس و هفت نخســت وزیر، سه مقام در سطح معاون 
رئیس جمهور، دو مقام در ســطح معاون نخست وزیر و 

14 وزیر امور خارجه در این مراسم قطعی شده است.
مجتبی یوســفی با اشــاره به برگزاری مراســم تحلیف 
رئیس جمهور در مجلس شــورای اسلامی، افزود: تاکنون 
۶٠ کشور برای مراسم تحلیف رئیس جمهور اعلام حضور 
کرده اند و حضور مقامات این کشور در این مراسم قطعی 

شده است.
وی اظهــار کرد: هیئت های این ۶٠ کشــور در ســطوح 
مختلف هستند که در میان آنها چهار رئیس جمهور، 1٢ 

رئیس مجلس و هفت نخست وزیر دیده می شود.
عضو هیات رئیسه مجلس تأکید کرد: همچنین سه مقام 
در ســطح معاون رئیس جمهور، دو مقام در سطح معاون 
نخســت وزیر و 14 وزیر امور خارجه در مراســم تحلیف 
حضور خواهند داشــت و دیگر مهمانان در سطوح دیگر 
خواهند بود. مراســم تنفید حکــم رئیس جمهور هفتم 
مرداد با حضور رهبر معظم انقلاب و مســئولان کشوری 

و لشکری در حسینیه امام خمینی )ره( برگزار می شود.
مراســم تحلیف هم سه شــنبه ۹ مردادماه ساعت 1۶ با 
حضور مسئولان کشــوری و میهمانان خارجی در صحن 

علنی مجلس تشکیل خواهد شد.

شکایت 33۰۰ نفر از آمریکا برای 
ترور »شهید سلیمانی«

ایسنا- سخنگوی دســتگاه قضا درباره آخرین وضعیت 
پرونده ترور شــهید سلیمانی گفت: حدود 3هزار و 3٠٠  
نفر از اقشار مختلف مردم شکایت داشتند. این پرونده از 
دو بعد حقوقی و کیفری باز شــده است، در بعد حقوقی 
پرونده در شــعبه ۵۵ دادگاه حقوقی تهران رســیدگی و 

منجر به صدور رأی شد.
اصغر جهانگیر در نشســت خبری با رســانه ها با تقدیر 
از ملــت ایران برای برگزاری مراســم باشــکوه عزاداری 
ایــام محرم اظهار امیدواری کــرد؛ امیدوارم این مجالس 
درس بزرگی به همه ما دهد تا رهروان صدیقی برای امام 

حسین)ع( و یارانش باشیم.
جهانگیــر درباره آخریــن وضعیت پرونده ترور شــهید 
ســلیمانی گفت: در این پرونده حدود 3 هزار و 3٠٠  نفر 
از اقشار مختلف مردم شکایت داشتند، پرونده از دو بعد 
حقوقی و کیفری باز شــده است؛ در بعد حقوقی پرونده 
در شــعبه ۵۵ دادگاه حقوقی تهران رسیدگی و منجر به 

صدور رأی شد.

ایســنا- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفــت: یکی از بزرگ ترین 
ابربدهکاران بانکی ســازمان تأمین اجتماعی بود. این سبب شد سال 
14٠٠ نــرخ تورم به ۶٠ درصد برســد. دولت بدهی ســازمان تأمین 

اجتماعی را تسویه و مطالبات آن را پرداخت کرد.
ســید صولت مرتضوی بیان کرد: درحال حاضر ســامانه پنجره واحد 
کاملًا طراحی شــده و زیر بار رفته اســت. همچنین حدود ۵٠ درصد 
بارگذاری شــده اســت اما متأســفانه گرفتن اطلاعات از ساختارهای 

اجرایی سخت است. اما در سال 14٠3 حتما تکمیل تر خواهد شد.
مرتضوی بیان کرد: سامانه بهره مندی اصلی ترین پاسخ برای بهره مندی 
جامعه اســت. 1۵1 شــاخص و 7٠ درصد آمار تاکنون در این سامانه 
بارگذاری شده است. همچنین از نمایندگان دعوت می کنم تا در رصد 
خانه وزارت کار حضور پیدا کنند و بازدید به عمل آورند تا بسیاری از 

سؤالات آنان پاسخ داده شود.

وزیر کار درباره اقدامات بیمه ای این وزارتخانه گفت: در بیمه اقشــار 
مختلف و ســطح نفوذ آن اقدامات بســیار خوبی در کمتر از سه سال 
در وزارت کار انجام گرفته است. شــهید رئیسی وعده داد برنامه های 
قوانیــن زمین مانــده مجلس را عملیاتی می کند. یکــی از این موارد 
موضوع اشــتغال بود. یک میلیون فرصت شغلی در سال ایجاد کردیم. 
بعضی از دوســتان خدشــه وارد می کنند اما پایگاه اطلاعاتی ما آماده 
راستی آزمایی است. وی ادامه داد: همچنین تحقق پایین ترین شکاف 
طبقاتی با کاهش ضریب جینی را داشــته ایم. طرح یســنا، کالا برگ 
الکترونیکی و کودکان دارای ســوء تغذیه را راه اندازی کرده ایم و بین 

۶٠٠ تا یک میلیون به این کودکان پرداخت می کنیم.
مرتضوی اظهار کرد: هیچ پشــت نوبتی نداریم و 1٨۶ درصد از حیث 
ریالی در ســه سال گذشته به مستمری مددجویان سازمان بهزیستی 
افزوده شده اســت. اما در بخش تعاون متأسفانه عقبیم. اما در همین 

مدت کوتاه توانســتیم بعد از 11 ســال در سند تعاون بازنگری کنیم. 
ایجاد۶۶٠٠ تعاونی جدید و 1٠3٠ تعاونی بانوان ایجاد شده است. وزیر 
کار با اشــاره به اینکه ایجاد بیش از 3٠ هزار خانه بهداشــت کارگری 
صورت گرفته اســت، گفت: در گذشته می گفتند فهرست ابربدهکاران 
بانکی را منتشــر کنید. یکی از بزرگترین ابر بدهکاران بانکی سازمان 
اجتماعی کشور بود. این سبب شد در سال 14٠٠ نرخ تورم ما به ۶٠ 
درصد برســد. دولت بدهی سازمان اجتماعی را تسویه کرد و مطالبات 
آن را پرداخت کرد. روند استقراض ما از بانک ها متوقف شده است. از 
فروردین 14٠٢ تاکنون ریالی از بانک مرکزی توســط سازمان تأمین 

اجتماعی استقراض نشده است
وی ادامــه داد: در حوزه تولید و شــفافیت در اقتصاد  عملکرد خوبی 
داشتیم. بالغ بر ۹۵ درصد از شرکت های ما حسابرس و بازرس قانونی 

عملکرد آنان را مطلوب اعلام کردند.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: 

تمام بدهی های سازمان تأمین اجتماعی را پرداخت کردیم

برق                    منطقه ای  فارس

ایران - تابستان، همدلی در صرفه جویی با مدیریت مصرف برق، گرمای تابستان راخنک تر کنیم.

تمرین تخلیه اضطراری در مترو شیراز با همکاری 
دستگاه های خدمات رسان و امدادی برگزار شد

)Ba-energy.ir با انرژی شو( با مصرف صحیح و بهینه برق آسایش و روشنایی را به خانه های خود هدیه دهیم.

صفحه3
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ایرنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور منتخب  
با اعضای ستادهای مردمی  خود در تالار وزارت 

کشور دیدار کرد.
پزشــکیان اظهار داشــت: وقتی شــور و شوق 
شما را می بینم، بار ســنگینی روی دوش های 
خودم احســاس می کنم که تحمل آن ســخت 
است. یکی از مشــکلات من این است که همه 
می خواهند با من ملاقات کنند، من چگونه باید 

پاسخ همه را بدهم.
وی افزود: من همان آدم قبل هســتم این طور 
نیســت که رئیس جمهور شــده ام، عوض شده 
باشــم؛ خیلی ها گله می کنند که خودت را گم 

کرده ای به خدا شب و روز ندارم.
پزشکیان اظهار داشت: انتخاب مسئولین برای 
من معضل شده است، به هرکس می گویم آدم 
معرفــی کنید، همه افراد خودشــان را معرفی 
می کننــد. قدم اول انتخــاب کابینه وفاق ملی 
اســت و آن شعاری است که ســرمی دادیم که 
مملکت با یک دســته و جناح اداره نمی شــود، 
خودمــان هم باید بــه آن پایبند باشــیم؛ در 
نتیجه بایــد کابینه ای را شــکل دهیم تا افراد 
صــادق، باتجربه و با دانش انتخاب شــوند و به 
 ســمت سیاســت های کلی مقام معظم رهبری 

حرکت کنیم.
  رضایت مردم شاخص مدیریت ماست

وی ادامه داد: هر اتفاقی بیفتد و هر کســی که 
بخواهد سمتی داشته باشد، یک اصل را با همه 
توافق خواهیم کرد و اگر خلاف این باشد مورد 
قبول نیست و آن رضایت مشتری و مردم است.
پزشــکیان گفــت: در هر بخشــی اگر کســی 
می خواهد خدمتی ارائه دهد باید مراجعه کننده 
را راضــی کند و با رضایــت از اداره بیرون برود 
لذا رضایت مردم شاخص مدیریت ماست، دلیل 
اینکه ما خوب خواهیم بود یا بد این اســت که 

بندگان خدا پشت سر ما چه خواهند گفت.
باید کاری  رئیس جمهور منتخب تأکید کــرد: 
کنیــم که مــردم از گفتار و رفتــار و کردار ما 

احساس رضایت کنند نه احساس نارضایتی.
  اگر متحد شویم می توانیم بایستیم

وی در بخشــی از ســخنانش گفت: بــه امام 
حســین)ع( می گوینــد مگــر نمی بینید حق 
را عمــل نمی کنند و از باطــل نهی نمی کنند؟ 
پس چرا به ســمت کوفــه می روید؟ ایشــان 
در پاســخ می فرمایــد: من خــروج می کنم تا 
 امر بــه معروف را در جامعه اعمــال کنم، امام 
 حسین )ع( برای حق رفت برای حق قیام کرد و 
برای حق شهید شد همه یارانش برای حق این 
قیام را کردند و این شــور و شــوق را در تاریخ 

ایجاد کردند چون حق را پیگیری می کردند.
وی تأکید کرد: حق چیســت؟ خدا پیامبران را 
فرستاده تا بر اساس حق حکم کنند؛ ما اگر تابع 
هوای نفس شویم، اگر منیت و غرور ما را بگیرد، 
اگر جناحــی و حزبی عمل کنیــم، به ضلالت 
می افتیم، در نماز هم هر روز از خدا می خواهیم 

که از ضالین )گمراهان( نباشــیم؛ ضالین یعنی 
اینکه تابع هوای نفسم، منیت و غروم و دسته و 

گروهم شوم نه اینکه تابع حق باشم.
اظهار داشــت: صراط  رئیس جمهــور منتخب 
مســتقیم یعنی همه دست به دست هم دهیم؛ 
کشــور ما در وضعیت خوبی نیســت؛ به شدت 
تحریم هســتیم؛ مشــکلات ما به اختلافات ما 
برمی گردد. پزشــکیان افزود: اگر قرار اســت با 
قدرت بمانیم و مشــت محکمی بر دهان آن ها 
بزنیم، باید در کشــور همه با هم متحد شویم و 
دســت به دست هم دهیم و عزت و غرورمان را 
به دنیا نشــان دهیم. اگر متحد شویم می توانیم 

بایستیم.
  قدم اول ما وحدت است و قدم دوم به دنبال 

حق رفتن
رئیس جمهور منتخب ادامه داد: تولیدکنندگان 
و کارشناسان ما باید در صحنه باشند و به آن ها 
احترام بگذاریم می توانیم کشــتی را به ساحل 
نجات برسانیم اما اگر بخواهیم هرکدام از این ها 

را حذف کنیم قطعاً مشکل پیدا خواهیم کرد.

وی گفت: آنها نمی خواهند ما مســتقل باشیم، 
قدم اول این اســت که در داخل کشــور با هم 
باشــیم، دنبــال حق باشــیم، حقــوق فردی، 

اجتماعی، قومیتی، مذهبی، جنسیتی.
رئیس جمهور منتخــب با بیان این که قدم اول 
وحدت است اظهار داشــت: قدم دوم به دنبال 
حق رفتن اســت. وی تصریح کرد: اگر نخبگان، 
توانمندان، عالمان، نخبــگان، تولیدکنندگان و 
کارشناســان ما در صحنه باشــند و ما به آنها 
احترام بگذاریم، خواهیم توانســت این کشتی 
را راحــت به ســاحل نجات برســانیم، اگر هر 
 یــک از این ها را حــذف کنیم، قطعاً مشــکل 

پیدا خواهیم کرد.
پزشکیان اظهار داشــت: دشمنان نمی خواهند 
ما ســر پای خود بایستیم، نمی خواهند مستقل 
باشــیم. قدم اول این است که در داخل کشور 
با هم باشــیم، دنبال حق باشــیم؛ حق، حقوق 
فردی هســت، حقوق اجتماعی هست، حقوق 
جنسیتی هست، حقوق قومیتی هست، حقوق 
مذهبی هست. رئیس جمهور منتخب افزود: حق 
را باید بتوانیم درســت عمل کنیم؛ برای اینکه 
بتــوان حق را عمل کرد، باید نفس را در مقابل 
سرکشی ها ضایع کند و اجازه ندهد سرکشی او 

را از حق دور کند.
وی ادامــه داد: من را آن قــدر بزرگ نکنید که 
تصور کنم کســی شــده ام؛ من نماینده شــما 
شــده ام برای اینکه بتوانم دنبال حق و حقوق 
شما بروم؛ شــما به من اعتماد کرده اید و رأی 
داده ایــد، خــود را متعهد می دانم کــه پایبند 
حرف هایــی که گفته ام باشــم؛ حرف هایی که 
زده ام، وعــده، عدد و رقمی نــداده ام و گفته ام 

پیگیر حقوق شما خواهم شد.
  دعوا نخواهم کرد؛ دروغ نخواهم گفت

رئیس جمهــور منتخــب افزود: دعــوا نخواهم 

کــرد، دروغ نخواهــم گفت، دنبــال محرومان 
و مشــکلات مــردم خواهم بود، تــا پای جان 
خواهم ایستاد.اینکه به دنبال حق برویم، دنبال 
 انصــاف باشــیم و زور نگوییم و ظلــم نکنیم و 
پشتیبان مظلومان باشیم، راه امام علی)ع( است 

دستور خداست.
پزشکیان اظهار داشــت: چه کسانی که به من 
رأی دادند و یا به طرف مقابل، یا آنها اصلًا رای 
ندادند می خواهم که بیایید برای عزت کشور با 

هم تلاش کنیم.
  هدف ما مقابله با ظالم اســت چه در این 

مملکت و چه در هر نقطه دیگر از دنیا
وی تأکید کرد: هر جایــی که حق مظلومی  را 
نادیده گرفتند پشتیبان مظلوم باشید. اگر شیعه 
هستیم و می خواهیم که راه امام را دنبال کنیم 
باید پایبند به این گفتار باشــیم. خداوند به ما 
کمک کند که نفس خودمان را مهار کنیم و به 

دنبال حق باشیم.
وی افزود: اگر کسی حق را به ما گفت نهراسیم 
بلکه آنرا بپذیریم، حضرت علی می فرماید: حق 
را به من بگویید و مضایقه نکنید از اینکه مرا به 
حق توصیــه کنید. حضرت علی)ع( می فرمایند 
من هم ممکن اســت خطا کنم، مــا که دیگر 

عددی نیستیم.
وی تأکیــد کــرد: هر کجــا دیدید کــه ما راه 
را اشــتباه می رویم یا بر اســاس عدالت عمل 
نمی کنیــم؛ حتمــا گوشــزد کنیــد. بــا تمام 
وجــود تــلاش می کنیــم وحدت و انســجام 
 ایجــاد کنیــم و خدمتگــزار مــردم باشــیم. 
همــه قومیت ها، جنســیت ها، جوانــان و همه 
 کســانی که به من یا طــرف مقابل رأی دادند، 
همه آنها که نیامدند، همه با هم باید برای ایران 
تلاش کنیم و کشــور را با قدرت و عزت پیش 

ببریم.

رئیسجمهورمنتخب:

قدم اول انتخاب کابینه وفاق ملی است
وزیرکشوردربغداد:

 آماده همکاری جهت مبارزه باقاچاق 
موادمخدر هستیم

تســنیم- احمد وحیدی، وزیر کشور در تشــریح گفت وگوهای انجام 
شــده در دومین نشست کنفرانس منطقه ای مبارزه با قاچاق مواد مخدر 
در بغداد، بیان کرد: ایران به عنوان کشــور پیشــرو آمادگی کامل برای 
همکاری با نهادها و ســاختارهای منطقه ای و بین المللی برای مبارزه با 

قاچاق مواد مخدر را دارد.
وی هیئت های شــرکت کننده در این نشست نظرات و دیدگاه های خود 
برای افزایش همگرایی و همراهی بیشتر ارائه کردند و در پایان بیانیه ای 
با موضوع پیشــرفت ها و لزوم همکاری های بیشتر کشورهای همسایه 
برای مبارزه مؤثر با قاچاق مواد مخدر در منطقه قرائت شد. وزیر کشور، 
این نشســت را ابتکاری بســیار خوب و مؤثر از سوی وزارت کشور عراق 
عنوان و خاطرنشــان کرد که نخست وزیر عراق نیز در سخنانی، نظرات 
ارزشــمندی در حوزه همکاری های منطقه ای برای مبارزه با قاچاق مواد 

مخدر ارائه کرد.
وحیدی یادآور شــد که نشست آتی این کنفرانس منطقه ای سال آینده 
در تهران برگزار می شود. وی افزود: در نشست بغداد همچنین از محمد 
شیاع الســودانی، نخست وزیر عراق برای سفر به تهران جهت شرکت در 

مراسم تحلیف رئیس جمهور منتخب دعوت به عمل آمد.
وزیر کشــور گفــت که هیئت های شــرکت کننده در نشســت بر ادامه 
همــکاری و همراهی متقابل در حوزه هــای مختلف از جمله موضوعات 
امنیتی، انتقال غیرقانونی ســلاح و مواد مخدر در منطقه بحث و بررسی 

و تبادل نظر کردند.
وحیدی ادامه داد: در این نشســت همچنین از ملت و دولت عراق برای 
همراهــی و پذیرایی از زائران ایرانــی در راهپیمایی عظیم اربعین تقدیر 
و تشــکر به عمل آمد. وی، گفت وگو و تبادل نظر با طرف عراقی در این 
ســفر را خوب ارزیابی و تأکید کرد: با توجه به روابط خوب و مستحکم 
دو ملت ایران و عراق و مذاکراتی که در زمان شهید خدمت آیت ا... سید 
ابراهیم رئیسی و دوران سرپرستی محمد مخبر با طرف عراقی انجام شد، 
نتایج و دســتاوردهای بسیاری برای توسعه و پیشرفت دو کشور دوست 

و برادر فراهم آمده است.
وزیر کشــور به همراه محمدکاظم آل صادق ســفیر کشورمان در عراق و 
ســردار ایرج کاکاوند رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فراجا در دومین 

نشست منطقه ای مبارزه با قاچاق مواد مخدر در بغداد شرکت کردند.

رئیسکلدادگستریتهران:
ابربدهکار ۳۰ هزار میلیاردی در زندان است

مهر- علی القاصی مهر، رئیس کل دادگستری تهران گزارشی از اقدامات 
انجام شده از ســوی این مرجع قضایی درباره بازگشت بدهی بدهکاران 
کلان بانکی به خزانه کشور ارائه کرد. رئیس کل دادگستری استان تهران 
در رابطه با یکی از بدهکاران کلان که ۳۰ هزار میلیارد تومان به شــبکه 
بانکی کشــور بدهی دارد، گفت: با این شخص توافق کردیم که ۱۲ هزار 
میلیارد از بدهی خود را با معرفی اموال به شــبکه بانکی کشور برگرداند. 
القاصــی تأکید کرد: این فــرد در حال حاضر به زندان معرفی شــده و 

مذاکراتی انجام شده که مابقی بدهی را پرداخت کند.
پس از انتشــار اظهارات رئیس کل دادگســتری تهران بــه همراه فیلم 
مصاحبه، ســایت اینترنشنال در راستای مأموریت همیشگی خود ضمن 
تحریف اظهارات این مقام قضایی در یک خبرســازی آشکار به گونه ای 
عنوان کرد که انگار فقط قرار است ۱۲ هزار میلیارد از بدهی این محکوم 

وصول شود و مابقی عدد در حق بیت المال پرداخت نخواهد شد.
اینترنشنال در حالی اقدام به تحریف اظهارات علی القاصی کرد که رئیس 
کل دادگســتری تهران  تأکید می کند بخشــی از اموال این ابربدهکار با 
معرفی اموال وی وصول شــده و این فرد در حال حاضر در زندان است. 

همچنین اقدامات لازم برای پرداخت مابقی بدهی در حال انجام است.

سرپرستمعاونتامورمجلسرئیسجمهوربیانکرد:
لایحه دولت درباره شهرستان های جدید

 و تعیین حوزه انتخاباتی
تسنیم- ســیدمحمود حســینی پور، سرپرســت معاونت امور مجلس 
ریاست جمهوری اظهار داشت: براساس قانون تعاریف و ضوابط تقسیمات 
کشــوری مصوب ۱۳6۲/4/۱5 تبدیل عناصر کوچک تر در تقســیمات 
کشــوری به عناصر بزرگتر تابع ضوابط و الزامات جمعیتی و تقسیماتی 
مشــخصی اســت و با توجه به اینکه برای استقرار نظام سیاسی و اداری 
متمرکز و بهبود شــاخص های توســعه یافتگی در برخی از شــهرهای 
پرجمعیت، ضروری اســت این دسته از شهرها را از احکام عمومی قانون 
مزبور برای ایجاد شهرســتان مســتثنی کرد؛ لذا دولــت لایحه تبدیل 
شــهرهای پرند، کمال شهر، محمدشهر و ماهدشت به شهرستان را برای 

طی تشریفات قانونی به مجلس شورای اسلامی ارسال کرد.
وی تصریح کرد: با تبدیل شــهرهای پرند، کمال شــهر، محمدشــهر و 
ماهدشــت به شهرســتان امکان بهبود شاخص های توســعه یافتگی و 

حکمرانی شایسته تر در این مناطق فراهم می شود.
سرپرســت معاونت امور مجلس ریاســت جمهوری هم چنین با اشاره به 
ارســال لایحه »اصلاح جدول قانون تعیین محدوده حوزه های انتخاباتی 
مجلس شورای اســلامی« به مجلس اظهارداشــت: دولت این لایحه را 
با هدف رعایت ضرورت هــای اجتماعی، جغرافیایی و فرهنگی و انطباق 
تغییرات تقســیمات جغرافیایی با حوزه های انتخاباتی به مجلس شورای 

اسلامی ارسال کرده است.
حســینی پور درباره اهمیت این لایحه اظهار داشت: مطابق جدول قانون 
تعیین محدوده حوزه های انتخاباتی مجلس شورای اسلامی مصوب سال 
۱۳66 تعدادی از بخش ها و دهســتان ها علی رغم تابعیت شهرستانی در 
حوزه هــای انتخابیه مجاور قرار گرفتند و همچنین بر اســاس تغییرات 
مربوط به تقســیمات کشوری نیز تعداد دیگری از روستاها و دهستان ها 
منتزع شــده و به محدوده های مجاور الحاق شــده اند؛ لذا دولت لایحه 
»اصلاح جدول قانون تعیین محدوده حوزه های انتخاباتی مجلس شورای 
اســلامی« را برای طی تشــریفات قانونی تقدیم مجلس شورای اسلامی 

کرده است.

عضوکمیسیونفرهنگیمجلس:
چرا نمایندگان از عضویت در »کمیسیون فرهنگی« 

استقبال نمی کنند؟
مهر- احمد راســتینه، عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
در جلســه امروز مجلس در تذکری شــفاهی با اســتناد به بیانات مقام 
معظم رهبری در دیدار نمایندگان مجلس دوازدهم با ایشــان، گفت: از 
مقام معظم رهبری که با شفافیت تمام مؤلفه های رأی مجلس به کابینه 
دولت آینده را مشــخص کردند، تشــکر می کنیم و حتمــاً این موارد را 

مدنظر قرار می دهیم.
وی بیــان کرد: همه مؤلفه های مورد تأکیــد رهبر انقلاب درباره اعضای 
کابینه لحاظ خواهد شد و یکی از موارد مهم اعتقاد گزینه های پیشنهادی 

دولت به اصول نظام جمهوری اسلامی است.
در ادامه این نماینده مجلس با انتقاد از به حد نصاب نرسیدن کمیسیون 
فرهنگی مجلــس دوازدهم، اظهار کرد: مگر فرهنــگ، اولویت جامعه و 
کشور نیست؟ پس چرا باید نمایندگان را التماس کنیم تا عضو کمیسیون 

فرهنگی شوند و به چه علت از این کمیسیون استقبال نمی شود؟ 
نماینده مردم شــهرکرد در مجلس شورای اســلامی تأکید کرد: دغدغه 
مردم و کشــور، ضابطه مند شدن فضای مجازی اســت که عملًا قتلگاه 
جوانان ما است و کمیســیون فرهنگی مجلس باید این مسئله را لحاظ 

کند.

مجلس  رئیس  قالیبــاف،  محمدباقــر  فارس- 
شورای اسلامی در جلســه علنی مجلس و بعد 
از ارائه گزارش وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
درخصوص نحوه عملکرد این وزارتخانه پیرامون 
پیشــرفت و راه اندازی ســامانه رفاه ایرانیان و 
سامانه بهره مندی ایرانیان اظهار کرد: این موارد 
در بودجه ســال های ۱4۰۱ و ۱4۰۲ آمده بود 
که در بودجه ســال ۱4۰۳ دنبال شد تا شاهد 

سامان دهی و کارآمدسازی سیاست های مرتبط 
بــا محرومیت زدایــی و رفع تبعیــض در توزیع 
هدفمنــد و عادلانه منابع دولــت تحت عنوان 
ایجاد پایگاه اطلاعات بهره مندی ایرانیان باشیم.

وی ادامه داد: علی رغم زحمات انجام شــده این 
کار بــه کندی پیش می رود و اشــکالات جدی 
وجود دارد که دستگاه های سیاست گذار چنین 
مسئولیتی را به عهده دارند؛ منتها هنوز شاخصه 
مشخصی برای توجه به مناطق محروم و گروه ها 
دیده نمی شــود. رئیــس مجلس بــا تأکید بر 
لزوم ورود کمیســیون اجتماعی به این موضوع 
گفت: وحدت رویه ای بین دستگاه ها در موضوع 
محرومیت زدایــی وجود ندارد که تا زمان برخط 

نشــدن ســامانه ها و نبود ارتباطات دو سویه و 
دقیق و تجزیه و تحلیل از اطلاعات با اشــکالات 

اساسی مواجه خواهیم بود.
وی همچنین با اشــاره به عملکــرد پایگاه رفاه 
ایرانیــان گفت: ایــن موضوع در برنامه ششــم 
توســعه و برنامه هفتم توسعه آمده است. هدف 
از ایجــاد پایگاه رفــاه ایرانیــان ارتقای عدالت 
اجتماعی و کاهش نابرابری و شناســایی دقیق 
گروه های هدف اســت؛ منتهــا در این موضوع 
هم اشــکال داریم که شــاهد مراجعات متعدد 
مردم هستیم. وی توضیح داد: اشکالاتی درباره 
ثبــت اطلاعات افراد و حذف و اضافه کردن آنها 
وجود دارد و عملا ســازوکار مناســبی در حوزه 

راستی آزمایی نیســت که مشکلاتی را به وجود 
آورده است. در این بین علی رغم تصویب قانون 

داده ها همکاری بین دستگاه ها اجرا نمی شود.
رئیس مجلس شورای اســلامی تأکید کرد: اگر 
داده ها بین دســتگاه ها تبادل نشود و ارتباطات 
دوســویه وجود نداشته باشــد، همه زحمات و 
پول ها به گروه های هدف نمی رســد؛ به طوری 
که افرادی که از کشــور هــم مهاجرت کرده اند 

اطلاعات آنها هم اصلاح نشده است.
قالیبــاف همچنین با بیان این کــه یارانه کلان 
ارزی در ابتدای زنجیره به نهاده ها داده می شود، 
گفــت: این رقم بیــش از ۱5 میلیارد دلار و در 
واقع حدود ۱۷ میلیارد دلار اســت. در کنار آن 

بــه همین گروه ها در انتهــای زنجیره هم ریال 
داده می شــود که جمع این دو عدد رقم بسیار 
بزرگی اســت. رئیس مجلس شــورای اسلامی 
ادامــه داد: در همین شــرایط شــاهد گرانی و 
نابســامانی هســتیم کــه این موضــوع باید از 
مهم تریــن دغدغه های مجلس دوازدهم باشــد 
که با همــکاری دولت مورد توجــه قرار گیرد، 
چون ریال به انتهای زنجیــره و دلار به ابتدای 
زنجیره می دهیم که علی رغم دادن این رقم های 
بــزرگ باز هم نارضایتی وجود دارد. همه حاکی 
از این است که پایگاه های داده دو طرفه، دقیق 
و به روز نیست و امکانات هدر می رود؛ لازم است 
کمیسیون های مربوطه به این موارد توجه کنند.

مهر- عیســی زارع پور، وزیــر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعــات گزارشــی از اقدامات و دســتاوردهای این 

وزارتخانه در دولت سیزدهم ارائه کرد.
وی در ابتدا به اجرای دولت هوشــمند اشــاره کرد و 
گفت: با اجرای دولت هوشــمند بسیاری از مشکلات 

مردم در تعامل با دولت رفع می شود.
وزیــر ارتباطات با اشــاره به اینکــه در ابتدای دولت 
کارهای پراکنده ای در حوزه الکترونیکی کردن خدمات 
دولت اتفاق افتاده بود، خاطرنشــان کرد: با دســتور و 
پیگیری رئیس جمهور شــهید مراکز فناوری اطلاعات 
و هوشمند ســازی در همه دستگاه ها به بالاترین سطح 
ســازمانی و زیر نظر بالاترین مرجع دســتگاه ها ارتقا 
یافتند و در قوانین بودجه ســنواتی سال های اخیر هم 
همه دســتگاه ها مکلف شدند که همه خدمات خود را 
از طریق یــک درگاه واحد ارائه دهنــد و پنجره ملی 

خدمات خود را راه اندازی کنند.
  تمام دســتگاه های دولت در پنجره ملی خدمات 

دولت هوشمند حضور دارند
وی به راه اندازی پنجره ملی خدمات دولت هوشــمند 
در اردیبهشــت سال ۱4۰۱ توســط وزارت ارتباطات 
اشــاره کرد و افزود: تاکنون تمام دستگاه های دولت با 
حدود ۷۰ درصــد خدمات خود به صورت الکترونیکی 
در این پنجره حضور دارند و حدود 6۰۰ خدمت نیز به 
صورت هوشمند ارائه می شود و تا ۳ سال آینده کسی 
نباید بــرای دریافت خدمات به دســتگاه های اجرایی 
مراجعه کند. زارع پور با اشــاره بــه همکاری راهبردی 
سازمان امور اســتخدامی در این پروژه، گفت: تاکنون 
4۸ میلیون نفر در پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
احــراز هویت شــده اند و 5۰۰ میلیون بــار نیز از این 

پنجره استفاده شده است.
وی استعلامات بین دســتگاهی را ۸ میلیارد در سال 
گذشته اعلام کرد و با اشاره به اینکه امسال این عدد به 

۱۰ میلیارد می رسد، افزود: هر استعلام به معنی عدم 
نیاز به مراجعه حضوری یک فرد به یک دستگاه است.

وزیر ارتباطات پیگیری شــهید جمهور و صداوسیما را 
در اجرایی شــدن پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 

مؤثر عنوان کرد.
وی به وضعیت شــبکه ارتباطی کشور در ابتدای این 
دولت و عقب ماندگی های حوزه ثابت نیز اشــاره کرد و 
افزود: برای بهبود کیفیت شبکه باید در تمام لایه های 
شبکه ارتباطی، نوسازی انجام می شد که این نوسازی 

آغاز و در حال انجام است.
  در ۶۰۰ شــهر اجرای پروژه فیبرنوری منازل و 

کسب وکارها آغاز شده است
زارع پور با اشاره به روند شروع و ادامه پروژه فیبرنوری 
در دولت سیزدهم به عنوان زیرساخت اصلی ارتباطات، 
گفت: تا امروز در 6۰۰ شــهر اجرای پروژه فیبرنوری 
منازل و کسب و کارها آغاز و با شهرداری های این شهرها 
توافق صورت گرفته و دسترسی 4۰ درصد خانوارهای 
شهری به شــبکه فیبرنوری در کشــور فراهم شده و 
 در صورت درخواســت امکان اتصــال آنها وجود دارد.

وی با بیان اینکه تعداد اتصال منازل و کسب وکارها به 
شــبکه فیبرنوری نسبت به ابتدای دولت ۲ تا دو و نیم 
برابر شــده، افزود: با ریل گذاری مناسب و الزام قانون 
هفتم توسعه برای اجرای ۲۰ میلیون اتصال و با تداوم 
آن در دولت بعدی، میزان اتصال به ۳ میلیون مشترک 

تا پایان سال جاری می رسد.
وزیــر ارتباطات افزایش ســایت های نســل چهارم از 
۳۳ هزار به 44 هزار و نســل پنجم از ۱۰ ســایت به 
۲ هــزار ســایت را از دیگر اقدامات انجام شــده برای 
نوســازی و توســعه شــبکه ارتباطی عنــوان کرد و 
 گفت: بر اســاس برنامه ریزی انجام شــده سایت های 
 نســل پنجــم تا پایــان ســال بــه 6 هزار ســایت

افزایش می یابد.

زارع پور ۲ برابر شــدن ظرفیت شبکه انتقال و آی پی 
کشور و 5 برابر شدن ظرفیت تبادل ترافیک را از دیگر 
اقدامات مهم برای نوســازی و توسعه شبکه ارتباطی 
دانســت و گفت: با این اقدامات یک کار اساسی برای 
توســعه و نوسازی شبکه ارتباطی کشور صورت گرفته 
اســت تا به شکل ریشــه ای مسئله ســرعت اینترنت 
برای همیشــه حل شود. وی به مسیرهای متنوع ورود 
اینترنت به کشــور اشاره کرد و افزود: هم اکنون پهنای 
باند اینترنت تأمین شــده به اندازه دوبرابر نیاز کشور 

رسیده است.
 ۸ هزارو ۲۰۰ روستای بالای بیست خانوار به اینترنت 

پرسرعت متصل شدند
وزیــر ارتباطات، توســعه ارتباطات در روســتاها را بر 
مبنای نگاه عدالت محور دولت ســیزدهم دانســت و 
گفــت: در این دولــت ۸ هزارو ۲۰۰ روســتای بالای 
بیســت خانوار به اینترنت پرســرعت متصل شدند و 
در راه اندازی ســایت های این روستاها ۳ هزار روستای 
زیر ۲۰ خانوار نیز تحت پوشــش قرار گرفتند که آمار 
روســتاهای تحت پوشــش به ۹۷ درصــد و جمعیت 
روســتایی که به اینترنت پرسرعت دسترسی دارند را 

به ۹۸/5 می رساند.

رئیسمجلسشورایاسلامی:

 رفع گرانی باید مهم ترین دغدغه مجلس و دولت باشد

وزیرارتباطات:

پیچیده ترین عملیات فضایی ایران در مرداد کلید می خورد
عضومجمعتشخیصمصلحتنظامدرجلسهبا

ایرانیانخارجازکشور:

 ۱۴میلیون نفر به رویکرد ما 
اعتماد کردند

ســعید جلیلی، عضو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام در 
جلسه 4 ســاعته مجازی که 
با حضور بیــش از 5۰ نفر از 
ایرانیان ســاکن در خارج از 
کشــور برگزار شــد، پس از 
درباره  مردم  نظرات  شنیدن 
منطقه ای  تحولات  انتخابات، 
و جهانی و موضوعات مربوط 
به ایرانیان ســاکن در خارج 

مباحثی را مطرح کرد.
جلیلی گفت: امروز در یک نقطه و بزنگاه تاریخی هســتیم و این بزنگاه برای ما 
فرصت های بزرگ تمدنی، علمی، فرهنگــی و فناوری دارد. اگر ما از یک جهان 
فرصت صحبت می کنیم، گوشــه هایی از آن همیــن ظرفیت های عزیزان ما در 
جا ی جای جهان اســت که دلسوزانه و با علاقه برای کشورشان تلاش می کنند و 

نسبت به سرنوشت کشورشان حساسیت به خرج می دهند.  
وی افزود: شما عزیزان که در خارج از کشور زندگی می کنید، یک نگاه تماشاگرانه 
دارید و بهتر می توانید آن چیزی که در صحنه کشور و آن چیزی را که در صحنه 
جهان اســت، ببینید، مثلًا برخی القا ها برای مردم ایران ارائه می شود که تصور 

شود آنجا آرمان شهر است، شما بهتر می توانید قضاوت کنید.  
جلیلــی گفت: در طول تاریخ و در بزنگاه های تاریخــی ما یا غایب بوده ایم یا ما 
را غایب نگه داشــته اند؛ اما امروز در شرایطی هستیم که برای یک جهش آماده 
هســتیم. با کمک شــما ها دیگر عقب نخواهیم ماند و دچار غفلت نخواهیم شد.  
بنده به سهم خودم از همه شــما تشکر می کنم که در انتخابات شرکت کردید؛ 
دیدیم که دشــمنان چگونه از حتی یک رأی شما هم هراس داشتند و در مقابل 
آن بسیج شدند. این نشان می دهد که حتی یک رأی اثرگذار است؛ اما بدانیم که 

نقش پرشکوه محدود به انتخابات نیست. 
  در این انتخابات جمهوری  اسلامی یک بار دیگر جمهوریتش را به رخ کشید

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: در این انتخابات جمهوری  اسلامی 
یک بار دیگر جمهوریتش را به رخ کشید و همین که کسی تا لحظه آخر انتخابات 

نتایج را نمی دانست، یعنی این مردم هستند که انتخاب می کنند.  
جلیــل تأکید کرد: نزدیک بــه ۱4 میلیون نفر به رویکرد مــا اعتماد کرده اند و 
این وظیفه ای را در راســتای دنبال کردن این رویکرد بر دوش ما می گذارد. این 
حرکت ممکن نیست مگر به اینکه هرکدام از ما نقش مؤثر خودمان را ایفا کنیم. 
شــاهد بودید که من بعد از انتخابات این حرکت را متوقف نکردم، سفر استانی 
داشــتم، به شــهر یاســوج رفتم، با مردم آنجا صحبت کردم. صحبت های آنها و 
کار هایی را که در ایام انتخابات انجام دادند، شنیدم، وقتی این حرکت های بزرگ 
ازسوی ایرانیان در کشور و یا سراسر جهان انجام شده است، وظیفه ما تداوم آن 
اســت. باید با یک عزم جدی آن را دنبال کرد. وی افزود: در استان های مختلف 
یکی از چیز های جالب این بود که یک نسل نوجوان را شاهد بودیم که بسیار پویا 
و آگاه نسبت به مسائل کشور با شور و شعور ارزشمندی مباحث را دنبال می کرد. 
این همان چیزی اســت که ما را نســبت به آینده امیدوار می کند؛ من بسیار به 
آینده امیدوارم و بسیار معتقدم با کمک شما می توانیم آینده خوبی را رقم بزنیم.  
جلیلی در انتها گفت: دولت سایه یک گفتمان است که هرکدام از ما سایه به سایه 

تحولات کشور را دنبال کنیم و بر آن تأثیر مثبت بگذاریم.

ایرنا- کمال خرازی، رئیس شــورای راهبردی روابط 
خارجی، پس از دیدار با مسعود پزشکیان اظهار داشت: 
در دیدار با رئیس جمهور منتخب، شــورای راهبردی 
روابــط خارجی و نقشــی کــه این شــورا در تدوین 
راهبردهای مختلف در زمینــه روابط خارجی دارد را 
معرفی کردم.وی ادامه داد: امیدوارم که هرچه سریع تر 
دولت ایشان استقرار پیدا کند، ماهم در پیشبرد اهداف 

ایشان در کنارشان هستیم.
رئیس جمهــور منتخب هــم گفتند ان شــاءا... از این 
مجموعه اســتفاده خواهند کرد؛ زیرا نگاه پزشــکیان، 

مبتنی بر ارتباط و تقویت با سایر کشورها است. خرازی 
در خصــوص راهبرد وزارت خارجه با بیان این که مقام 
معظم رهبری، راهبردهای سیاســت خارجی را تعیین 
می کنند، یادآور شد: دولت های مختلف با رویکردهای 

خاص خود بایدراهبردها را پیاده کنند.
عــلاوه بر ایــن رویکردها کــه از نظر اجرایی بســیار 
حائــز اهمیــت هســتند، چگونگی رســیدن به این 
اهداف راهبردی هم مهم اســت. وی درخصوص نگاه 
پزشکیان به سیاست خارجی، گفت: نگاه رئیس جمهور 
منتخب این گونه اســت که با تمام کشــورها از جمله 

 آنهایی که امروز با آنها مشــکل داریــم ارتباط برقرار 
و حتی بــا آنها بایــد گفت وگو و زمینه های توســعه 
 روابــط را ایجاد کنیــم و این نگاه به طــور کلی نگاه 

مثبتی است.
خرازی گفت: وظیفه همه است که در این راه به دولت 
کمک کنیم تا ان شــاءا... موفق شــوند و بتواند روابط 
خارجی فعال همراه بــا احترام و توأم با گفت وگوهای 
ســازنده برقــرار کند و ایــن مســئله در روابط ایران 
 با کشــورهای دیگر و مشــکلات منطقــه خیلی مؤثر 

خواهد بود.

رئیسشورایراهبردیروابطخارجی:

در کنار دولت چهاردهم هستیم
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 گروه خبر- لیلا غضنفری
 وجود ســگ های بلاصاحب یا ولگرد در برخی از 
شــهرک های جنوبی شــیراز، اطراف کمربندی و 
برخی از روســتاها به یک بحــران در حوزه حفظ 
سلامت شــهروندان تبدیل شده اســت؛ چراکه 
معمولاً این حیوانات بلاصاحب به دلیل داشــتن 
بیماری  هاری می توانند با حمله به شــهروندان، 

سلامت آنها را تحت تأثیر قرار دهند. 
در اولین همایش اســتانی مدیریت ســامان دهی 
و کنترل جمعیت ســگ های بــدون صاحب در 
کلان شهر شیراز، رئیس سازمان مدیریت پسماند 
شــهرداری شــیراز گفت: با اتخــاذ رویکردهای 
علمی  بــه دنبــال افزایــش آگاهــی عمومی  و 
فرهنگ  سازی برای مدیریت سگ های بلاصاحب 
هســتیم. صمد پناهیان در اولین همایش استانی 
مدیریت سامان دهی و کنترل جمعیت سگ های 
بلاصاحــب در خصــوص اقدامــات شــهرداری 
شــیراز اظهار کرد: شهرداری شــیراز روش های 
 جمع آوری را بر اساس دستور العمل وزارت کشور

اجرا می کند. 
وی با اشــاره به اینکه در حوزه اجرا با چالش های 
بسیاری مواجه هستیم، افزود: غذا رسانی بسیار زیاد 
به سگ های ولگرد از جمله این چالش هاست که 
اغلب از سوی شــهروندان، از روی حس ترحم به 

حیوان انجام می شود؛ لذا بر آن شدیم تا با برگزاری 
همایش های علمی  از جمله این همایش که برای 
اولین بار در شــیراز، پایتخت محیط زیست آسیا 
برگزار می شود، آشنایی شــهروندان در خصوص 
معضلات غذا دادن به ســگ های بلاصاحب و به 
دنبال آن بروز مشکلات و انتقال بیماری ها از این 

حیوانات به انسان اطلاع رسانی شود. 
رئیس ســازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز 
تصریــح کرد: این همایش با همکاری دانشــکده 
دامپزشکی دانشگاه شیراز، شــهرداری و شورای 

اسلامی  شهر شــیراز به میزبانی سازمان مدیریت 
پســماند و با حضور اســاتید برجسته کشوری و 
اســتانی برگزار شــد تا راهکارهای علمی  در این 
زمینــه ارائه شــود تا خروجی خوبی برای شــهر 
 شیراز و اســتان فارس در جهت رفع این معضل 

صورت گیرد.
پناهیان خاطر نشان کرد: شهرداری شیراز همواره 
عملیات جمــع آوری ســگ های بلاصاحب را در 
دســتور کار دارد کــه کلیه عملیــات صفر تا صد 
 ایــن موضوع به دســتگاه های خدمات شــهری

 الحاق شده است.
وی اضافــه کرد: با اســتفاده از ظرفیت اســاتید 
مجرب، آموزش پیمانــکاران در جهت جمع آوری 
سگ های بلاصاحب در دســتورکار قرار گرفت تا 
جمع آوری این حیوانات علمی  تر و به روزتر باشــد 
 تــا بتوانیم کنترل جمعیت ســگ های بلاصاحب 

را مدیریت کنیم. 
رئیس ســازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز 
تأکید کرد: جمع آوری سگ های بلاصاحب معطوف 
به شــکایت های مردمی  اســت که در این راستا 
پس از جمــع آوری حیوانات، به مکان های موقت 
که دامپزشــک حضور دارد، انتقال داده می شوند. 
پناهیان در خصوص مدت نگهداری این حیوانات، 
اظهار کرد: بر اســاس دستورالعمل ابلاغ شده بازه 
زمانی نگهداری ســگ های بلاصاحــب ۱۴ روزه 
بوده و اتمام این زمان به معنای رها  ســازی مجدد 
آن ها نیســت. وی افزود: ظرفیت نگهداری مراکز 
از ســگ های بلاصاحب ۳۰۰ قلاده است. رئیس 
سازمان مدیریت پسماند شــهرداری شیراز ادامه 
داد: در مراکــز نگهداری کلیه معاینات از ســوی 
دامپزشــکان انجام می شــود تا در صورت داشتن 
بیماری، شناســایی آنها انجام شود و عقیم  سازی 
آنها صورت گیرد. پناهیــان تصریح کرد: در حال 
حاضر سازمان با مجموعه حفاظت محیط زیست 

اســتان اختلافاتی وجود دارد که در این راستا با 
برگــزاری چنین همایش هایی این موضوع تعیین 
تکلیف شود و بر اساس راهکارهای علمی، عملیات 
نگهداری و آزادســازی حیــوان صورت گیرد. وی 
همچنیــن تأکید کــرد: شــهروندان می توانند با 
مشاهده سگ های بلاصاحب در سطح محلات در 
 تماس با سامانه ۱۳۷ شهرداری شیراز این موضوع 

را اعلام کنند.
   اقدامات انجام شده در خصوص سامان دهی 

سگ های بلاصاحب باید مستمر باشد
 در ادامه این نشست سید ابوذر حسینی، سرپرست 
امــور عمرانــی فرمانداری  معاونــت هماهنگی 
شهرستان شیراز در سخنانی اظهار کرد: در شرایط 
موجود کار به جایی رســیده است که موضوع به 
یک بحران تبدیل شــده است و این موضوع تنها 
مربوط به شهرستان شیراز نبوده و بلکه در سطح 
کشــور وجود دارد. همچنین رضایی کارشــناس 
بیماری های مشترک انسان و حیوان، دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز هم در این نشست گفت: هر دو سال، 
۵۰ درصد به آمار بیماری ناشی از سگ گزیدگی 
در فارس اضافه می شــود. مهم ترین بیماری هایی 
که می تواند از ســگ به انسان منتقل شود  هاری، 

کرم های حلقه ای و بیماری عفونی است.

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز خبر داد: 

استفاده از راهکارهای علمی  در جهت سامان دهی و کنترل سگ های بلاصاحب

سامانه خودنویس چقدر بر بازار رهن و اجاره مؤثر بوده است؟ 

اجاره بها همچنان در صدر

 سال گذشته یعنی ۱۴۰2 
اعلام شــد ازاین پس ثبت 
قــرارداد اجــاره مســکن 
بــرای دریافت کد رهگیــری در ســامانه خودنویس الزامی 
 شــده اســت. این ســامانه که هدف از راه اندازی آن »رفاه 
حال مســتأجران و نظارت و کنترل قیمت مســکن« عنوان 
شد، قرار است دســت دلالان و سوداگرانی را که در افزایش 
قیمــت اجاره ها نقش دارند، کوتاه کنــد. فعالیت خودنویس 
از بهمن ســال گذشــته به صورت رســمی  آغاز شد و طبق 
 اعلام وزارت راه و شهرســازی عقد قرارداد اجاره مسکن در 
خودنویــس باید به صــورت کاملًا رایگان انجام شــود. اینکه 
این سامانه تاکنون چقدر توانســته در کنترل اجاره بها مؤثر 

باشــد را می توان از وضعیت فعلی نرخ اجاره بها در کلان شهر 
شیراز جست وجو کرد. متأسفانه نرخ اجاره بها در شهر شیراز 
تابع قانون 2۵ درصد افزایش نســبت به سال گذشته است؛ 
چراکه بســیاری مالکان نســبت به رهن کامل گرایش پیدا 
کرده انــد، به طوری کــه هم اکنون رهن کامــل یک منزل 
۱2۰ متــری در فرهنگ شــهر بیش از یک میلیــارد تومان 
 اســت و در مناطقی مانند ســفیر نیــز از 8۰۰ تا ۱ میلیارد 

تومان است. 
به گفته برخی از مشــاوران املاک، سامانه »خودنویس« در 
حال حاضر تنها برای اجاره فعال شــده و درصورتی که بخش 
فروش ملک نیز راه اندازی شــود نه تنها کلاهبرداری افزایش 
می یابد؛ بلکه قیمت ها نیز از کنترل خارج می شــود؛ چراکه 
مالک باتوجه به نیاز قیمت می دهد و مســتأجر نیز باتوجه به 
توان مالی خود خانه می گیرد.« یک فعال حوزه املاک دیگر 
نیز می گوید: »ســامانه خودنویس تازه آمده؛ اما تجربه نشان 
داده که تأثیر منفی خواهد داشــت و مشکلات زیادی ایجاد 

می کنــد. تنظیم قرارداد قانونی نیــاز به تخصص دارد، وقتی 
مالک و مســتأجر قرارداد را خودشان تنظیم می کنند، برخی 
موارد از قلم می افتد و امکان سوءاســتفاده وجود دارد.« اما 
مدیر ســامانه خودنویس از ثبت قرارداد های اجاره حدود 2۴ 
هزار مشاور املاک در این ســامانه خبر داد. مهدی ساسانی 
گفت: طبق آمار های اخذ شــده از سامانه خودنویس، تاکنون 
2۳ هــزار و 8۳۴ مشــاور املاک از این ســامانه برای ثبت 
قرارداد های اجاره استفاده کرده اند. مدیر سامانه خودنویس 
ادامه داد: قرارداد های اجاره ثبت شــده در سامانه خودنویس 
تاکنون به ۶۷۷ هزار و ۴۵۵ فقره رســیده اســت. وی اعلام 
کرد: از خرداد امسال هم که امکان ثبت قرارداد های خرید و 
فروش در سامانه خودنویس فراهم شده، تاکنون ۶۳۰ قرارداد 

ثبت شده است.
  صرفه جویی ۹۰۰ میلیارد تومانی مستأجران با ثبت قرارداد 

در خودنویس

 مدیر ســامانه خودنویس نیز گفت: با ثبت ۵۷۰ هزار و ۷۵۴ 
قــرارداد اجاره در ســامانه خودنویــس ۹28 میلیارد تومان 
در هزینه مســتأجران صرفه جویی شــد. ساســانی حداقل 
صرفه جویی ثبــت قرارداد های اجاره را کــه بدون هزینه ای 
برای مســتأجران و موجران است معادل ۹28 میلیاردتومان 

عنوان کرد.
ساسانی همچنین با بیان اینکه تاکنون بیش از ۱8۰ قرارداد 
خرید و فروش در ســامانه خودنویس ثبت شده است تصریح 
کرد: بخش خرید و فروش هنوز در ســامانه خودنویس رسماً 
رونمایی نشــده اســت و به زودی این بخش هم به صورت 

رسمی   رونمایی خواهد شد. 
هزینه هــای  کاهــش  هــدف  بــا  خودنویــس  ســامانه 
مالــی و غیرمالــی  واســطه گری و کاهــش هزینه هــای 
معامــلات مســکن از طریــق ثبــت رایــگان قرارداد های 
srem. mrud. ir آدرس  بــه  متعامــلان  توســط   اجــاره 

ایجاد شده است.

روح ا... خوشبخت، معاون خدمات شهری شهرداری  کلان شهر 
شیراز در ارتباط با برگزاری این مانور گفت: مسئله ایمنی یکی 
از مسائل بسیار مهم و اساسی در حوزه خدمات شهری  است 
و تلاش مجموعه خدمات شهری همواره نگه داشتن آمادگی 

نیروها در بالاترین سطح ممکن است. 
خوشــبخت ادامــه داد: با توجه بــه اینکه اولیــن مانور در 
حــوزه ایمنی متــرو بود و بــا توجه به ســناریوهایی که از 
پیــش تعریف کــرده بودیم، نقــاط ضعف و قوت بررســی 
 خواهد شــد و شــهرداری تمهیداتی برای رفع نقاط ضعف 

خواهد اندیشید. 
معاون شــهردار شــیراز خاطرنشــان کرد: ســازمان ریلی 
دارای بخــش HSE و مدیریــت بحــران اســت و توجــه 
ویــژه ای به مســاله ایمنــی دارد و ان شــاء ا... بعــد از این، 
مانورهایــی را در ارتباط با موضوعات دیگر همچون ســیل 
 لحظه صفــر، زلزله و ســایر حــوادث غیرمترقبــه برگزار 
خواهیم کرد و با همتی که در شــورای اسلامی شهر شیراز 
وجــود دارد و دســتور شــهردار در طرح مدیریــت بحران، 
بــا شناســایی پهنه های خطر شــاهد برگــزاری مانورهای 
درون سازمانی و برون ســازمان در تمام شهر شیراز خواهیم 
بود. خوشــبخت همچنین یادآور شــد از نــکات مهم این 
مانور رعایت دســتورالعمل های مربوط بــه مدیریت بحران 
و حضور مدیران ارشــد تمام دســتگاه ها در مرکز فرماندهی 
با هدف ارائه راهکارها، بررســی شرایط و مدیریت یکپارچه 
 عوامل اجرایــی و اجرای فرامین توســط معاونین عملیات 

حاضر در میدان بود.
مسعود زارعی، رئیس کمیســیون سلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای اسلامی شهر شیراز یکی از مهم ترین 
مسئولیت های مجموعه مدیریت شهری شیراز را توجه ویژه 

به مســئله مدیریت بحران عنوان 
کرد. زارعی در ارتباط با برگزاری 
مانور آمادگی در مترو شیراز گفت: 
کمیســیون خدمات شهری ۱۵ 
پــروژه شــاخص دارد  که یکی از 
آن ها توجه جدی به بحث بحران 
رئیس کمیسیون سلامت،  است. 
محیط زیســت و خدمات شهری 
شورای اسلامی شهر شیراز ادامه 
داد: بحــران در نزدیکی اســت و 
هرلحظه ممکن است اتفاق بیفتد 
و اداره مطالعــات بحــران مکلف 
شــده که مدیریت بحــران را به 
صورت هماهنگ با یک ســناریو 
برای شــهرداری و نیز برای همه 

دستگاه های اجرایی ارائه دهد. فرمانداری نیز با تشکیل ستاد 
مدیریت بحران که برنامه مشخصی دارد و در نهایت در 
صورت ایجاد بحران همه دستگاه ها با همکاری یکدیگر 

و به صورت هماهنگ از مسئله عبور خواهند کرد. 
زارعی ابــراز امیدواری کرد برگــزاری مانور مدیریت 
بحران در مجموعه قطارشهری شیراز، مقدمه ای برای 
برگزاری مانورهای دیگر در سایر بخش های شهرداری 

باشد.
غلامرضا غلامی، مدیر کل مدیریت بحران استانداری 
فــارس نیز درباره مانور مدیریــت بحران در مجموعه 
قطار شهری شــیراز گفت: در رابطه با آمادگی مردم 
و دستگاه ها در برابر حوادث غیرمترقبه، یکی از راه ها 
انجام مانورهاست؛ هم فکری مسئولان و همدلی با مردم 

کمک می کند در فضای واقعی بتوانیم به راحتی بحران ها را 
مدیریت کنیم.

 

غلامی همچنین ادامه داد: سناریوی 
دوشنبه شــب در مترو، خروج قطار 
از ریــل بود و پــس از اجرا، چالش ها 
و ضعف هــا را بررســی می کنیم. وی 
همچنین گفت: نارسایی ها و انتظارات 
از جوامع محلی بررســی می شود که 
در حــوادث واقعی به حل بحران های 

پیش روی ما کمک می کند.
بحــران  مطالعــات  اداره  رئیــس 
شهرداری شیراز نیز بر اهمیت تعامل 
خدمت رسان  دستگاه های  همه جانبه 
و امــدادی تأکیــد کــرد و گفت: بر 
اســاس برنامه ملی آمادگی و پاسخ، 
ذیل قانــون مدیریت بحران کشــور 
که برگــزاری تمرین را به عنوان یکی 
از اقدامــات اولویت دار در راســتای ایجاد زمینه های کاهش 
خطر، فرصت ســازی در زمینه آموزش مدیریت خطر و 
بسترســازی جهت ارزیابی میزان آمادگی دستگاه ها و 
شهروندان در برابر حوادث و فوریت ها معرفی کرده و نیز 
 از آن جا که یکی از تکالیف ۱۵گانه شورای اسلامی شهر
به شــهرداری شــیراز نیز مســئله  برگزاری مانورهای 
میدانی  اســت، اداره مطالعات بحران و پدافندغیرعامل 
بــرای  را  برنامه ریزی هــای لازم  شــهرداری شــیراز 
 برگــزاری مانور در حوزه های مختلــف مدیریت بحران 
آغــاز کــرده اســت کــه بــا توجــه به حساســیت 
زیرساخت های حمل ونقل درون شهری، میزان استفاده 
 شــهروندان از قطار شــهری و همین طــور به منظور
 ســنجش آمادگی عوامل و همکاران ایمنی و مدیریت 

بحران در مجموعه سازمان حمل ونقل ریلی، با بهره گیری از 
ظرفیت های موجود در این سازمان اقدام به برگزاری نخستین 
مانور مدیریت بحران کرده که مجموعه شهرداری در کنار تعامل 
و همکاری سایر دســتگاه های اجرایی و امدادی شهر شیراز 
 سناریوی تخلیه اضطراری ایستگاه رازی را در دستورکار قرار 

داده است. 
جابری با اشــاره بررسی عملکرد حوزه های مختلف افزود: در 
این تمرین شاخص های ارزیابی مختلفی از جمله فرماندهی 
واحد، سطح بندی حادثه، هماهنگی، ارتباطات، زمان پاسخ، 
تجهیزات و پشــتیبانی، آموزش و تســلط تیم های امدادی 
مدنظر قرار داشــت، که برای ســنجش این شــاخص ها از 
شــش تیم ارزیاب دو نفره و در مجموع ۱2 ارزیاب در نواحی 
 Cold Zone تــا Hot Zone مختلف مدیریــت صحنه از
 استفاده شــد و در حدود ۶۰ مؤلفه را در بخش های مختلف 

ارزیابی به عمل آمد. 
گفتنی اســت این مانورها در راســتای پروژه های پانزده گانه 
مــد نظر کمیســیون ســلامت، محیط زیســت و خدمات 
شهری شــورای اســلامی شــیراز و با حضور اســتانداری 
 فارس، فرمانداری شهرســتان شیراز، شــورای اسلامی شهر 
شــیراز، جمعیت هلال احمر شهرســتان شــیراز، اورژانس 
شــیراز، فرماندهی انتظامی شــیراز، پلیس راهور شــیراز و 
همچنیــن حوزه های مختلف شــهرداری نظیر معاونت های 
 محیط زیســت و خدمات شــهری و حمل ونقل  و ترافیک، 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی، حمل ونقل  مسافر، مدیریت 
پســماند و همچنیــن ادارات کل حراســت، بازرســی و 
ارتباطــات و امور بین الملــل و با محوریــت اداره مطالعات 
 بحران شــهرداری شــیراز و ســازمان حمل ونقــل  ریلی

برگزار شد.

تمرین تخلیه اضطراری در مترو شیراز با همکاری دستگاه های 
خدمات رسان و امدادی برگزار شد

معاون شهرسازی و معماری شهرداری شیراز خبر داد:
باز مهندسی فرآیند صدور پروانه ساختمانی

 در شهرداری شیراز 

مهــدی قلنــدری، معاون شهرســازی و 
معماری شهرداری شیراز گفت: شهرداری 
ایــن کلان شــهر با هــدف شناســایی 
مســائل موجود در فرآینــد  نظام صدور 
مجوزهای ساختمانی به ویژه صدور پروانه 
ســاختمانی، با اســتفاده از ظرفیت های 
هوشمندسازی  آموزشی،  فنی-مهندسی، 
ایجاد  و خودکارســازی فرآیندی، ضمن 
وحدت رویه، تعدیل تضاد منافع و رعایت 

تکریم حقوق شــهروندی، مراحل تدوین و باز مهندسی صدور مجوزها 
را به جهت تسهیل و چابک  سازی در دستورکار خود قرار داده است. 

قلنــدری با بیــان اینکه در ســال ۱۴۰2 تعداد 2 هــزار و ۹۳۹ پروانه  
ســاختمانی برابر با ۳ میلیون و ۷۶۷ هزار و 8۳۷ مترمربع در کلان شهر 
شیراز صادرشده است، گفت: تهیه تدوین و باز مهندسی همه فرایندهای 
صدور مجوز شامل صدور پروانه، پایان کار، عدم خلاف و غیره در حوزه 

معاونت شهرسازی و معماری در حال انجام است.
  تدوین و باز مهندسی صدور مجوزها

وی بیان کرد: شــهرداری شــیراز با هدف شناسایی مســائل موجود در 
فرآیند  نظام صدور مجوزهای ساختمانی به ویژه صدور پروانه ساختمانی، 
با اســتفاده از ظرفیت های فنی – مهندســی، آموزشی، هوشمندسازی 
و خودکارســازی فرآینــدی، ضمن ایجــاد وحدت رویــه، تعدیل تضاد 
منافع و رعایت تکریم حقوق شــهروندی، مراحل تدوین و باز مهندســی 
 صدور مجوزها را به جهت تســهیل و چابک  ســازی در دســتورکار خود 

قرار داده است. 

با صدور حکمی از سوی شهردار شیراز؛ 
سرپرست سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری شیراز 

منصوب شد

محمدحسن اسدی، شهردار شیراز با صدور 
حکمــی  »علی کلانتری مزرعــه نو« را به 
ســمت سرپرست سازمان حمل ونقل ریلی 

شهرداری شیراز منصوب کرد.
شــهردار شــیراز در این حکم بر مدیریت 
و نظارت بــر جابه جایی ایمن، کارا، راحت 
و سریع مســافران خطوط ریلی، مدیریت 
ساخت، توســعه، راه اندازی و بهره برداری 
از شــبکه خطــوط ریلی درون شــهری و 

مجتمع هــای ایســتگاهی در چارچــوب مطالعات امکان ســنجی و نیز 
مطالعات طرح جامــع حمل ونقل و ترافیک و مدیریت و برنامه ریزی در 
خصوص تهیه و اجرای طرح مرتبط با شبکه خطوط ریلی شهری تأکید 

کرده است.
همچنیــن سیاســت گذاری و برنامه ریزی به منظور تدویــن برنامه های 
کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت در راستای مدیریت حمل ونقل ریلی 
و پیگیری تصویب در مراجع قانونی، توســعه و اســتفاده از بخش های 
خصوصــی، تعاونــی و تشــکل های تخصصــی و حرفه ای در توســعه، 
بهره برداری، نوسازی و مدیریت سامانه های حمل ونقل ریلی درون شهری 
و حومه و بررســی و پیشنهاد نرخ حمل ونقل ریلی مسافر و تعیین شیوه 
اخذ آن با اولویت اســتفاده از روش های نوین از دیگر مواردی است که 
شهردار شیراز در حکم سرپرست سازمان حمل ونقل ریلی این کلان شهر 

بر آن ها تأکید کرده است. 
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ایرنا- جان هیلی، وزیر دفــاع انگلیس با بیان اینکه 
تهدیدهای جهانی با ســرعتی فزاینــده رو به افزایش 
اســت، وضعیت ارتش بریتانیا را بســیار بدتر از چیزی 
دانست که تصور می شد. هیلی که در کنفرانس سالانه 
جنــگ زمینی ارتش بریتانیــا در لندن این اظهارات را 
ارئه می کــرد، افزود: برهه کنونی زمانی بســیار جدی 
اســت و تهدیدات جهانی به ســرعت فزاینده ای رو به 
افزایش اســت. وی خاطرنشــان کرد: ما می خواهیم از 
تاکتیک هــای قدیمی ارتش، نیــروی دریایی و نیروی 
هوایی ســلطنتی که با یکدیگر بر ســر بودجه  محدود 
بــرای حمایــت از پروژه های حیوانــات خانگی درگیر 
هســتند، اجتناب کنیم. این مقام دولت انگلیس سپس 
تأکید کرد: ما باید برای جنگیدن آماده باشیم نه اینکه 

بین خودمان دعوا کنیم.
این اظهارات در حالی اســت که ژنرال والری زالوژنی، 
فرمانده پیشــین ارتش اوکراین که به تازگی به عنوان 
ســفیر دولت کی یف در لندن منصوب شده، در همین 

کنفرانس هشــدار داد که انگلیس و سایر دموکراسی ها 
باید بیدار شــوند و چگونگی محافظت از خود را از یک 
جنگ جهانی دیگــر در نظر بگیرند. وی تأکید کرد که 
این آمادگی تنها محدود به ارتش نمی شــود و مستلزم 

آمادگی همه جامعه است.
زالوژنــی که در مــاه فوریه )بهمن ۱۴۰۲( به دســتور 
ولودمیر زلنســکی، رئیس جمهوری اوکراین از ســمت 
فرماندهی کل نیروهای مسلح این کشور برکنار شد، در 
ادامه اظهاراتش گفت: شیطان اینجاست و برای کشتن 
آمده است. وی یادآور شد که چگونه بیش از ۶۰ میلیون 
 نفر در جنگ های جهانی اول و دوم جان خود را از دست 
کــرد  مطــرح  را  ایــن ســؤال  و ســپس   داده انــد 
که آیا بشــریت آماده اســت تا با آرامش جنگ بعدی 
را از نظــر ابعــاد و صدمات بپذیرد؟ ملت هــای آزاد و 
دموکراتیک و دولت هایشــان باید بیدار شوند و به این 
فکر کنند که چگونه از شــهروندان و کشــورهای خود 

محافظت کنند.

هیلی نیز در ادامه گفت: ما می دانیم که هر سه نیروی 
هوایــی، زمینی و دریایی بریتانیا با چالش های بســیار 
جــدی مواجه هســتند؛ کمبود امکانــات، ضایعات در 
تــدارکات، روحیه ضعیف، بحران اســتخدام و غیره. ما 
اکنون می بینیم که این مشکلات بسیار بدتر از چیزی 

است که فکر می کردیم.
پیــش از این نیز مجلس عــوام بریتانیا در گزارشــی 
بی سابقه نســبت به کمبود نیرو و تسلیحات در ارتش 
این کشــور هشــدار داد و خواســتار اصلاحات فوری 
برای بهبود وضعیت اســتخدام نیــرو و افزایش ذخایر 

تسلیحاتی شد.

وزیردفاعانگلیس:

 وضعیت ارتش ما بسیار بدتر از تصور است

ایالات متحده

آسوشیتدپرس:
جایگاه »کامالا هریس« به عنوان نامزد نهایی دموکرات ها 

تثبیت شد
ایسنا-کامــالا هریس تنها در ۲۴ ساعت پس از کناره گیری جو 
بایدن، ۸۱ میلیون دلار توسط حامیان مالی دموکرات ها دریافت 
کــرد و هم چنیــن منابعی گزارش دادند کــه او حمایت اکثریت 
نماینده هــای این حزب را به دســت آورده و احتمالاً با این تفاســیر در ماه آینده 

میلادی نامزد حزب دموکرات برای انتخابات ۲۰۲۴ خواهد شد.
 جو بایدن یکشنبه شب از نامزدی حزب دموکرات ها کناره گیری کرد و این اقدام او 
پس از فشارهای فزاینده از جانب هم حزبی هایش در واکنش به عملکرد ضعیف در 
اولین مناظره انتخاباتی ۲۰۲۴ صورت گرفت اما بایدن وعده داده که تا پایان دوره 
ریاســتش تا تاریخ ۲۰ ژانویه ۲۰۲۵ به عنوان رئیس جمهور باقی مانده و به کارش 
ادامه دهد. نظرســنجی از نمایندگان دموکرات ها نشان می دهد که هریس حمایت 
۲۵۳۸ نماینده را حتی فراتر از ۱۹۷۶ تأییدیه که برای نامزدی نیاز اســت، دریافت 
 کــرده و رئیس کمیته ملــی حزب دموکرات گفته که این حــزب تا تاریخ ۷ اوت 

)۱۷ مرداد( نامزد ریاست جمهوری را معرفی خواهد کرد.
نماینــدگان دموکرات می توانند نظر خود را تا پیــش از این تاریخ تغییر دهند اما 
نامزد دیگری در نظرســنجی آسوشــیتدپرس رأی مدنظر را دریافت نکرده و ۵۷ 

نماینده هم در عین حال گفته اند که هنوز تصمیم خود را نگرفته اند.
او روز دوشنبه در اولین کارزار و سخنرانی انتخاباتی خود وعده داد که دونالد ترامپ 

نامزد حزب جمهوری خواهان را شکست می دهد.

مسکو، مقدمات امضای توافق جامع شراکت 
راهبردی با تهران تکمیل شده است

ایســنا- آندری رودنکو، معاون وزیر امور خارجه روسیه بیان کرد که 
روســیه و ایران مقدمات یک توافق جامع شــراکت راهبردی را تکمیل 
کرده اند. خبرگزاری روســی تاس گزارش داد که رودنکو در گفت وگویی 
بــا این خبرگزاری بیان کرد: طی رایزنی های ســازنده که در  ۲۱ ژوئن 
میان کارشناســان اداره های حقوقی و منطقه ای وزارت امور خارجه های 
۲ کشور انجام شد، نهایی سازی متن این توافق امکان پذیر شد. در نتیجه، 
توافق شــد که روندهای کشوری لازم برای آماده سازی توافق به منظور 
امضا در چارچوب یکی از نزدیک ترین تماس های دوجانبه در عالی ترین 
سطح آغاز شــود. امیدواریم که در آینده نزدیک شاهد این رویداد واقعاً 
تاریخی باشیم. معاون وزیر امور خارجه روسیه گفت: کار ویرایش چنین 
ســند منسجمی که برای ارتقای ســطح روابط روسیه-ایران به شراکت 
جامع راهبردی تنظیم شــده، حدود دو ســال ونیم طول کشید و امروز، 
تکمیل شــده در نظر گرفته می شود.مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور 
منتخب ایران در یک گفت وگوی تلفنی با ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 
مطــرح کرد که تهــران آماده امضای توافق جامع شــراکت راهبردی با 

مسکو در ماه اکتبر نشست آتی بریکس است.

سران امنیتی تل آویو؛ در صورت توافق ظرف ۶ هفته 
از غزه خارج می شویم

ایســنا- یوآو گالانت، وزیر جنگ و هرتزی هالوی، رئیس ســتاد کل 
ارتش رژیم صهیونیستی و دیوید بارنیا، رئیس سرویس جاسوسی موساد، 
رونین بار، رئیس شــین بت همگی به بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر این 
رژیم اعلام کردند موافق قرارداد تبادل اســرا هستند.آنها تأکید کردند، 
چنیــن دوره زمانــی کوتاهی هرگز برای حماس فرصت ســاماندهی به 
نیروهایش و تجهیز دوباره آنها به تسلیحات را فراهم نخواهد کرد. سران 
امنیتی رژیم صهیونیســتی اظهار کردندکه ما پیامدهای امنیتی را درک 
می کنیم اما اکنون زمان مناســبی برای در اولویت قرار دادن آزادسازی 
افراد بازداشت شده اســت که زمان محدودی دارند.آنها در ادامه گفتند 
که در موضعگیری شان مسائل مختلفی همانند کنترل بر محور فیلادلفیا 
در مرز میان غزه و مصر و بازگشــت ســاکنان غزه به شمال نوار غزه در 

نظر گرفته شده است.
هالوی به نتانیاهو گفت: اکنون زمان مناســبی برای آن اســت که فشار 
نظامی را با مذاکرات همراه کنیم و بدانیم چگونه برای رســیدن به یک 
توافــق به پیش برویم. اما نتانیاهو با درخواســت موافقــت نکرد و این 
مســئله در پاسخی که تل آویو با ازسرگیری مذاکرات از روز پنج شنبه به 
میانجی ها خواهد داد، مشخص خواهد شد هرچند احتمال دارد حماس 

پاسخ منفی بدهد.

بایدن به کاخ سفید بازگشت
تســنیم- در حالی که جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا از چهارشــنبه 
گذشته به ویروس کرونا مبتلا شده و در این مدت در انظار عمومی ظاهر 
نشده است، یک مقام آمریکایی گفت که وی روزگذشته از خانه خود در 
ایالت دلاور به واشــنگتن و کاخ سفید باز گشت. به گزارش رویترز، این 
مقام آمریکایی همچنیــن گفت انتظار می رود رئیس جمهور آمریکا فردا 
در کاخ سفید با بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم اسرائیل دیدار کند.

نتانیاهو امروز در نشست مشترک کنگره آمریکا سخنرانی می کند.طبق 
گفته این مقام انتظار می رود بایدن و نتانیاهو درباره راه های دســتیابی 
بــه توافق آتش بس در غزه و همچنین ایران و موضوعات دیگر گفت وگو 

کنند.

فتح و حماس در چین، بیانیه پایان اختلافات امضاء کردند
ایســنا-گروه ها و جناح هــای مختلف 
فلسطینی شامل فتح و حماس روز گذشته 
در پکن بیانیه ای را با هدف پایان دادن به 
اختلافات و تقویت وحدت فلسطین امضاء 

کردند.
وانگ یی، وزیر خارجه چین در مراســم 
امضای این بیانیه  توســط نمایندگان این 
گروه ها حضور داشــت. وزیر خارجه چین 
روز گذشــته تأکید کرد که توافقی بین 
۱۴ جناح فلسطینی برای تشکیل »دولت 
آشتی ملی موقت« برای اداره غزه پس از 

جنگ صورت گرفته است.
وانــگ در جریان امضــای »بیانیه پکن« 
توافق برای تشکیل یک دولت آشتی ملی 
موقت را مهمترین نکته در شرایط حاضر 

دانست.
موسی ابومرزوق، یکی از رهبران جنبش 
مقاومت اســلامی )حماس( نیز از امضای 
توافقنامه وحــدت ملی با فتــح و دیگر 
گروه های فلسطینی در نشستی در چین 
خبــر داد. ابومــرزوق گفت: امــروز برای 
وحدت ملــی توافقنامه امضاء می کنیم و 
می گوییم راه تکمیل این مســیر، وحدت 
ملی اســت. ما به وحدت ملــی پایبند و 

خواستار آن هستیم.
خبرنگار المیادیــن در چین گفت: بیانیه 
پکن شامل هشــت مورد اصلی در مورد 
پایان دادن به اختلافات داخلی و تقویت 

وحدت فلسطین است.
خبرنــگار المیادیــن افــزود: نمایندگان 
جناح های فلسطینی صبح روزگذشته در 
جریان پایان گفت وگوی آشتی، بیانیه پکن 

را امضاء کردند.
بــه نقــل از خبرگــزاری اســپوتنیک، 
گفت وگــوی آشــتی بیــن جناح هــای 
فلســطینی از ۲۱ تــا ۲۳ ژوئیه در پکن 
برگزار شــد. ۱۴ گروه فلسطینی در پکن 
برای دستیابی به »وحدت ملی فراگیر« زیر 
چتر سازمان آزادیبخش فلسطین )ساف( 
توافق کردند. در بیانیه گروه های فلسطینی 
آمده اســت که گروه های فلسطینی »در 
مورد دستیابی به یک وحدت ملی فراگیر 
که شــامل همه جناح های فلسطینی در 
چارچوب ساف می شود و تعهد به تأسیس 
کشور مستقل فلسطین با پایتختی قدس 
شرقی، مطابق با قطعنامه های سازمان ملل 
و  تضمین حق بازگشــت طبق قطعنامه 

۱۹۴ توافق کرده اند.
 گروه هــای فلســطینی همچنیــن بر 
»یکپارچگــی تلاش هــای ملــی« برای 
توقف نسل کشــی اشــغالگران در غزه و 
مقاومــت در برابر تلاش ها بــرای بیرون 

از سرزمین هایشان  فلســطینی ها  راندن 
توافــق کردند. گروه های فلســطینی در 
جریــان دیدار خود در پکن با اســتقبال 
از نظــر دیــوان بین المللی دادگســتری 
 کــه غیرقانونــی بــودن اشــغالگری و 
را تصریح  شهرک سازی صهیونیســت ها 
می کند، بــر حق مردم فلســطین برای 
مقاومت در برابر اشغالگری و پایان دادن به 
آن با توجه به قوانین بین المللی و منشور 
ملل متحد و تشــکیل دولــت وفاق ملی 
موقت با اجماع جناح های فلسطینی و بر 
اساس حکم رئیس تشکیلات خودگردان 
قانون اساســی فلســطین  براســاس  و 
تأکید کردند، مشــروط بر اینکه نهادهای 
فلسطینی در خاک کشور فلسطین متحد 
شــده و بازسازی نوار غزه را دنبال و راه را 
برای برگزاری انتخابات سراسری زیر نظر 

کمیسیون مرکزی انتخابات هموار کنند.
جناح هــا همچنیــن توافــق کردند که 
چارچــوب رهبــری موقــت و یکپارچه 

برای مشارکت در تصمیم گیری سیاسی 
فلسطین را فعال کنند.

مقاومت خواستار تلاش برای رفع محاصره 
وحشیانه تحمیل شده بر مردم فلسطین 
بــه ویژه نوار غزه و کرانــه باختری و ارائه 
کمک های بشردوســتانه و پزشکی بدون 
محدودیت و قید و شــرط شد و بر مقابله 
با توطئه های اشغالگر و تجاوزات مستمر 
آن به مسجد الاقصی، شهر بیت المقدس 

و مقدسات آن تأکید کرد.
مقاومت فلسطین از ایستادگی و مقاومت 
قهرمانانه مردم در مقابله با تجاوزات رژیم 
صهیونیستی به نوار غزه که موجب تقویت 
جایگاه آرمان فلســطین و خنثی ســازی 
تلاش برای انهدام آن شــد، قدردانی کرد 
و از همه کشــورها، نیروها و جنبش های 
دانشجویی و مردمی حامی مردم فلسطین 

در غزه تشکر کرد.
جناح های مقاومت همچنین از جمهوری 
خلق چین بــرای حمایت از حقوق مردم 
فلسطین و اشتیاق این کشور برای پایان 
دادن بــه تفرقه و متحد کــردن موضع 

فلسطین تشکر کردند.
ایــن جناح ها بــر رد هرگونه قیمومیت و 
تلاش برای ســلب حق مردم فلسطین به 
منظور نمایندگی از خود یا مصادره تصمیم 

ملی آنها تأکید کردند.
جنبش فتــح، جنبش حمــاس، جبهه 
آزادی فلسطین، جبهه  برای  فلســطین 
دموکراتیک برای آزادی فلسطین و دیگر 
گروه های فلســطینی در ایــن مذاکرات 

شرکت داشتند.

کاردارسفارتآمریکا:
جامعه جهانی به خواسته های طالبان پاسخ مثبت نمی دهد

تسنیم- کارن دکر، کاردار ســفارت آمریــکا برای افغانستان در 
نشســتی خبری گفت که طالبان در نشست دوحه به نمایندگان 
جهان گفتند وضعیت افغانســتان به شــکلی درآمــده که مردم 
افغانســتان خواهــان آن بودند. وی افزود اکنون افغان ها باید روشــن کنند که آیا 
نظام طالبانی چیزی اســت که آن ها می خواهند یا نه. وی افزود مسئله حقوق زنان 
و دختران افغانســتان در تمام بحث های نشســت دوحه در محور گفت وگوها قرار 
داشــت و هیئت طالبان در این نشست از تمام شــرکت کنندگان شنید افغانستان 
با حذف نیم جمعیت خود نمی تواند موفق شــود. دکر اظهار داشت طالبان در این 
نشست خواستار برداشتن تحریم ها، ارسال کمک های توسعه ای، برداشتن تحریم ها 
و آزادســازی ذخایر ارزی افغانستان شــدند، اما جامعه جهانی به هیچ یک از این 
خواســت ها پاســخ مثبت نمی دهد.این دیپلمات آمریکایی با تأکید بر اینکه فشار 
عظیمی بر طالبان وجود دارد، تصریح کرد: ما تسلیم خواسته های طالبان نشده ایم. 
طالبان خواســته هایی دارند که به آن نرسیده اند. آنها می خواهند ذخایر ارزی آزاد 
شــود. تحریم ها برداشته شود. کرسی افغانستان در ملل متحد به طالبان داده شود 

اما چنین چیزهایی اتفاق نیفتاده است.

ایالات متحده

اروپا

اخبار کوتاه جهان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
1403603110۲4000۲1۸-1403/0۲/30آقایحمیدرضاهمتفرزند
حسیندرششــدانگیکبابمغازهبهمساحت445.55مترمربع
تحتپلاک93/۲۸1۸واقعدرقطعهیکبخش14فارسشهرستان
خرمبیدشهرصفاشــهرناحیهیکخریداریازملکیملکمنصور
خسرویوامیرپاشاخسرویوالهقلیخسرویمحرزگردیدهاست
لذابهمنظوراطلاععمــوممراتبدردونوبتبهفاصله15روزطبق
اوقاتتعیینشــدهذیلآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماهاعتراضخودرابه
اینادارهتسلیموپسازاخذرســیداعتراضمذکوردرمدتیک
ماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایدبدیهیاســتدرصورتانقضــایمدتمذکوروعدم
وصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادرخواهدشد.درهر
حالصدورسندمالکیتبناممتقاضیاننامبردهمانعمراجعهمتضرر

بهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/1۸
تاریخانتشارنوبتدوم1403/05/03

 ٥٤۳٥٨ /م الف - عبدالحمید علی پور دارابی
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وســاختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
1403603110۲4000091-1403/0۲/05آقایکرامتالهحسنلیفرزند
اکرمدرششدانگیکبابخانهبهمساحت443.15مترمربعتحتپلاک
1۲0/56قسمتیمفروزازپلاک1۲0اصلیواقعدرقطعهیکبخش14
فارسشهرستانخرمبیدصفاشهرناحیهیکازملکیمالکرسمی
خانمکوکبرنجبرمحرزگردیدهاســتلذابــهمنظوراطلاععموم
مراتبدردونوبتبهفاصله15روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسید
اعتراضمذکوردرمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر
خواهدشد.درهرحالصدورسندمالکیتبناممتقاضیاننامبردهمانع

مراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/1۸
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/03

٥٤۳٥۳/ م الف 
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وســاختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
1403603110۲4000۲6۷-1403/03/09خانــمســمیهبرزگرفرزند
صفرقلیششدانگیکبابخانهبهمساحت1۷1.۷۸مترمربعتحتپلاک
93/۲۸19واقعدرقطعهیکبخش14فارسشهرستانخرمبیدشهر
صفاشهرناحیهیکخریداریازوراثامرالهکارگرمحرزگردیدهاست
لذابهمنظوراطلاععموممراتــبدردونوبتبهفاصله15روزطبق
اوقاتتعیینشــدهذیلآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماهاعتراضخودرابهاین
ادارهتســلیموپسازاخذرسیداعتراضمذکوردرمدتیکماهاز
تاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنماید
بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق
مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدورسندمالکیت

بناممتقاضیاننامبردهمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/1۸
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/03

٥٤۳٥6/ م الف 
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وســاختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
1403603110۲4000۲41-1403/03/06آقایمحمدعلیغلامپورفرزند
حسندرششدانگیکقطعهباغبهمساحت4354.15مترمربعتحت
پلاک150/6۷6قسمتیمفروزازپلاک150اصلیواقعدرقطعهسه
بخش5فارسشهرستانخرمبیددشتمرغابازملکیمالکرسمی
حسینبرزگرفرزندسیاهمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموم
مراتبدردونوبتبهفاصله15روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسید
اعتراضمذکوردرمدتیکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر
خواهدشد.درهرحالصدورسندمالکیتبناممتقاضیاننامبردهمانع

مراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/1۸
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/03

٥٤۳٥7/ م الف 
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
140۲603110۲40015۲5-140۲/1۲/۲4آقایمحسنکرباسیفرزند
غلامحسندرششــدانگیکدربباغبهمساحت39۲4.50متر
مربعتحتپلاک149/495۸متخذهازپلاک149/۲3۷واقعدرقطعه
دوبخش5فارسشهرســتانخرمبیدقادرآبادمحرزگردیدهاست
لذابهمنظوراطلاععمــوممراتبدردونوبتبهفاصله15روزطبق
اوقاتتعیینشدهذیلآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبه
صدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخ
انتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماهاعتراضخودرابهایناداره
تسلیموپسازاخذرسیداعتراضمذکوردرمدتیکماهازتاریخ
تسلیم،اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنماید
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض
طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدورسند
مالکیتبناممتقاضیاننامبردهمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهد

شد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/1۸
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/03


٥٤۳٥٤/م الف  

عبدالحمید علی پور دارابی
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
1403۸56110۲4000096-1403/0۲/05آقــایمســلمفلاحتفتی
فرزندمصطفیدرششــدانگباغوخانهویلاییبهمساحت4316.5
متــرمربعتحتپلاک10۸/10۲واقــعدرقطعهیکبخش14فارس
شهرستانخرمبیدشهرصفاشهرناحیهیکقناتنوازملکیمالک
رسمیخانمناهیدصفیخانیوسهمیخودمتقاضیمحرزگردیده
اســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روز
طبقاوقاتتعیینشــدهذیلآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمی
توانندازتاریخانتشــاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماهاعتراض
خودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرســیداعتراضمذکوردر
مدتیکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنمایدبدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکورو
عدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادرخواهدشد.
درهرحالصدورســندمالکیتبناممتقاضیاننامبردهمانعمراجعه

متضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/1۸
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/03

٥٤۳٥٥/م الف  
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وســاختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
1403603110۲400009۷-1403/0۲/05خانمنجیمهساریخانیفرزند
همتعلیدرششــدانگیکبابخانهبهمساحت۲19.۸5مترمربعتحت
پلاک119/10۷3قسمتیمفروزازپلاک119/۸39واقعدرقطعهیک
بخش14فارسشهرســتانخرمبیدصفاشهرازمالکیترسمیخود
متقاضیمحرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله15روزطبقاوقاتتعیینشــدهذیلآگهیمیشوددر
صورتیکهاشــخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهمیتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماه
اعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیداعتراضمذکور
درمدتیکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنماید.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکورو
عدمراوصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادرخواهدشد
درهرحالصدورســندمالکیتبناممتقاضیاننامبردهمانعمراجعه

متضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/۲0
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/03

٥٤۳61/م الف
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــررایشــماره14036031119۸00006۲-1403/01/1۸هیــات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقانتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعلیجعفریفرزندرمضانبشــماره
شناسنامه46صادرهاززرقاندریکقطعهزمینمزروعیبهمساحت
1511۷/3مترمربعپلاکفرعیاز111۸اصلیواقعدربخشسهزرقان
لپوئیکهجهتآنپلاکفرعی4۷54منظورگردیدازســندشماره
41113-1399/05/16دفتر۲5زرقانازسهاممشاعیمتقاضیکسر
میگردد.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روز
آگهیمیشوددرصورتیکهاشــخاصنسبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهی
بهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسید
ظرفمدتیکماهازتاریختســلیماعتراضدادخواستخودرابه
مراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهد

شد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/19
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/03

2٥60/م الف
حشمت مردانه -رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

 عراق مشتاقانه منتظر خروج نظامیان ائتلاف از 
ماه سپتامبر است

باشگاهخبرنگاران-منابع عراقی اعلام کردندکه بغداد مشتاق 
اســت نظامیان ائتلاف آمریکایی از سپتامبر آینده خروج خود را 
شروع و تا سال آینده آن را تکمیل کنند. چهار منبع عراقی اعلام 
کردنــد که عراق می خواهد نیرو های ائتلاف نظامی به رهبری آمریکا از ســپتامبر 
آینده )اواســط شهریور( عقب نشــینی کنند و تا سپتامبر ۲۰۲۵ به طور رسمی به 
کار ائتلاف خاتمه دهند.براســاس گزارش العربی الجدیــد، منابع عراقی و مقامات 
آمریکایی گفتند که موضع عراق با مقامات آمریکایی این هفته در واشنگتن در یک 
نشست امنیتی در حال بررسی است و هنوز هیچ توافق رسمی برای پایان دادن به 
ائتلاف یا هیچ جدول زمانی مرتبط با آن وجود ندارد. متیو میلر، ســخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا در یک نشست خبری گفت که دو طرف این هفته در واشنگتن برای 

تعیین چگونگی انتقال مآموریت ائتلاف آمریکایی دیدار می کنند. 

آسیای غربی



واردات اپل ۱۴ و بالاتر همچنان ممنوع است

ایسنا- براســاس ابلاغ گمرک جمهوری اسلامی ایران، حقوق ورودی گوشی های 
تلفن همراه هوشــمند کمتر از ۱۵۰ دلار در بخش تجاری معادل ۱۰درصد تعیین 

شده است. همچنین حقوق ورودی این گوشی ها با رویه مسافری ۱۶درصد است.
واردات تجاری گوشــی های تلفن همراه هوشــمند به ارزش ۱۵۰ تا ۶۰۰ دلار نیز 
مشمول پنج درصد حقوق ورودی می شود و واردات مسافری این نوع گوشی ها نیز 

حقوق ورودی شش درصد برای آنها اعمال خواهد شد.
در بخش واردات گوشــی های تلفن همراه به ارزش بالای ۶۰۰ دلار نیز اعلام شده 
که از ابتدای سال جاری حقوق ورودی در رویه تجاری معادل ۱۵ درصد و در سایر 

رویه ها از جمله مسافری و پستی معادل ۳۰ درصد دریافت شود.
گفتنی است؛ ممنوعیت واردات گوشی تلفن همراه با نشان تجاری اپل )۱۴ و بالاتر 

از آن( کماکان به قوت خود باقی است.

جشن خاموشی مشعل ها در سال آینده
 جلوگیری از سوزاندن ثروت ملی

ایسنا- مرتضی شــاهمیرزایی، مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت:  
باتوجه به ســرمایه گذاری های صنعت پتروشــیمی در جمع آوری گازهای مشــعل 
در کشــور انتظار می رود شاهد خاموشی  همه مشعل ها تا ســال آینده باشیم و از 

سوزاندن ثروت ملی جلوگیری شود.
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی با اشــاره به برگزاری یک همایش در 
صنعت پتروشیمی، اظهار کرد: پانزدهمین دوره این رویداد با حضور صاحب نظران، 
دانشمندان، مخترعان، سیاســت مداران داخلی و خارجی و بعضی از دیپلمات های 

خارجی به صورت برخط در ۱۴ و ۱۵ مرداد برگزار می شود.
وی با بیان اینکه در این دوره تلاش شده از دستاوردها و تازه ترین تحولات صنعت 
پتروشــیمی برای ارتقای جایگاه این صنعت در جهان ارائه شــود، گفت: هدف از 
برگزاری این همایش ارائه دســتاوردهای چهار قاره جهان در صنعت پتروشــیمی، 
بهبود فرایندها، شناســایی آلودگی های محیط زیســتی و پرهیز از انتشــار آن ها 
در ایــن صنعت، همــکاری و تقویت معنادار صنعت پتروشــیمی و مؤسســه های 
مالی، شــرکت های تجاری و تولیدکننــدگان، رونمایی از فرایندهای پیشــرفته و 

به اشتراک گذاری طرح ها و ایده های فناورانه عنوان شده است.

رئیس کل گمرک خبر داد:
واردات خودرو به مرز ۱۰ هزار دستگاه رسید

ایســنا- محمد رضوانی فر، رئیس کل گمرک ایران اعلام کرد که واردات خودرو 
ســواری نو ترخیص قطعی شده از گمرکات کشور در چهار ماهه سال جاری به مرز 
۱۰ هزار دستگاه رسید. معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار کرد: در مدت یاد 
شده تعداد ۹۵۹۲ دستگاه خودرو سواری نو به ارزش ۱۹۲ میلیون و ۲۸ هزار دلار 

وارد و از گمرکات کشور ترخیص قطعی شده است.
رضوانی فر در خصوص واردات خودرو ســواری نو در چهار ماهه سال گذشته گفت: 
در مدت مشــابه سال گذشته تعداد ۴۳۹ دســتگاه خودرو سواری نو به ارزش ۱۲ 

میلیون دلار وارد کشور شده بود.
به گفته وی، در این مدت شــرکت های معین خودرو ایرانیان، کرمان موتور و سایپا 
عمده ترین واردکنندگان خودرو ســواری نو به کشور بودند که نزدیک به ۶۵ درصد 

از واردات خودرو را از حیث تعداد به خود اختصاص دادند.

در انتهای معاملات بازار سرمایه ثبت شد؛
شاخص کل بورس سبزپوش شد

باشگاه خبرنگاران- شــاخص کل بورس روزگذشــته با افزایــش ۸ هزار و ۹۵۹ 
واحدی در ارتفاع ۲ میلیون و ۱۷۷ هزار واحدی ایســتاد. پارسان، شپتا و شپدیس 
ســه نمادی بودند که بیشترین تأثیر را در شاخص داشتند و فولاد، شپنا و حفارس 
سه نماد پرتراکنش بودند. شاخص کل هم وزن نیز با افزایش ۲ هزار و ۷۴۸ واحدی 

روی پله ۶۹۶  هزار و ۳۰۱  واحدی قرار گرفت.
برترین گروه صنعتی بورس و فرابورس

روزگذشــته شیمیایی بیشترین ارزش معامله را با مبلغ ۱۷۵ میلیارد تومان به خود 
اختصاص دادد. همچنین خودرو و انبوه ســازی در رتبه های بعدی ارزش معاملات 

قرار داشتند.
بیشترین ارزش و حجم معاملات سهام در بورس

ســپر، افران و سپر ۴ بیشترین ارزش معامله و نماد های بیدار ۲، فخاس  و وبملت 
بیشــترین حجم معامله را در بورس تهران تجربه کردنــد. اراد ۱۶۶، اراد ۱۰۸۴ و 
اعتماد بیشترین ارزش معامله و نماد های نیلی ۲، خاور و بکهنوج ۲ بیشترین حجم 

معامله را در فرابورس تجربه کردند.

اخطار و قطع برق در انتظار مشترکان پرمصرف خانگی، 
تجاری، اداری

تسنیم- مصطفــی رجبی مشهدی، مدیرعامل شــرکت توانیر در نشست هفتگی 
مدیریت مصرف برق با مدیران عامل شــرکت های زیرمجموعه با اشاره به ۲ هفته 
گرم پیش رو از ابتدای مردادماه که با افزایش بی سابقه بار مصرفی شبکه همراه است 
از همه شرکت ها خواست نسبت به شناسایی و ارسال پیامک اخطار برای مشترکان 
پرمصــرف در تمامی بخش ها و قطع برق این مراکز در صورت بی توجهی به الگوی 

مصرف اقدام کنند.
وی در همین زمینه از شــرکت های توزیع برق خواست تا طی هفته جاری با اعزام 
گروه هایی برای بررسی مصرف برق ادارات، بانک ها، شهرداری ها و مراکزی که مردم 
به عنوان پرمصرف گزارش می کنند، نســبت به قطع برق این مراکز اقدام کنند و با 
توجه به تأکید وزیر نیرو، اگر مشــترکی طی ساعات صفر بامداد تا ۸ صبح نیز الگو 
را رعایت نکند با قطع برق مواجه خواهد شد و وصل مجدد انشعاب صرفاً با اصلاح 

مصرف و اخذ تعهد کتبی از مشترک امکان پذیر است.
مدیرعامل توانیر تمامی تلاش های صنعت برق کشور را در جهت جلب رضایتمندی 
و تأمین برق پایدار برای مردم عزیز ایران عنوان کرد و از اعزام نماینده تام الاختیار 
توانیر به شــرکت های برق و توزیع با هدف نظارت بر عملکرد مدیریت مصرف برق 
در اســتان ها خبر داد و از مدیران عامل شرکت ها خواست با حضور در صحنه کار 

را از نزدیک پیگیری کنند.

بازار ارزهای مجازی منفی شد

مهــر- به نقل از کوین مارکت کپ، در معاملات روزگذشــته بازار جهانی ارزهای 
مجازی، قیمت بیت کوین ۰/۴۵ درصد منفی شــد و بیشتر ارزهای مطرح بازار هم 

کاهش قیمت را تجربه کردند.
بر همین اســاس هر بیت کوین ۶۶ هزار ۹۳۸ دلار در حال معامله است که با وجود 
کاهش روزگذشته قیمت اما نسبت به ۷ روز پیش ۶/۶ درصد افزایش داشته است. 
با این حســاب ارزش کل بازار جهانی بیت کوین به ۱۳۲۰ میلیارد دلار رســیده و 
در ۲۴ ساعت گذشــته هم ۶۵۰ هزار بیت کوین به ارزش ۴۳ میلیارد دلار در بازار 

جهانی خریدو فروش شده است.
ارز مجازی باینانس نیز ۱/۸ درصد منفی شــد و با قیمت ۵۸۲ دلار دست به دست 
می شود. سولانا هم یک درصد ریخت و به قیمت ۱۷۶ دلار رسید. ریپل و اتریوم اما 
افزایش نســبی قیمت را تجربه کردند و به ترتیب با قیمت ۵۹ سنت و ۳۵۱۳ دلار 

در بازار خرید و فروش می شوند.
بازنده روزگذشته بازار کاردانو بود که با ۳ درصد کاهش ارزش بیشترین افت قیمت 

را در میان ارزهای مطرح تجربه کرد و ۴۲ سنت قیمت گذاری شده است.

5 سال سی ویکم  شماره 6333 اقتصادچهارشنبه 1403/05/03                        

آگهی ثبتی و دادگستری

بورس

مسکن

خودرو

بورس

انرژی

تجارت

باشــگاه خبرنگاران- همزمان با اعلام تعیین 
سقف قیمت بلیت پرواز های اربعین در مسیر های 
نجــف و بغــداد  دســتورالعمل جدیــدی برای 
شرکت های هواپیمایی تعیین شد به طوری که از 
۲۴ مرداد تا۹ شهریور ماه هیچ یک از شرکت های 

هواپیمایــی حق فروش بلیــت به صورت چارتری 
ندارنــد و تمامی شــرکت هواپیمایــی موظف به 
 عرضــه بلیت به مســافران از طریق ســایت های 

خود هستند.
همچنیــن طبق ایــن دســتورالعمل هیچ یک از 
شــرکت های هواپیمایی حــق ندارد مســافر را 
ملــزم بــه خرید بلیــت رفت وبرگشــت کنند و 
 مســافر حق انتخاب بلیت برای یک مســیر رفت 

وبرگشت را دارد.
در این دســتورالعمل اعلام شده که شرکت های 
هواپیمایی مجاز به فروش بلیت به صورت گروهی 
تنها برای ۹ نفر دارند و حق فروش بلیت بیش از 

این میزان را ندارند.
قیمت بلیت بزرگســال و خردســال یکسان است 

و بهــای بلیت از مبدأ تهــران ۵میلیون تومان در 
یک طرف و بهای بلیت در مســیر های سیســتان 
و بلوچستان وکرمان، هرمزگان، فارس، مازندران، 
 گلســتان به نجف و یــا بغداد ۶میلیــون تومان 

تعیین شده است.
براســاس این گــزارش پیش از ایــن هم مقصود 
اســعدی ســامانی، دبیــر انجمن شــرکت های 
هواپیمایــی از ممنوعیت فــروش بلیت چارتری  
همزمان با آزادسازی نرخ بلیت هواپیما خبر داده 
بود گفت: فــروش بلیت چارتری در مســیر های 
مختلــف ممنوع اســت و در ایــام اربعین هم در 
مســیر بغداد و نجــف هیچ یک از شــرکت های 
 هواپیمایــی حق فروش بالاتر از نرخ اعلام شــده 

را ندارند.

باشگاه خبرنگاران-  مجید عشقی، رئیس سازمان 
بورس در مراسم افتتاح  مرکز تسهیل تأمین مالی 
تولید وزارت امــور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه 
با تدوین دســتور العمل های لازم به بحث تشکیل 
ســرمایه که جزو چالش های جدی بازار ســرمایه 
اســت پرداختیم گفت:  قانون تبصــره ۱۸ از ماده 
۱۴ تا ۲۴ به بحث افزایش ســرمایه پرداخته است 
و وزارت نیرو از سال گذشته با مجلس پیگیری کرد 
که در قانون بودجه ورود کند اما تمامی موارد این 
قانون در یک جا قرار گرفته اســت. وی افزود: این 
قانون برای کمک به تأمین مالی شرکت ها و تسهیل 
سرمایه ها شــکل گرفته است و در این قانون یکی 
از اهداف که دنبال می شــود کاهش زمان افزایش 
سرمایه بوده است و سعی کردیم همزمان با تصویب 
طرح و طی شــدن مدت زمان امکان کار را فراهم 

کنیم هم چنین یک ســری  از موضوعات به محض 
ابلاغ، بحث اجرای آن شــروع شــده و  ما شــاهد 
تســریع در افزایش سرمایه ها هســتیم. وی افزود: 
بحث امکان انتشــار اوراق با عرضه الکترونیکی تا 
به امروز سابقه نداشته است چراکه زیر ساخت های 
آن راه اندازی نشــده بود امــا در حال حاضر امکان 
انتشــار اوراق بــا اســتفاده از روش خصوصــی را 
مصوب کرده ایم که به زودی شروع می شود. عشقی 
بیان کرد: کاهش هزینه افزایش ســرمایه و مهلت 
استفاده از ارسال گواهینامه حق تقدم خرید سهام 
جدید از دیگر مزایای این بخش بوده است . معاون 
وزیــر اقتصاد تأکیــد کــرد: ۲۵۰ مجمع عمومی 
به صورت الکترونیکی در ســال گذشــته انجام شد 
 و امســال عمده آنها به صــورت الکترونیکی انجام 
شــده اســت و در آینده نزدیک هــر دو به صورت 

الکترونیکی و حضوری برگزار می شود. وی با بیان 
اینکه اصلاح رویه افزایش سرمایه در بورس مطابق 
با قانون جدید که با اضافه شــدن مهلت تمدید که 
۱۹۰روز بود به ۸۰ روز کاهش یافت ، گفت: با توجه 
به الکترونیکی و دائمی شــدن ســود انباشته باید 
بتوانیم سرمایه شــرکت ها را متناسب با نیاز مالی 

کشور افزایش دهیم.

ایرنا- یاســر دستمالچیان، 
دبیــر کارگــروه تنظیــم و 
و  امــلاک  بــازار  کنتــرل 
از  استفاده  گفت:  مستغلات 
پول رایج کشــور در هنگام 
عقــد انــواع قراردادهــا در 
بنگاه هــای معاملات املاک 
ضــروری اســت و چنانچه 
سکه، طلا و امثال آن، ثمن 
غیرقانونی  قرار گیرد  معامله 

بوده و باید قبل از معامله تبدیل به ریال شــود و ریال آن از طریق شــبکه بانکی 
مبادله شود.

یاســر دستمالچیان افزود: در بازرســی از برخی بنگاه های معاملات املاک گاهی 
قراردادهایی تنظیم می شود که ثمن معامله با وجه رایج کشور انجام نمی شود. بر 
اساس قانون، انجام این قبیل کارها، تخلف است و می تواند مصداق پولشویی باشد.
دبیر کارگروه تنظیم و کنترل بازار املاک و مســتغلات ادامه  داد: استفاده از پول 
رایج کشــور در هنگام عقد انواع قراردادها در بنگاه های معاملات املاک ضروری 
است و چنانچه سکه، طلا و امثال آن، ثمن معامله قرار گیرد غیرقانونی بوده و باید 

قبل از معامله تبدیل به ریال شود و ریال آن از طریق شبکه بانکی مبادله شود.
   معاملات بدون تبادل مالی شفاف مصداق پولشویی است و جریمه دارد

دســتمالچیان تصریح کرد: چنانچه معامله ای انجام شــود و تبادل مالی آن شفاف 
نباشد، مصداق پولشویی است و تنظیم کننده قرارداد و بنگاه معاملات املاکی که 
این قرارداد را تنظیم کرده اســت جریمه و طبق قانون پولشویی مصوب سال ۹۷ 

به مراجع ذی صلاح معرفی خواهند شد.
وی گفت: از مردم می خواهیم تا در هنگام عقد قرارداد ثمن معامله به شکل ریال 
و از طریق شبکه بانکی انجام شود تا قابل پیگیری باشد، در غیر این صورت دچار 

مشکلات بعدی می شوند.
دبیر کارگروه تنظیم و کنترل بازار املاک و مســتغلات ادامه  داد: در معاملاتی که 
از طریق ارز کشورهای دیگر انجام شده، به غیر از مسائل حقوقی آن، بعدها اثبات 
اینکه این مقدار اســکناس رد و بدل شده، بسیار سخت است و مسائل و مصایب 
بعدی ایجاد می کند. بنابراین بهترین روش معامله ملک، ثبت قرارداد در سامانه ها 

و تبادل مالی آن از طریق شبکه بانکی است.

فروش چارتری بلیت هواپیما در ایام اربعین ممنوع شد

رئیس سازمان بورس:

مدت زمان افزایش سرمایه از محل آورده نقدی به ۸۰ روز رسید

دبیر کارگروه تنظیم و کنترل بازار املاک و مستغلات:

استفاده از طلا، سکه و ارز در معاملات 
مسکن غیرقانونی است

حمل و نقل هوایی

انرژی

انرژی

تســنیم- احســان خاندوزی؛ وزیر اقتصاد 
در آییــن افتتاح مرکز تســهیل تأمین مالی 
وزارت امور اقتصــادی و دارایی و رونمایی از 
سامانه جامع تسهیلات اشــتغالزایی با اشاره 
به عدم ایجاد شــورای ثبــات مالی در دولت 
ســیزدهم به دلیــل مخالفت دو دســتگاه، 
گفــت: تلاش ما این بود شــورای ثبات مالی 
را اجرایــی کنیم که با مخالفت دو دســتگاه 
مصوب نشــد. اما به هر حال هم اکنون مرکز 
تســهیل تأمین مالی تولید در چارت رسمی 
 وزارت اقتصــاد مصــوب شــده و جانمایــی 

شده داریم. 
وی ادامــه داد: اولیــن خروجی این شــورا، 
آیین نامه صندوق های تضمین است و دومین 
آیین نامه ای که در دست شورا است، آیین نامه 
اعتبارسنجی اســت. ما به دنبال ارتقای نهاد 

عاملیت و اعتبارســنجی در کشور هستیم و 
نوع و الگوی اعتبار ســنجی در ســطح کشور 

با این آیین نامه پوســت اندازی کرده اســت و 
دامنه فراگیری اعتبارســنجی را از حدود ۳۰ 

 درصــد جامعه به حــدود ۱۰۰ درصد جامعه 
ارتقــاء داده اســت. خاندوزی گفــت: دولت 
سیزدهم در ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ پیشنهاد معافیت 
مالیاتی افزایش سرمایه در صنایع بورسی را داد 
که مجلس هم موافقت کرد و در سال ۱۴۰۲ 
حدود ۵۰۰ همت افزایش سرمایه در شرکت ها 
 رخ داد که به کمک همین قانون تأمین مالی 

تولید بود.
    تبصره ۱8 از 3 همت به ۴۰ همت رسیده 

است
خاندوزی با اشــاره به افزایش ظرفیت تبصره 
۱۸ ادامه داد: امیدواریم این قانون بتواند عقب 
افتادگی تشکیل ســرمایه خالص دهه ۹۰ را 
جبران کنــد. ذیل تبصــره ۱۸ قدیم، تلاش 
وزارت اقتصاد این بوده است که پول پاشی بر 
مبنای توسعه باشد و هرز روی نداشته باشد. 

در همین راستا ظرفیت تبصره ۱۸ از حدود ۳ 
همت به ۴۰ همت رسیده است.

   کشت قراردادی تسهیل کننده تأمین مالی 
کشاورزی

خانــدوزی با اشــاره بــه راه افتادن کشــت 
با رویکرد تســهیلات دهی خرد به  قراردادی 
کشاورزان گفت: موضوع دیگر کشت قراردادی 
اســت که با پلتفرم پاییز در دســتور کار قرار 
گرفته است و در واقع ایجاد کننده ارتباط بین 

کشاورزان و بانک و وزارت کشاورزی است. 
بواسطه این اتفاق، برنامه ریزی حوزه کشاورزی 
و تأمین مالــی این حوزه به دلیل وجود تعداد 
زیادی تســهیلات خرد کاملًا تحت تأثیر قرار 
می گیرد و امیدواریم این طرح در دولت بعدی 
ادامه دار شود که می تواند اتفاقات مهمی را در 

حوزه کشاورزی رقم بزند.

وزیر اقتصاد: 

تأسیس شورای ثبات مالی با مخالفت ۲ دستگاه در دولت منتفی شد

مشتریان خارجی میعانات گازی  ایران دست خالی بازگشتند

مهــر- در آخرین روزهای فعالیت دولــت دوازدهم یکی 
از مشــکلاتی که صنعت نفت با آن دســت به گریبان بود 
موضوع تولید و ذخیره ســازی میعانات گازی بود. میعانات 
گازی محصولی اســت که هنگام اســتخراج گاز به دست 
می آید به دلیل آنکه رابطه مستقیمی با تولید گاز دارد باید 
این محصول از چاه تخلیه شــود تا امکان برداشت بیشتر 

گاز وجود داشته باشد.
میعانــات گازی در ادبیات صنعت نفت به عنوان نفت فوق 
سبک می شناسند که در تولید بنزین کارایی بسیار بالایی 
دارد اما مســئله ای که ایران با آن مواجه شــده بود عدم 

توانایی فروش این محصول به دلیل شرایط تحریمی بود.

در ســال های آخــر فعالیــت دولــت دوازدهــم روزانه 
چیــزی حــدود ۵۰۰ هــزار بشــکه میعانــات گازی در 
 کشــور تولید می شــد اما به دلایل مختلف از جمله نبود 
مشــتری و یا عدم امکان اســتفاده در داخل کشــور این 
میعانــات بایــد یــا در نفتکش هایی ذخیره می شــد و یا 
اینکــه باید این محصول با ارزش ســوزانده می شــد چرا 
که اگر از چاه ها تخلیه نمی شــدند عملًا کشــور با حبس 
گاز مواجه شــده و یا تولید گاز کاهــش پیدا می کرد. چه 
 بســا که برای مقطعی نیز این اتفــاق رخ داد و تولید گاز

 نیز کاهش یافت.
مسئولان وقت صنعت نفت در چند نوبت درخواست خرید 
نفتکش را به ســران قوا دادند تا بتوانند این میعانات گازی 

را در نفتکش ها ذخیره کنند.
در سفرهای متعددی که خبرنگاران برای بازدید به منطقه 
عسلویه می رفتند با تعداد زیادی نفتکش مواجه می شدند 
که عملًا این نفتکش ها کارشــان ذخیره ســازی میعانات 

گازی بود به طوری که برای هر نفتکش باید ســالانه ۴۵۰ 
میلیــون دلار هزینه می شــد تا این میعانــات را در خود 

نگهداری کنند.
با روی کار آمدن دولت ســیزدهم مســئولان وزارت نفت 
در کوتاه مــدت دنبال راه کارهایی بــرای خلاصی از این 
وضعیــت بودنــد و مذاکرات برای فــروش میعانات گازی 
ذخیره ســازی شــده روی آب آغاز شــد به طوری که در 
 مدت زمــان کوتاهی حجم قابل توجهــی از این میعانات 

صادر شد.
اما کار به همین جا ختم نشد و با تدابیری که در وزارت نفت 
اندیشیده شد بخشی از میعانات گازی تولید شده به عنوان 
خوراک واحدهای پتروپالایشــگاهی و پتروشیمیایی مورد 
استفاده قرار گرفت و این تدابیر موجب شد که امروزه دیگر 
شاهد انباشت میعانات گازی روی آب نباشیم و هزینه های 
هنگفتی بابت ذخیره سازی میعانات گازی پرداخت نکنیم.

امــروز بــه گــواه آمارهای رســمی چیزی حــدود ۸۰۰ 

در  و  تولیــد  گازی  میعانــات  روز  در  بشــکه  هــزار 
 داخل کشــور مصــرف می شــود و حجــم اندکــی نیز 

صادر می شود. 
براساس پیگیری های خبرنگار مهر اخیراً مشتریان خارجی 
برای خرید میعانات گازی به ایران آمده بودند که دســت 
خالی ایران را ترک کردند زیرا دیگر میعانات گازی مازادی 

برای صادرات وجود نداشت.
این امر نشــان می دهد دولت چهاردهم دیگر با مشــکل 
میعانات گازی مواجه نخواهد شــد زیرا مســئولان دولت 
ســیزدهم برای آن چاره اندیشی کرده اند و عملًا فرمایش 
مقام معظم رهبری را در خصوص خنثی ســازی تحریم ها 

عملیاتی کردند. 
امروزه در داخل کشــور نیاز به میعانات گازی به اندازه ای 
وجــود دارد که هر چه قدر میعانات گازی تولید شــود در 
داخل کشور مورد استفاده قرار گیرد و فرآورده تولید شده 

نیز صادر شود.

ارزدیجیتال

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چون آگهی و عملیات تحدیدی ششــدانگ یــک باب مغازه به 
مســاحت 92/69 متر مربع پلاک 346/125 واقع در قطعه یک 
بخش 25 فارس شهرستان لامرد - بلوار شهید مطهری - میدان 
شهداء ملکی حسن جهانبانی فرزند احمد برحسب تقاضای مالک 
که درخواست انتشار آگهی تحدید حدود اختصاصی نموده وقت 
تحدید حدود شــنبه 1403/06/03 تعییــن و عملیات تحدید از 
ساعت ۸ صبح در محل شــروع و به عمل خواهد آمد. به وسیله 
این آگهی از متقاضی مزبور و کلیه صاحبان املاک مجاور بر طبق 
مــاده 14 قانون ثبت دعوت میگردد کــه در وقت مقرر در محل 
وقوع ملک حضور بهم رسانند واخواهی مجاورین نسبت به حدود 
و حقوق ارتفاقی به اســتناد ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم 
صورت مجلس تحدید تا سی روز پذیرفته خواهد شد که بایستی 
کتبا به اداره ثبت محل تسلیم و رسید عرض حال دریافت نمائید 
ضمنا معترض از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت یک ماه فرصت 
خواهد داشت که دادخواســت خود را به دادگاه صالحه تقدیم و 
گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به اداره ثبت ارائه نماید در غیر 

اینصورت سند مالکیت برابر مقررات صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار: 1403/05/03

۴۷۸۲/ م الف  
منصور کشوری  

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چون آگهی و عملیات تحدیدی ششــدانگ یک باب ساختمان 
به مســاحت 767/05 متر مربع پلاک 346/124 واقع در قطعه 
یک بخش 25 فارس شهرســتان لامرد - بلوار شهید مطهری - 
میدان شــهداء ملکی آقای منصور باقرزاده فرزند محمد در سه 
دانگ مشــاع از ششــدانگ عرصه و اعیان و آقای علی واثقی 
فرزند عبداله در سه دانگ مشــاع از ششدانگ عرصه و اعیان 
برحسب تقاضای مالک که درخواست انتشار آگهی تحدید حدود 
اختصاصی نموده وقت تحدید حدود شنبه 1403/06/03 تعیین و 
عملیات تحدید از ساعت ۸ صبح در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد. به وسیله این آگهی از متقاضی مزبور و کلیه صاحبان املاک 
مجاور بر طبق ماده 14 قانون ثبــت دعوت میگردد که در وقت 
مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم رسانند واخواهی مجاورین 
نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی به استناد ماده 20 قانون ثبت از 
تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید تا ســی روز پذیرفته خواهد 
شــد که بایســتی کتبا به اداره ثبت محل تسلیم و رسید عرض 
حال دریافت نمائید ضمنا معترض از تاریخ تســلیم اعتراض به 
اداره ثبت یک ماه فرصت خواهد داشــت که دادخواست خود را 
به دادگاه صالحه تقدیم و گواهی تقدیم دادخواســت را اخذ و به 
اداره ثبت ارائه نماید در غیر اینصورت سند مالکیت برابر مقررات 

صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار: 1403/05/03

۴۷۸۳/ م الف  
منصور کشوری

 رئیس اداره  اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چون آگهی و عملیات تحدیدی ششــدانگ یــک باب خانه به 
مســاحت 4۸6/41متر مربع پلاک 736/103 واقع در قطعه یک 
بخش 25 فارس شهرســتان لامرد - بلوار شهید مطهری - محله 
چاه قائدی - خیابــان وحدت خیابان وصــال ملکی آقای رضا 
غضنفری فرزند حسینعلی برحسب تقاضای مالک که درخواست 
انتشار آگهی تحدید حدود اختصاصی نموده وقت تحدید حدود 
دوشنبه 1403/05/29 تعیین و عملیات تحدید از ساعت ۸ صبح 
در محل شــروع و به عمل خواهد آمد. به وســیله این آگهی از 
متقاضــی مزبور و کلیه صاحبان املاک مجــاور بر طبق ماده 14 
قانون ثبت دعوت می گردد که در وقت مقرر در محل وقوع ملک 
حضور بهم رســانند و اخواهی مجاورین نسبت به حدود و حقوق 
ارتفاقی به اســتناد ماده 20 قانون ثبــت از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحدید تا سی روز پذیرفته خواهد شد که بایستی کتبا به 
اداره ثبت محل تســلیم و رسید عرض حال دریافت نمائید ضمنا 
معترض از تاریخ تســلیم اعتراض به اداره ثبت یک ماه فرصت 
خواهد داشت که دادخواســت خود را به دادگاه صالحه تقدیم و 
گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به اداره ثبت ارائه نماید در غیر 

اینصورت سند مالکیت برابر مقررات صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار: 1403/05/03

۴۸۰۰/ م الف  
منصور کشوری  

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد



حــالا همه چیز مهیاســت تا انتقام به ســرانجام برســد. 
محمدحسین مهدویان در چند قسمت ابتدایی فصل سوم 
»زخــم کاری« همه مقدمات را فراهم آورده تا انتقام بزرگ 
رقم بخورد. انتقامی که فرمان آن در دســت مالک اســت 
و هدفش علی الظاهر مســعود طلوعی و اژدهای هفت سری 
است که پشت او لانه کرده است. اولین تجربه سریال سازی 
مهدویان که این روزها تولید فصل چهارم آن هم در جریان 
اســت، با وجود تمام فراز و فرودهــا حالا تبدیل به یکی از 
پرمخاطب ترین پروژه های شبکه نمایش خانگی شده است 
و برخلاف نمونه های مشابه، سری سازی از آن کمتر ریزش 
مخاطبان را به همراه داشــته اســت؛ البته این به معنای 
بی نقص بودن این تجربه نیست و در این راستا می توان به 
ضعف های فصل دوم اشاره کرد؛  اما روایت »زخم کاری« چه 

جایگاهی در فهرست تجربیات مهدویان دارد؟
کارگردان ماجــرای نیمروز« ؛ تا همین چند ســال پیش، 
همین ســه کلمه کافی بود تا محمدحســین مهدویان به 
سینمادوستان معرفی شــود. کارگردان جوانی که با فیلم 
بلندپروازانه »ایســتاده در غبار« به صــورت حرفه ای وارد 
دنیای کارگردانی ســینما شد و در ادامه مسیر خود زمانی 
که از »ماجرای نیمــروز« رونمایی کرد، تصویری معتبر از 
یک اســتعداد نو در سینما، از خود ســاخت. مهدویان اما 
بیش از مضامین آثارش دل بســته ســینما و تکنیک بود و 
علاقه مندی اش به فیلم ســازی برمبنای قواعد ژانر را بعدتر 
در آثــاری همچون »لاتاری« و یــا »مرد بازنده« به صورت 

عیان تر نشان داد.
اساســاً تصمیم به دنباله سازی برای هر کارگردانی و در هر 
مدیومی، به معنای تن دادن به یک چالش اســت. در فراز 

پایانی داســتان »زخم کاری« در فصل اول، مالک مالکی با 
ضربات چاقوی منصوره ریزآبادی، در کنار ساحل بر زمین 
افتاد و این می توانست پایانی با شکوه برای یک ضدقهرمان 
در محصولات نمایشــی ایرانی محسوب شــود. به همین 
دلیل هم تصمیم برای از گور برخاســتن چنین قهرمانی، 
ریسک پذیری بالایی نیاز داشــت. مهدویان به این ریسک 
تن داد و اینگونه داستان »زخم کاری« با قرار گرفتن میثم 
مالکــی در نقش محوری و ورود مســعود طلوعی به عنوان 
قطب مقابل او به داســتان، به فصل دوم رســید. مهدویان 
اما از همــان زمان که فصــل »بازگشــت« را کارگردانی 
می کرد، در حــال کنار هم چیدن قطعــات پازلی بود که 
خود می دانست قرار است در فصل »انتقام« به بار بنشیند 

و تکمیل شود.
غیبــت جواد عزتی در روایت فصل دوم، گام به گام بیشــتر 
منجر به اعتراض و گلایه مخاطبان می شد و تصمیم گیری 
بی محابای فیلم نامه نویسان برای حذف فیزیکی شخصیت ها 
از داستان، تبدیل به چالشی عمیق برای همراه نگاه داشتن 
مخاطبان شده بود. با وجود همه این چالش های اوج گرفته 
در فصــل دوم؛ اما در ســکانس پایانــی همین فصل، ورق 
برگشــت و ورود مالک، خون تازه ای را به رگ های روایت 
ســریال مهدویان تزریــق کرد. قصه مالــک حالا به فصل 
»انتقام« رسیده است. فصل سوم سریال »زخم کاری« تا به 
اینجا به خوبی توانسته است مخاطبان را با خود همراه نگاه 
دارد؛ اما به نظر می رســد این خط داســتانی هرچه بیشتر 
بســط پیدا می کند، به ســرانجام رســاندن آن به چالشی 
جدی تــر برای مهدویان تبدیل می شــود؛ آیا او می تواند با 
پررنگ تر کــردن نقش کاراکترهایی فرعی مانند پانته  آ و یا 

سماوات، دوقطبی شکل گرفته میان ریزآبادی ها و مالکی ها 
را به سرانجامی رضایت بخش برای مخاطبان ختم کند؟

اصلی ترین برگ برنده مهدویان در توفیقی که امروز با برند 
»زخم کاری« به دســت آورده اســت، توانمندی ویژه اش 
در بهره گیــری از ظرفیت بازیگران اســت. از همان اولین 
تجربه های مستند و بعد ســینمایی، آنچه آثار او را نسبت 
به باقی هم نسلانش بیشتر در کانون توجه قرار داده است، 
ظرفیت آن ها برای ستاره سازی است. از مهدی زمین پرداز و  
هادی حجازی فر گرفته تا سارا حاتمی و مرتضی امینی تبار، 
کم نبوده اند بازیگرانی که از بستر آثار او به جریان حرفه ای 

فیلم سازی و سریال سازی وارد شده اند.
امــا مهدویان فراتر از کشــف چهره هــای تازه، 

در همــکاری با بازیگران شناخته شــده هم 
عملکردی درخشان داشــته است. جواد 

عزتی یکی از همیــن بازیگران مطرح 
است که ابتدا در »ماجرای نیمروز« 
خوش درخشــید و بعدتــر با نقش 

ماندگارترین  از  یکــی  مالــک 
نقش آفرینی هایــش را بــه 

ضمیمــه  کارنامــه  اش 
کــرد. رعنــا آزادی ور 
هــم دیگــر بازیگری 
است که بی راه نیست 
اگر بگوییــم با ایفای 
عبور  »سمیرا«  نقش 
از یکــی از قله ها در 
حرفه ای اش  کارنامه  

را تجربه کرد. اما فراتر از تیم بازیگران، اساساً مهدویان در 
همراهی ســایر عوامل فنی هم کارگردانی خوش اقبال بوده 
است. از فیلم برداری  هادی بهروز و تدوین سجاد پهلوان زاده 
تا ملودی  ســحرانگیز و گیرای حبیــب خزائی فر که بدون 
اغراق یکی از ماندگارترین ملودی های خلق شده برای یک 

سریال خانگی بوده است.
مهدویــان حالا در میانه 
همچنان  سوم،  فصل 
بــا اتــکا بــر همین 
برگ های برنده مسیر 
خــود را پیش گرفته 

است.
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سینما

جواد فرحانی، تهیه کننده »پدر قهوه« با اشــاره به روند ساخت این اثر کمدی بیان 
کرد که سریال جدید مهران مدیری این روزها با بازی سام درخشانی و ژاله صامتی 

در مرحله پیش تولید قرار دارد.
جواد فرحانی، تهیه کننده ســریال های تلویزیونی و شــبکه نمایش خانگی درباره 
ســریال جدید خود به کارگردانی مهران مدیری با نــام »پدر قهوه« بیان کرد: این 
یک سریال با حال و هوای کمدی است که این روزها در پیش تولید قرار دارد و به 

زودی کلید می خورد.
وی درباره اینکه چقدر این سریال تکمیل کننده سه گانه »هیولا« و »دراکولا« است، 
گفت: این مجموعه کار مستقلی اســت؛ اما به لحاظ فضا شاید به سریال »هیولا« 

نزدیک تر باشد. به ویژه که خودم هم آن سریال را دوست داشتم.
فرحانی درباره بازیگران این سریال که متن آن را امیر برادران می نویسد، عنوان کرد: 

سام درخشانی و ژاله صامتی از جمله بازیگران این سریال هستند، فضای کار هم به 
فساد مربوط می  شود و هنوز با فاسدها کار داریم.

تهیه کننده »افعی تهران« در ادامه درباره این ســریال که مدتی پیش پخش آن به 
پایان رسید و اینکه این سریال با ممیزی هم روبه رو بوده یا خیر گفت: مواردی وجود 
داشت که روی آن نکته بوده است؛ اما درباره همه آنها با ساترا حرف زده ایم و تعامل 
کرده ایم و کوچک ترین چیزی نبود که آســیبی به سریال وارد کرده باشد یا بگوییم 
خط و مسیر را عوض کردند. ما و ساترا آن قدر تعاملات خوب داشتیم که شاید دیگران 

باورشان نشود و فکر کنند حتماً در سریال ممیزی هایی بوده است.
فرحانی درباره اینکه با فاصله گرفتن از پخش »افعی تهران« ممکن است به این فکر 
کند که پایان بندی ســریال می توانست به گونه ای دیگر رقم بخورد، گفت: من عاشق 

این پایان بندی هستم و فکر می کنم همین پایان بندی درست است.

به بهانه پخش فصل سوم »زخم کاری«؛

ماجراهای »مالک« چگونه رنگ »انتقام« به خود گرفت؟
مستند

مستند»مردیخی«رویآنتنرفت؛
روایتی از زندگی برادران »گرایی«

گــروه رادیــو و تلویزیون، مســتند »مرد یخی« بــه تهیه کنندگــی و کارگردانی 
ســجاد ترابی ساعت روی آنتن شبکه ورزش رفت. مســتند »مرد یخی« با صدای 
 ســید داود دادمــرزی، روایتــی از زندگی بــرادران گرایی کشــتی گیران فرنگی

 کار ایرانی است.
محمدعلی و محمدرضا گرایی مدال های رنگارنگی را در کارنامه مسابقات جهانی خود 
دارند. سایت اتحادیه جهانی کشتی به محمدعلی لقب شاهین را داده و محمدرضا را 

ققنوس نامید؛ چرا  که او دائما از خاکستر شکست برمی خیزد. 
ســجاد ترابی پیش از مستند »مرد یخی« مســتند »آقای خاص« را درباره زندگی 
محمد بنا سرمربی سابق تیم ملی کشتی ایران، تولید کرده بود.»مرد یخی« محصول 

سازمان هنری رسانه ای اوج و تولید شده در اوما فیلم است.

فروش بیش از ۱۱۸ میلیارد تومانی سینما ها در تیرماه
فروش سینمای ایران 
در تیر ۱۴۰۳ به بیش 
از ۱۱۸ میلیارد و ۴۲۰ 
میلیون تومان رسید و 
بیــش از ۲ میلیون و 
۳۹ هــزار نفر در این 

ماه به سینما رفتند.
سه شنبه پنجم تیرماه 

ســینما توانســت به فروش ۱۰ میلیارد و ۸۴۲ میلیون تومانی دست پیدا کند که 
پرفروش ترین روز ســینما در این ماه بود، البته در این سه شنبه بلیت های سینما به 

صورت تمام  بها فروخته شد.
سه شــنبه ۱۲ تیر پرمخاطب ترین روز ســینما در این ماه بود؛ چرا که ۲۳۴ هزار و 
۳۳۶ مخاطب به تماشــای فیلم نشستند؛ لذا اسامی۴۰ سینمای پرمخاطب تیرماه 

اعلام شدند.
رتبه اول به پردیس ســینمایی کوروش تهران با ۹۰ هزار ۱۱۴ مخاطب و ۶ میلیارد 
و ۲۸۹ میلیون فروش، رتبه دوم به پردیس سینمایی ایران مال تهران با ۷۶ هزار و 
۵۷۳ مخاطب و ۵ میلیارد و ۵۶۳ میلیون فروش و رتبه ســوم به پردیس سینمایی 
هنر شهر آفتاب شیراز با ۶۵ هزار و ۶۸۴ مخاطب و ۴ میلیارد و ۱۷۷ میلیون فروش 

تعلق گرفت.

»درخشانی« و »ژاله صامتی« در سریال »مدیری«

به گزارش ایســنا، نشست خبری علیرضا دبیر، 
رئیس فدراسیون کشتی پیش از المپیک پاریس 

برگزار شد.
دبیــر در ابتدای نشســت خبری خــود درباره 
حضور تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی ایران 
در المپیــک پاریس، گفت: خیلی ها گفتند این 
نشســت را نگذار. هر وقت می گذاری یک سری 
آدم که مشکل دارند یک چیزی از حرف هایت در 
می آوردند و حاشیه درست می کنند. در این چند 
سال هیچ وقت نتوانستند چیزی بگویند؛ اما به 
شلوار من گیر دادند. یک خط فکری خطرناک 
شروع شده بود و داشت خط می داد. گفتم شما 
را صدا کنم تــا در جریان واقعیت المپیک قرار 

بگیرید.
۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار یورو برای اقامت کشتی در 

بیرون دهکده هزینه کردیم
رئیس فدراســیون کشــتی در ادامه درباره  
اســکان تیم های ملی کشــتی خــارج از 
دهکده المپیک، افزود:  یک ســال اســت 
این موضوع را پیگیری می کنیم و دوستانی 

خــارج از وزارت ورزش و کمیته المپیک به 
ما کمک کردنــد. من ۲ المپیک خودم 

کشــتی گرفتم و بالا و پایین آن را دیده ام. یک 
ملت چشمشان به مدال کشتی است. ۱۰ هزار 
ورزشــکار می آیند که حداقــل ۸ هزار تای آنها 

مثل حسن یزدانی هستند. از دهکده 
تا ســالن ۵۰ دقیقه راه بود؛ اما 

جایی کــه گرفتیم ۷ دقیقه 
بازی های  در  اســت.  راه 

امین  آســیایی 
میــرزازاده 

بــه  

خاطر بد بودن غذا ۸ کیلو 
وزنش کم شــد. طعم غذای 
دهکده خوب نیســت و به ما 
نمی خورد. اســکان تیم کشتی 

خارج از دهکده ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار یورو شــد که 
خودمان پرداخت کردیم و یک قران از وزارت و 
کمیته المپیک نگرفتیم. خیلی از تیم های بزرگ 
مثل آمریکا نیز به دهکده نمی آیند و ما هم برای 

اولین بار این کار را کردیم.
مگر می شود در مسائل فنی 

دخالت نکنم

وی در ادامــه درباره اینکه آیا در مســائل فنی 
دخالت می کند یا خیر، گفت: کوچ که بهترین 
حالت اســت؛ اما برای موفقیت تیم ماساژ یا آب 
هم می دهم. تیم ملی کشــورم است و هر کاری 
بتوانم می کنم تا کار زمین نماند. هر کاری لازم 
باشــد برای تیم ملی انجام مــی دهم. تیم اگر 
نتیجه بگیرد که برای کسان دیگر است؛ اما اگر 
تیم زمین بخورد چه کسی باید جواب بدهد. من 
یک کوچولو کشتی گرفتم و مگر می شود دخالت 
نکنم؟ این وظیفه ام است و باید این کار را انجام 

دهم. من حتماً دخالت می کنم.
با رنگرز بحث داشتیم و باید من را متقاعد کند

دبیر ادامه داد: سر برنامه ها با رنگرز بحث داشتیم. 
او باید من را متقاعد کند. من در کشتی فرنگی 
کار فنی نمی کنم؛ اما حتمــاً نظر فنی دارم. در 
آزاد هم فرض کنید من کنار تیم کمک کنم، بد 
است؟ فرض کنید ۴۰ سال پیش موحد نامی 
بیاید به تیم کمک کند. این را بگویم من هیچ 
موقع در حد موحد، حبیبی و تختی نیستم 
اما یک کوچولو کشتی گرفتم. من تشک 
تمیز کردم و فحش هم خوردم تا تیم 

موفق باشد.

من مسئولم و باید پاسخگو باشم
رئیس فدراسیون کشــتی همچنین گفت: من 
مســئولم و باید پاســخگو باشــم. مسئول این 
نیست کت و شلوار بپوشد و پشت میز بنشیند و 

حرف های قشنگ بزند.
دبیــر در ادامه درباره میزان فشــار تمرینات به 
کشــتی گیران برای المپیک گفت: آن کاری که 
من به عنوان رئیس فدراســیون باید بکنم من 
انجام دادم. ما نزدیک ۵۷ اعزام داشــتیم که در 

این شرایط سخت دلاری بی سابقه است.
ما تنها فدراسیونی هستیم که روزانه ۲۴۰ یورو 
بابت هر نفر اســکان در هتل پول می دهیم. ما 
بهترین روان شــناس و دکتر تغذیــه را آوردیم. 
بدن سازان ما جزو تاپ های ایران هستند. مربیان 
ما تجربه دارند. تمرین این ۵ یا ۶ ماه خیلی مهم 
بود و من خیلی حواسم بود. میرزازاده ۳ یا ۴ بار 
ضرب شدید خورد. بله تمرینات سنگین بوده اما 
بر اســاس حساب و کتاب بوده است. وی افزود: 
همیشــه در المپیک بیش تمرینی باعث شده 
بچه های ما خراب شوند. ۲۰ روز آخر خیلی مهم 
اســت. سیستم من طوری بود ۱۵ روز آخر باید 

بدنم را مدیریت می کردم. ما کم نگذاشتیم.

ورزش

هزینه ۴۰۰ هزار یورویی فدراسیون کشتی برای اقامت در هتل

کشتی ایران به دهکده المپیک نمی رود

مسابقاتوالیبالزیر۲0سالآسیا؛
ایران اژد های زرد را مقتدرانه مغلوب کرد

به گزارش باشــگاه خبرنگاران، بیست و دومین دوره رقابت های والیبال قهرمانی 
مردان زیر ۲۰ سال آسیا با حضور ۱۶ تیم در شهر سورابایا اندونزی آغاز شد.

تیم ملی والیبال جوانان ایران که در گروه دوم با تیم های چین، چین تایپه و قطر 
هم گروه است، در نخستین دیدار مرحله مقدماتی خود به مصاف چین رفت و این 

تیم را سه بر صفر شکست داد و از پیش رو برداشت.
شاگردان غلامرضا مؤمنی مقدم در سه ست متوالی و با امتیاز های ۲۹ بر ۲۷، ۲۵ 
بر ۲۱ و ۲۵ بر ۱۸ چین را شکست دادند تا در نخستین گام پیروز میدان شوند و 

سه امتیاز کامل به دست آورند.
آرین محمودی نژاد، آرمین قلیچ نیازی، ســید متین حسینی، پویا آریاخواه، طا ها 
بهبودنیا، عمران کوک جیلی و مرتضی طباطبایی ترکیب شروع کننده تیم ایران 

در این مسابقه بودند.
تیم ملی والیبال جوانان ایران روز های چهارشنبه و پنج شنبه سوم و چهارم مرداد 
در دیگــر دیدار های مرحله مقدماتی به ترتیب مقابل چین تایپه و قطر صف آرایی 
خواهد کرد. تیم های ژاپن، چین تایپه و عربستان سعودی در دیدار های قبل از ایران 
و چین سه بر صفر کویت، قطر و استرالیا را شکست دادند و بنگلادش نیز با هدایت 
علی پورعروجی سه بر دو مغلوب هند شد. امیرحسین منظمی به عنوان سرپرست، 
غلامرضا مؤمنی مقدم به عنوان سرمربی، محمدحسین نجاتی، محمد منصوری و 
امین علی اکبری )مربیان(، حسین کردفیروزجائی )فیزیوتراپ(، سائد جدید الاسلام 
)آنالیزور(، مهدی حسن زاده )بدنساز( و محمود محمدی یزنی )ماسور( بازیکنان را 

در این مسابقات همراهی می کنند.

دردسری که »بیرانوند« برای پرسپولیس درست کرد

به گزارش فارس، با جدایی علیرضا بیرانوند از پرسپولیس، مسئولان باشگاه به تکاپو 
افتادند تا هرچه سریع تر زمینه برای جذب یک دروازه بان مطرح را فراهم کنند.

در همین رابطه مذاکراتی با محمدرضا اخباری ســنگربان تیم گل گهر سیرجان 
انجام شــد؛ اما با مخالفت مهدی تارتار، سرمربی جدید این تیم، این انتقال نهایی 
نشد. از طرف دیگر در چند وقت اخیر مسئولان باشگاه پرسپولیس به صورت چراغ 
خاموش به دنبال مذاکره با چند دروازه بان خارجی بودند که به نظر می رســد در 
نهایت یک ســنگربان از خارج از ایران به پرسپولیس اضافه شود. این در حالیست 
که صحبت هایی مبنی بر مذاکره پرسپولیس با پورحمیدی، دروازه بان تراکتور هم 
مطرح شــده، اما مشخص نیست که باشگاه تراکتور اجازه جدایی این دروازه بان را 

بدهد یا نه.

سربازان تیم ملی یک هفته دیگر صبر کنند
به گزارش تسنیم، امیر سرتیپ دوم جمشید فولادی در خصوص جلسه مسئولان 
فدراســیون های فوتبال، بسکتبال و والیبال با ســتاد کل نیروهای مسلح درباره 
مشــمول بودن برخی از بازیکنان ملی پوش و اینکه گفته شده نشست بی نتیجه 
بوده، اظهار داشت: نشست بی نتیجه نبود. در این جلسه یکسری پیشنهادات داده 
و قرار شد آنها را بررسی و تا هفته آینده نتیجه قطعی را پس از گذراندن سلسله 
مراتب اعلام کنیم. پیش بینی می کنیم تصمیم گیری نهایی یک هفته طول بکشد.

وی در مورد بلاتکلیفی بازیکنانی چون امید نورافکن، ابوالفضل جلالی و بازیکنان 
لژیونر برای وضعیت سربازی شــان گفت: جلالی دنبال کفالت والدین است. سایر 

بازیکنان باید یک هفته صبر کنند تا نتیجه تصمیم گیری ها مشخص شود.
رئیس اداره ورزش و آمادگی  جسمانی ستاد کل نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: 
همان طور که گفتیم تلاش ما کمک به تیم های ملی است و تا یک هفته آینده در 

این باره اطلاع رسانی خواهیم کرد.

به گــزارش تســنیم، مهدی طارمی کــه اخیراً با 
امضای قراردادی سه ســاله به عنوان بازیکن آزاد 
به اینتر پیوست، شروع خوبی در این تیم داشته و 
به نظر می رسد توانسته نظر سیمونه اینزاگی را به 
خود جلب کند. او که در بازی اول دوســتانه اینتر 
که پشــت درهای بســته برگزار شد موفق شد در 
تقابــل با تیم لوگانو دو گل به ثمر برســاند و یک 
پــاس گل هم بســازد،  در دومین بازی دوســتانه 
 نراتــزوی هم که همانند بازی اول پشــت درهای 
بســته برگزار شــد، موفق شــد در تقابــل با تیم 

پرگولتسه گل زنی کند.
روزنامه ایتالیایی »گاتزتا دلو اســپورت« نوشــت: 
آنهایــی که در آپیانــو )محل تمرین تیــم اینتر( 
هستند، روزها است که می گویند؛ طارمی همیشه 
گل زنی می کند و این مهاجم ایرانی این را بار دیگر 
با گل زنی مقابل پرگولتسه نشان داد. اینزاگی عاشق 
طارمی شــده اســت و تأیید می کند که این فصل 
رقابت برای لائوتارو و تورام شدیدتر از فصل گذشته 
خواهد بود. این مهاجم ایرانی در حال جلب رضایت 
اینزاگی است؛ او در دو بازی برای اینتر تاکنون سه 
بار موفق به گل زنی شده است، دو گل مقابل لوگانو 

و یک گل مقابل پرگولتسه.
مهدی طارمــی در حالی به اینتر ملحق شــد که 
تابستان گذشته در آستانه پیوستن به میلان بود. او 
در ســال ۲۰۲۱ در بازی مقابل یوونتوس در همان 

دقیقــه یک موفق به گل زنی شــد. در جام جهانی 
۲۰۱۸ در بــازی تیم های ایران و پرتغال در شــهر 
سارانسک روسیه تنها یک قدم تا حذف کریستیانو 
رونالدو از این رقابت ها فاصله داشت، او در موقعیتی 
کــه در دقیقه ۹۴  نصیبش شــد، توپ را در عین 

ناباوری با اختلافی کم به بیرون زد.
 اکنون اینزاگی از داشــتن این مهاجم ایرانی لذت 
می برد؛ چون او می تواند روی بازیکنی که تا کنون 
بیــش از ۲۰۰ گل در دوران حرفــه ای اش به ثمر 

رسانده، حساب کند.
»گاتزتا دلو اسپورت« همچنین به بررسی آمادگی 
بدنــی بازیکنــان اینتر پرداخته اســت. طبق این 
گزارش؛ باشــگاه اینتر برای ارزیابی این موضوع از 
سیستمی به نام RPE استفاده می کند، سیستمی 
که برای اندازه گیری میزان سخت کوشــی بدن در 

طول فعالیت بدنی استفاده می شود.
 این یک کار متفاوت از ســوی باشــگاه اینتر در 
مقایسه با فصل های اخیر است، چون اینتر فصل 
شــلوغی را با توجه به حضــورش در رقابت های 
مختلف از جمله لیگ قهرمانان اروپا و جام جهانی 
باشگاه ها خواهد داشت و در صورتی که بتواند تا 
پایان هر یک از تورنمنت ها پیشــروی کند ۶۹ 
بــازی باید انجام دهد؛ اما بــا این حال انجام 
۵۱ بازی برای شــاگردان اینزاگی در فصل 

۲۵-۲۰۲۴ تضمین شده است.

سیســتم RPE راهی برای پیگیری تلاش های هر 
بازیکن است و تست های اولیه از تمرینات آغازین 
اینتر در پیش فصل نشان داد که خواکین کورئا که 
قرار است اینتر را ترک کند، 
بدنی  آمادگی  لحاظ  به 
بین بهتریــن بازیکنان 
بوده و مهدی  تیم  این 
طارمــی تــازه وارد و 
مخیتاریان  هنریــک 
هم از ایــن لحاظ جزو 

بهترین ها هستند.

 وقتی »اینزاگی« عاشق »طارمی« شد
المپیکبرایفوتبالاهمیتیندارند؛

مخالفت شدید »میشل پلاتینی«
 با حضور فوتبال در المپیک

به گزارش مهر، میشل پلاتینی، کاپیتان سابق تیم ملی فوتبال فرانسه و رئیس پیشین 
یوفا در گفت وگــو با خبرگزاری »midilibre« از مخالفت شــدیدش با حضور فوتبال 

مردان در مسابقات المپیک صحبت کرده است.
پلاتینی با اشــاره به اینکه تیم ملی فوتبال فرانســه هر چهار سال بدون حضور بهترین 
بازیکنانش در این مســابقات شــرکت می کند، گفت: تیم فوتبال المپیک فرانسه برای 
من اهمیتی ندارد. فوتبال یک ورزش المپیکی نیست. من از تمامی مباحث و مذاکرات 
در طول ۲۰ ســال گذشــته درباره حضور فوتبال در المپیک آگاه هستم. فوتبال را به 
المپیک می آورند؛ زیرا این ورزش اســتادیوم ها را پر می کند و تماشــاگران بیشتری را 
جذب می کند. فیفا هرگز نخواسته که بهترین بازیکنان در این مسابقات شرکت کنند. 

ما شاهد حضور تیم های درجه دو و سه هستیم که هیچ ارزشی ندارند.
وی افزود: حضور فوتبال در المپیک برای من شوک آور نیست و طبیعی است. باشگاه ها 
نمی توانند پولی بابت بازیکنانی که یک ماه در مسابقات یورو حضور دارند و پس از آن 
یک ماه دیگر در المپیک بازی می کنند، پرداخت کنند. برای فوتبال، المپیک مهم ترین 

رقابت نیست. البته برای فوتبال زنان، این موضوع متفاوت است.
رئیــس پیشــین یوفا در پاســخ به اینکه »آیا فشــار بر باشــگاه ها بــرای آزاد کردن 
بازیکنان ملی پوش صحیح اســت؟«، گفــت: اگر المپیک در گینه نو برگزار می شــد، 
آیا خوشــحال می شــدید که بهترین بازیکنان فرانســوی به آنجا بروند و مســابقات 
 مقدماتــی جام هــای اروپایی باشگاه هایشــان را از دســت بدهند؟ چــون المپیک در 
فرانســه اســت، ما به آن افتخار می کنیم. در طول ۴۰ ســالی کــه در فوتبال بوده ام، 
همیشــه درباره این موضوع صحبت شــده و المپیک هنوز در تقویم فیفا جای ندارد. 
اگر رئال مادرید بخواهد امباپه بازی کند، چراکه نه. اما اگر نخواهد این مســئله امکان 

پذیر نیست.



فرمانده انتظامي فارس خبر داد:
کشف 248 کیلو تریاک دردرگیری قاچاقچیان با پلیس 

به گزارش ســبحان، سردا رهام بخش حبیبی، فرمانده انتظامي فارس گفت: 
در درگیری مســلحانه قاچاقچیان با پلیس، 248 کیلوگرم تریاک کشف و 2 

سوداگر مرگ نیز دستگیر شدند. 
ســردا حبیبی در تشــریح جزئیات این خبر اظهار داشت: در راستای طرح 
مقابله با ســوداگران مــرگ، مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر اســتان با 
همکاری کارکنان انتظامی  داراب از حمل و جابه جایی تریاک با 3 دســتگاه 
موتورسیکلت در محورهای فرعی و کوهستانی داراب مطلع و بررسی موضوع 

را در دستورکار خود قرار دادند. 
وی افــزود: مأموران انتظامــی  داراب پس از هماهنگــی قضایی به منطقه 
کوهســتانی و خاکی معروف به چاگونی اعزام و هر 3 دستگاه موتورسیکلت 
را مشاهده و دستور ایست دادند که قاچاقچیان با اسلحه اقدام به تیراندازی 

به سمت پلیس کردند. 
فرمانده انتظامي اســتان ادامــه داد: در درگیری متقابل بــا پلیس، یکی از 
قاچاقچیان مجروح و 2 نفر دیگر با توجه به تاریکی هوا و کوهســتانی بودن 

منطقه با یک دستگاه موتورسیکلت اقدام به فرار می کنند. 
ســردار حبیبی با بیان اینکه در بازرســی از خورجین  موتورســیکلت ها در 
مجموع 248 کیلوگرم تریاک کشــف شد، تصریح کرد: در این خصوص یک 
نفر قاچاقچی )مجروح( و یک نفر که با سواری پژو قصد تحویل گرفتن مواد 

مخدر از راکبین موتورسیکلت ها را داشته است نیز دستگیر شدند. 
ایــن مقام ارشــد انتظامی  با اشــاره به اینکه یک قبضه اســلحه کلاش که 
قاچاقچیان اقدام به تیراندازی به ســمت پلیس می کردند نیز کشــف شد، 

گفت: تلاش برای دستگیری 2 قاچاقچی متواری با جدیت ادامه دارد. 
 

نهضت ملی مسکن شهرستان بوانات
 در مسیر توسعه و پیشرفت

به گزارش ســبحان، همتی، سرپرست فرمانداری شهرستان بوانات از پروژه 
نهضت ملی مسکن این شهرستان بوانات در فاز های 3و 4 بازدید و مشکلات 

این طرح را بررسی کرد.
همتی در حاشــیه این بازدید با ارائه راهکارها جهت رفع مشکلات در پروژه 
خاطرنشــان کرد: طرح های نهضت ملی مسکن پیشــران توسعه شهرستان 

قلمداد می شوند و با بهره گیری از همه ظرفیت ها این طرح ها تداوم دارد.
سرپرســت فرماندار بوانات با تقدیر از خدمات بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
 برای پیشــبرد طرح های نهضت ملی مســکن یاد آور شد: امید است اجرای 
این طرح زمینه خانه دار شــدن طیف وسیعی از جمعیت شهرستان را فراهم 
کند. محمود دهقانی، مدیر بنیاد مســکن شهرســتان بوانات نیز در حاشیه 
این بازدید با تقدیر از همراهی فرماندار شهرســتان اضافه کرد: بنیاد مسکن 
انجام پروژه نهضت ملی مسکن در شهر بوانات را کلید زد و ۶ واحد تا مرحله 
اجرای ســقف طبقه اول و کارهای داخلی آنها اجرایی شــده است. بررسی 
احراز هویت و احراز ســکونت متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن نیز دنبال 
شده است. کل متقاضیان طرح در این شهرستان ۱۶43 نفر است که از این 
تعداد ۱۱2۰ نفر بررسی و تأیید نهایی شده است و مابقی بعد از پایش اداره 

راه و شهر  سازی در دستورکار قرار خواهد گرفت.
دهقانــی همچنین گفت: تعداد 2۵۶ واحــد در فاز 2دو طبقه و تعداد 3۵2 
واحد در فاز 3 و 4 تخصیص داده شــده اســت. در فاز 2 تعداد ۱۵۰ واحد 
عملیات ساخت و ســاز را شروع کرده اند، از فونداسیون تا اجرای سقف طبقه 

دوم در حال اجرا است. 

منزلی که باقیات صالحات شد

به گزارش ســبحان، بانوی شیرازی منزل مسکونی خود را به عرصه سلامت 
اهدا کرد. 

فاطمه نخســت منزل خود را طی صلح نامه رسمی  با حضور در دفتر مجمع 
خیرین تأمین سلامت فارس به حوزه سلامت اهدا نمود. 

رامجردی، مدیرعامل مجمع خیرین تأمین سلامت فارس و مدیرسازمان های 
مردم نهاد دانشــگاه در حاشیه امضا و ثبت این صلح نامه گفت: خیر ارجمند 
ســرکار خانم فاطمه نخست پس از مشــورت با کارشناسان مجمع خیرین، 
شــش دانگ آپارتمان مســکونی به ارزش ۵ میلیارد تومان واقع در فرهنگ 
شــهر شیراز را به عرصه سلامت اهدا کرد و با خیرین عرصه سلامت همگام 
شــد. رامجردی خاطرنشــان کرد: خیرین عرصه سلامت به دو شیوه املاک 
خود را به عرصه ســلامت اهدا می کنند؛ گروهی از خیرین املاک خود را به 
صــورت کامل در زمان حیات اهدا و گروهی دیگر طی صلح نامه ای در قالب 
صلح عمری با تنظیم اســناد، ملک را بعد از حیات خود به عرصه ســلامت 
واگذار می کنند. خانم نخســت از جمله خیرین بزرگواری هســتند که این 

منزل را به صورت عمری صلح نموده اند.
در پایان وی ضمن اشــاره به آمارها در زمینه اهدای ملک در سراسر استان 
فارس گفت: طی 22 ســال فعالیت این مجمع تاکنون، خیرین 447 ملک، 
شــامل زمین و منازل مســکونی به ارزش صدها میلیارد تومان، جهت رفع 

نیازهای عرصه سلامت اهدا نموده اند. 

با حکم مدیرعامل قرارگاه حمل ونقل مرزی اربعین؛
»پیمان باباخانی« مسئول عملیات و پشتیبانی قرارگاه 

مرکزی حمل ونقل زائرین در مرز شلمچه شد

به گزارش سبحان، مرتضی ضامنی، مدیرعامل و مسئول قرارگاه حمل ونقل 
مرزی اربعین حســینی طی حکمــی،  پیمان باباخانی را به عنوان مســئول 
عملیات و پشــتیبانی قرارگاه مرکزی حمل ونقل زائرین در مرز شــلمچه و 

خاک عراق در محورهای تعریف شده در اربعین ۱4۰3 منصوب کرد
 در بخشی از این حکم آمده است: انتظار می رود در راستای تحقق مصوبات 
ســتاد اربعین حسینی و در جهت تسهیل در ارائه خدمات مناسب و تسریع 
در جابه جایی زوار حســینی )ع( تمام سعی و تلاش خود را به کار گمارید و 

گزارشی از اقدامات خود را به صورت دوره ای به این جانب ارائه کنید. 
بنابراین گزارش، پیمان باباخانی، رئیس ســازمان مدیریت حمل ونقل مسافر 
شهرداری شیراز همچنین از سوی محمدحسن اسدی، شهردار این کلان شهر 
به عنوان رئیس کمیته حمل ونقل زائرین ستاد اربعین حسینی منصوب شد. 
شهردار شیراز طی این حکم خطاب به رئیس کمیته حمل ونقل زائرین ستاد 
اربعین حســینی اظهار امیدواری کرده اســت: با تعامل و همکاری با معاون 
محیط زیست و خدمات شهری )رئیس ستاد اربعین( در انجام امور محوله و 

خدمات رسانی به زائرین اربعین حسینی )ع( موفق و کوشا باشید. 
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

 تورم تیرماه فارس از میانگین کشوری بیشتر شد
اعلام  طبــق 
مرکــز آمــار 
تیر  در  ایران، 
ماه ۱4۰3 نرخ تورم سالانه برای خانوارهای کشور 
به 3۵/۵ درصد رســیده که نسبت به همین بازه 
زمانی در ماه قبل، ۰/۶ واحد درصد کاهش یافته 
است. جالب این است در جدول نرخ تورم ماهانه و 
سالانه استان فارس نرخ تورم بیشتری از میانگین 
کشوری را ثبت کرده است. تورم سالانه کشوری 
3۵/۵ درصد است که این نرخ در فارس برای اولین 
بار حدود یک سال گذشــته بالاتر از کشور شده 
است و با 3۵/8 بعد از استان مرکزی بالاتر از نرخ 
تورم کل کشور قرار گرفت. این موضوع درباره نرخ 
تورم ماهانه نیز صدق می کند؛ نرخ تورم ماهانه کل 
کشور 2/2 درصد نسبت به ماه قبل است. نرخ تورم 
ماهانه در فارس 2/4 درصد اســت. این افزایش را 
باید در کجا جســت وجو کرد؟ یکی از فاکتورهای 
این بخش می تواند به جایگاه شــیراز در بین سه 

کلان شهر اول در گران بودن اجاره بها مربوط باشد. 
براســاس اعلام مرکز آمار ایران، شــاخص قیمت 
)تورم( مصرف کننده خانوارهای کشور در تیر ماه 
سال جاری شاخص به عدد 2۵۵/2 رسیده است 
که نســبت به ماه قبل 2/2 درصد افزایش، نسبت 
به ماه مشابه سال قبل 32/2 درصد افزایش و در 
دوازده ماهه منتهی به ماه جاری نســبت به دوره 
مشابه سال قبل 3۵/۵ درصد افزایش داشته است. 

  تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشور
منظور از تورم نقطه به نقطه، درصد تغییر عدد 
شاخص قیمت نســبت به ماه مشابه سال قبل 
اســت. در تیر ماه ۱4۰3 تــورم نقطه به نقطه 
خانوارهای کشــور، 32/2 درصد بوده اســت؛ 
یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین، 32/2 
درصد بیشــتر از تیر ماه ۱4۰2 برای خرید یک 
»مجموعــه کالاها و خدمات یکســان« هزینه 
کرده   اند. تــورم نقطه به نقطه تیــر ماه ۱4۰3 
در مقایســه بــا ماه قبــل، ۰/3 واحــد درصد 

افزایش داشــته اســت. تورم ماهانه خانوارهای 
کشــور همچنین در تیر ماه ۱4۰3 تورم ماهانه 
خانوارهای کشــور برابر 2/2 درصد محاســبه 
شده اســت. تورم ماهانه برای گروه های عمده 

»خوراکی هــا، آشــامیدنی ها و دخانیات«، ۱/۶ 
درصد و برای گروه عمده »کالاهای غیرخوراکی 
و خدمــات«، 2/۵ درصد بوده اســت. منظور از 
نرخ تورم ســالانه، درصد تغییر میانگین اعداد 

شــاخص قیمت در یک ســال منتهــی به ماه 
جاری، نســبت به دوره مشابه قبل از آن است. 
در تیر ماه ســال جاری، نرخ تورم سالانه برای 
خانوارهای کشــور به 3۵/۵ درصد رســیده که 
نســبت به همین اطلاع در ماه قبل، ۰/۶ واحد 

درصد کاهش داشته است. 
ســری زمانی تورم ماهانــه و نقطه به نقطه کل 
کشــور در چند ســال اخیر به صورت زیر است: 
درصد تغییرات شــاخص قیمت در دهک های 
هزینــه ای کل کشــور در تیر مــاه ۱4۰3 نرخ 
تورم ســالانه کشــور در تیر مــاه ۱4۰3 برابر 
3۵/۵ درصد اســت که دامنه تغییرات آن برای 
دهک هــای مختلف هزینــه ای از 3۱/۶ درصد 
برای دهــک اول، تا 3۶/4 درصــد برای دهک 
دهم است. بر این اساس فاصله تورمی دهک ها 
در این ماه به 4/8 واحد درصد رسید که نسبت 
به ماه قبل )۵/2 واحد درصد( ۰/4 واحد درصد 

کاهش داشته است

به گزارش سبحان، نشست مشترک مدیرعامل انجمن خیرین 
مسکن  ساز استان فارس با مسئولان ارشد شهرستان کازرون 
جهت رایزنی برای ساخت مسکن محرومان در این شهرستان 

برگزار شد.
در این نشســت که با حضور عباس خالــق داری مدیرعامل 
انجمن خیرین مسکن ساز اســتان فارس، دهقان ناصرآبادی 

نماینده شهرستان های کازرون و کوهچنار در مجلس شورای 
اسلامی، محمدعلی بخرد فرماندار کازرون، رئیس اداره راه و 
شهرســازی و نظام مهندسی و... برگزار شد، بر راه های ایجاد 
تعاملات مشترک برای ساخت مسکن محرومان بحث و تبادل 
نظر شــد. مدیرعامل انجمن خیرین مسکن ساز استان فارس 
در حاشــیه این نشست اظهار داشت: در این نشست مشترک 
ضمن گزارش کامل از ساختار انجمن و گزارشی از پروژه های 
در دســت احداث، اقدامات و دورنمــای اهداف انجمن برای 

حاضرین تشریح شد.
وی بیان داشــت: در این نشســت مفید، مقامات شهرستان 
ضمن تأکید بر آمادگی جهت همکاری در ســاخت مســکن 

توسط انجمن خیرین مسکن ساز در کازرون، خواستار بررسی 
شیوه های مختلف برای تسریع در این امر خیر شدند.

خالق داری خاطرنشان کرد: شهرستان کازرون به عنوان یکی 
از شهرســتان های بزرگ و مهم در جنوب غربی استان فارس 
دارای ظرفیت های بالقوه و مناســبی برای ســاخت مسکن 
محرومان می باشــد که باید از این ظرفیت ها به بهترین شکل 

ممکن استفاده کرد.
  دست یاری به سوی خیرین دراز می کنیم

مدیرعامل انجمن خیرین مسکن ســاز استان فارس با دعوت 
از خیرین به ویژه خیرین شهرســتان کازرون که در کارهای 
خیر و عام المنفعه پیشــتاز می باشــند، افزود: ما دست یاری 

به ســوی خیرین کازرونی دراز می کنیم و شک نداریم که با 
ورود این خیرین و قابلیت هــای منحصر به فردی که دارند، 
امر ساخت مسکن محرومان در این شهرستان سرعت بالایی 

خواهد گرفت.
خال قداری با تشکر از مسئولان شهرستان کازرون و نماینده 
این شهرســتان در مجلس نیز اظهار داشت: جا دارد از همه 
عزیزانی که در این نشست حضور ی صمیمانه داشتند تقدیر 
و تشکر نمایم و این حضور و تشریک مساعی بی گمان نشان 
از مسئولیت شناسی ایشان در راستای رفع دغدغه محرومان 
اســت که انتظار داریم سایر شهرســتان ها نیز با همین نگاه 

مترقی به این امر خیر ورود کنند. 

مدیرعامل انجمن خیرین مسکن ساز استان فارس خواستار شد: 

 مشارکت خیران در ساخت مسکن محرومان

جابه جایی تأسیسات برق فشار قوی در 
پروژه تقاطع قائم، الگوی تعامل

 و سرعت عمل
به گزارش ســبحان، در اقدامی  قابل تحســین، شهردار و رئیس شورای اسلامی شیراز 
با اهدای لوح تقدیر، از مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای فارس و همکارانش به دلیل 
عملکرد فوق العاده در جابه جایی تأسیسات برق فشار قوی در پروژه تقاطع غیرهمسطح 

قائم، قدردانی کردند. 
ایــن اقــدام در حالی صــورت می گیــرد کــه جابه جایی این تأسیســات، نقشــی 
 کلیــدی در تکمیــل و بهره بــرداری ســریع تر از ایــن پــروژه عظیم عمرانــی ایفا 

خواهد کرد. 
  تلاشی فراتر از وظایف  سازمانی

تقاطــع غیرهم ســطح قائــم، به عنــوان یکــی از بزرگ تریــن پروژه هــای عمرانی 
کلان شــهر شــیراز، از اهمیت بالایی در روان ســازی ترافیک و ارتقای کیفیت زندگی 
شــهروندان برخوردار اســت. با این حال، وجود تأسیسات برق فشــار قوی در مسیر 
احداث این تقاطع، چالشــی جــدی را پیش روی مجریان این پــروژه قرار داده بود، 
که شــرکت برق منطقــه ای فارس با عزمی  جهادی و فراتر از وظایف  ســازمانی خود، 
 در اقدامــی  ضربتــی و خارج از روال عادی، نســبت بــه جابه جایی این تأسیســات

اقدام نمود.
   تقدیر و تجلیل رئیس شورای و شهردار شیراز از عملکرد برق منطقه ای فارس

 این اقدام ارزشــمند، نمادی از تعامل ســازنده و همدلی بین دستگاه های مختلف در 
جهت پیشبرد اهداف مشترک و خدمت به مردم بود. رئیس شورای اسلامی شهر شیراز 
و شــهردار این کلان شهر قدردانی از تلاش های بی وقفه مجموعه برق منطقه ای فارس، 
طی مراســمی  با اهدای لوح تقدیر به یداله حقیقی، مدیرعامل این شرکت و همچنین 

معاونت بهره برداری و مجری پروژه، از عملکرد ستودنی آنان تجلیل کردند. 

به گزارش سبحان، برایشان فرقی نمی کند که عروسی باشد 
یا عزا؛ به بهانه هر گردهمایی و در تداوم یک رســم تاریخی 
غلط، که به اذعان بســیاری از تاریخ نویســان و کارشناسان 
بدعتی در رســم و رسومات است، دســت به اسلحه می برند. 
موضوعی که سخنگوی فراجا در یادداشتی به آن اشاره کرده 
و از فوت 3۵ تن از شهروندان عزیزمان از سال ۱4۰۱ تاکنون 

خبر داده است.
صدای شــلیکی که در نهایت با صــدای زجه زنان و کودکان 
همراه شــده و جشــنی را به عزا تبدیل کرده یا عزایی را با 
عــزای دیگر در هم آمیخته اســت. مردم دامنه رشــته کوه 
زاگرس به ویژه ســاکنان بخش هایی از استان های کهگیلویه 
و بویراحمــد، چهارمحــال و بختیــاری، لرســتان، فارس، 
خوزســتان و کرمان از دیرباز به دلیل شرایط خاص محیطی 
با ســلاح های شــکاری و بعضاً جنگی قرابتی چند ده ســاله 
دارند و بالتبــع آیین های مردمان ایــن جغرافیا نظیر نوروز 
و حتی مراســم عروســی بی ارتباط با حضــور نمادین این 
وسیله اغلب دردسرســاز، برگزار نشده و همچنان نمی شود. 
حال اینکه ســنت حســنه  ازدواج نه فقط در شــرع ما، بلکه 
در عــرف ایرانیان همواره اهمیت فراوانی داشــته و حتی در 

برگــزاری آن بر انجام آیین های معنوی خاصی تأکید شــده 
اســت. امری که متأســفانه در شــرایط روز جامعه ما لااقل 
 در مناطقی از کشــورمان چندان به گوش نرســیده و بدان 

عمل نمی شود. 
هنوز هم در برخی از روســتاها، خرده فرهنگ هایی از ایامی 
 دور باقوت خود باقی مانده و برگزار شده و از قضا سینه به سینه 
از والدین و بزرگ ترها به نسل بعدی منتقل می شود که رسم 
تیراندازی در جشــن عروســی یکی از این مراسم هاست که 
متأســفانه قربانی های زیادی را هم تاکنون به همراه داشــته 
اســت. کثرت تفنگ های جنگی و شــکاری در جشــن های 
مردمان این اســتان ها اگرچه ممکن اســت در دست جوانان 
کم سن و سال یک شور و هیجان غیرمعقولی را به دنبال داشته 
باشــد؛ اما زنگ خطری اســت که نه فقط شادی جمع قلیلی 
را در یک چشــم بر هم زدنی به ماتم ابــدی تبدیل می کند؛ 
بلکــه آن چنان که نمونه های فراوانی از آن در آرشــیو مراجع 
ذیصلاح و صفحه حوادث روزنامه ها وجود دارد، ممکن است 
موجب گرفتاری خانواده های بســیاری شود که تنها به نیت 
شــرکت در یک جشن عروســی در محل حادثه حاضرشده 
بودند. به راه انداختن کاروان های ویژه بدرقه عروس و دست 

بر روی ماشــه یک اسلحه جنگی گذاشتن، اگرچه برای افراد 
جمع معدودی از هم وطنان ما ممکن است نشاط آفرین باشد؛ 
اما این هیجانات ناهنجار همواره به دوراز فرهنگ اســلامی  و 
ایرانی ما بوده و در بیشــتر موارد ســلب آســایش جمعی را 
به همــراه دارد. در قانون مجازات اســلامی، ممنوعیت های 

بسیاری درباره حمل سلاح گرم و سرد آمده است.
حمل، اســتفاده، خریدوفروش و قاچاق ســلاح گرم ممنوع 
اعــلام  و برای آن مجازاتی در نظر گرفته شــده اســت؛ البته 
برخی از افراد مجوز و پروانه های لازم برای حمل و نگهداری 
از ســلاح گرم را دریافت می کنند و همین بهانه ای می شود 
برای اســتفاده از این ســلاح های بدون مجوز یا مجوزدار در 

مراسم های عروسی و عزا.
وجود اســلحه غیرمجاز تلاش های کارشناســان و نهادهای 
متولــی را برای ایجــاد آرامش در میان جامعــه از بین برده 
و بی اثر کرده است. در بســیاری از موارد روانشناسان به طور 
مکرر بــا مواردی مواجه می شــوند که کودکــی براثر ترس 
ناشــی از صدای تیراندازی های شبانه یا درگیری های قومی، 
قبیله ای دچار لکنت زبان، شــب ادراری، کابوس و بی خوابی 
شده است. بررسی ریشــه ای و دقیق چرایی گرایش جوانان 

بــه این موضوعات، می تواند تأثیر بســزایی در متوقف کردن 
سیر افزایش و عادی ســازی خشونت در جامعه داشته باشد. 
احساس خودکم بینی، قدرت نمایی، هیجان های کاذب ناشی 
از فیلم های سینمایی جنگی و ضعف جسمانی را می توان به 
عنوان بخشی از علل علاقه قشــر جوان به استفاده از سلاح 
عنوان کرد که منجر به »نهادینه شــدن خشونت« در جامعه 
می شــود. تکرار یک اتفاق، درجه حساسیت افراد و جامعه را 
نســبت به آن کمتر می کند به همین دلیل اگر چاره ای برای 
وجود اســلحه غیرمجاز در این استان ها اندیشیده نشود، بیم 
آن مــی رود کودکان و نوجوانان کــه درواقع پدران و مادران 
نسل های آینده هستند، حساســیت خود را به وجود اسلحه 
در جامعه ازدســت داده و در یک چرخه معیوب، این موضوع 

می تواند به »نهادینه شدن خشونت« در جامعه بیانجامد. 

رسمی  که همچنان جان می گیرد

به گزارش ســبحان، چهارمین جلسه ستاد اربعین 
استان فارس به ریاست محمدهادی ایمانیه، استاندار 

فارس و رئیس ستاد اربعین استان برگزار شد.
سیدمجتبی علوی، دبیر ستاد اربعین حسینی استان 
فارس در حاشیه این جلسه با اشاره به تشکیل منظم 
جلسات این ستاد به منظور خدمات دهی هر چه بهتر 
به علاقه مندان به شرکت در پیاده روی اربعین گفت: 
هر چند مراســم پیاده روی اربعین مردم محور اســت 
و تمامی  امور آن توســط خود مردم و علاقه مندان و 
ارادتمندان به حضرت سیدالشهدا)ع( و موکب داران به 
صورت خودجوش انجام می شــود؛ اما ستاد اربعین و 

دســتگاه های مرتبط با آن وظیفه دارند شرایط را به 
گونه ای تسهیل، مدیریت و راهبری کنند که کمترین 
مشــکلی برای زائران و موکب داران ارجمند به وجود 

نیاید.
  ثبت نام در سامانه سماح ضروری است 

علــوی تصریــح کرد: بــرای شــرکت در مراســم 
 پیاده روی اربعین ثبت نام در ســامانه سماح به آدرس
 samah.haj.ir ضروری است و ارائه هر گونه خدمات 
به زائران از جملــه ارز اربعین، صدور بلیط اتوبوس و 
هواپیما، بیمه زائرین و... مشــروط به ثبت نام در این 

سامانه است.
مدیرکل فرهنگی و زیارت استانداری فارس در پایان از 
کسانی که قصد شرکت در این مراسم بزرگ سیاسی 
عبادی را دارند؛ درخواست کرد هر چه سریع تر ثبت نام 
خــود را انجام دهند و آن را به روزهای پایانی موکول 
نکنند. محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس هم در این 
نشست با بیان احادیثی از معصومین ضمن برشمردن 
اجر و ثواب شــرکت در مراســم پیاده روی اربعین و 
خدمت به زائران، از همه ادارات و دستگاه های مرتبط 
خواســت نهایت تلاش خود را جهــت ارائه بهترین 

خدمات به زائران انجام دهند.

دبیر ستاد اربعین فارس: 

ارائه خدمات به زائران اربعین، منوط به ثبت نام در سامانه سماح است

به گزارش ســبحان، ابراهیم عزیزی، نماینده شیراز 
و زرقان در مجلس شورای اسلامی  با داوود منظور، 

رئیس سازمان برنامه و بودجه دیدار کرد.
عزیزی در حاشــیه ایــن دیدار اظهار داشــت: به 
منظور بررســی و پیگیری اعتبار برای 22 پروژه راه 
و شهرسازی، ورزشــگاه پارس، بیمارستان حضرت 
صدیقــه میانرود، تأمین تجهیــزات و هزینه تعمیر 
بیمارســتان های فقیهی و نمازی، اعتبارت تکمیل 

آزادراه شیراز-اصفهان، به ویژه قطعه 7 و تتگ خیاره 
و لپویی و همچنیــن اعتبارات مربوط به پروژه های 

آبفا شیراز و زرقان و... این دیدار انجام شد. 
وی افزود: با نظر مســاعدی که منظور نســبت به 
پروژه هــای مذکور داشــت، انتظار مــی رود هرچه 
ســریع تر برای تأمین اعتبــارات و تکمیل پروژه ها 
اقدام شود. عزیزی در عین حال بیان داشت: برخی 
پروژه ها در شهرســتان شــیراز همچون ورزشــگاه 

پارس سال هاســت که راکد مانده و اگر اقدام عاجل 
صورت نگیرد به دلیل گذشت زمان بسیار از شروع 

پروژه با فرسودگی مواجه خواهد شد. 
وی همچنیــن گفت: با اعتبــارات صرف دولتی نیز 
نمی تــوان به تکمیــل پروژه ها پرداخــت؛ لذا ورود 
بخش خصوصی به این موضوع بســیار حیاتی است 
که نیازمنــد رایزنی ها و ایجــاد جذابیت برای این 

بخش می باشد. 

نماینده شیراز و زرقان در مجلس مطرح کرد: 

پیگیری اعتبار برای ۲۲ پروژه استان در دیدار رئیس سازمان برنامه و بودجه

به گزارش ســبحان، علی حسین عباسی، 
ئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای 
شهری شــهرداری شیراز با اعلام پیشرفت 
پــروژه پل مهدی آباد از نقــش ارزنده این 
پروژه در محرومیت زدایی و ارتقای کیفیت 
زندگی ساکنان شــهرک های جنوبی خبر 
داد و گفت: این پروژه شهرک های سامان 
و اطراف آن را به ســمت کمربندی متصل 
می کند. وی با بیان اینکه بتن ریزی شالوده 
میانی پل مهدی آباد پایان پذیرفته اســت، 
افزود: این پل به عرض 4۰ متر و طول 42 
مشتمل بر دو باند رفت وبرگشت 2۰ متری 

و پیاده رو به عرض ۶ متر است.
رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای 
شهری شهرداری شــیراز با ارائه جزئیات 
بیشــتری از این پــروژه عمرانــی عنوان 
کرد: تعداد ۶4 شــمع 3۰ متری، ۶۰ تیر 
2۰ متری و تعداد 8 ســتون به ارتفاع ۶٫۵ 

متر در این سازه به کار می رود.
عباســی با یادآوری این موضــوع که هر 
بارندگی زمینه بروز مشــکلاتی در اجرای 
این پــروژه را پدید مــی آورد، بیان کرد: 
تمامــی  تلاش خود را به منظور پیشــرفت 
 حداکثــری پــروژه در فصــل تابســتان 

به کار می گیریم.
وی تصریــح کرد: کلیــه پروژه هایی که به 
همت کارکنان سازمان عمران و بازآفرینی 
شهری شــهرداری شــیراز اجرا می شوند، 

به صورت 24 ساعته فعال هستند.
رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای 
شــهری شــهرداری شــیراز عنوان کرد: 
پروژه های زیرگذر خیابان شــهید پیشرو، 
قائم-رحمــت، اردیبهشــت، ســیل بندی 
ســعدی با حمایت شــهردار و پشتیبانی 
شورای اسلامی  شهر به صورت شبانه روزی 

فعال هستند. 

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز تشریح کرد:

پیشرفت پروژه پل مهدی آباد
نقش ارزنده این پروژه در محرومیت زدایی و ارتقای کیفیت زندگی ساکنان شهرک های جنوبی

به گزارش سبحان، رضا جاویدی، سخنگوی شهرداری شیراز 
از پاسخگویی مرکز ارتباطات مردمی  شهرداری شیراز، سامانه 
۱37، بــه 4۹ هزار و 2۵۰ تماس شــهروندان طی ســه ماه 
نخســت ســال جاری خبر داد و اظهار کرد: در ایام تعطیلات 
نوروز ســال جــاری، بیش از ۱۰ هزار تماس در این ســامانه 
 ثبــت و جهت پیگیری و رفع مشــکل بــه حوزه های متولی 

ارجاع شد. 
وی افزود: برای اولین مرتبه این مرکز با لحاظ مهلت زمانی از 
پیش تعریف شده به درخواست ها و شکایات همشهریان پاسخ 
داده است. به گفته سخنگوی شهرداری شیراز؛ پاسخگویی به 
شهروندان در قالب مهلت زمانی تعیین شده باعث اعتمادسازی 
و افزایش ســطح رضایت شــهروندان از مجموعه شــهرداری 
خواهد شــد و این مرکز با در نظر گرفتن ضرورت اصل تکریم 

شهروندان مشارکت پذیر و دغدغه مند که خود را در مدیریت 
شــهر شریک می دانند، برای نقدهایی که به عملکرد مجموعه 
خدوم شــهرداری دارند، تقدیــر و از اعتماد مردم به خادمین 

خود در شهرداری قدردانی کرد.
  ارجاع ۱۰۰۰ مشکل شــهری در تماس با مرکز ارتباطات 

مردمی به حوزه های متولی 
جاویــدی با بیان اینکــه در ایام نوروز تماس هــای زائرین و 
گردشگران در موضوع هایی مختلف همچون اسکان و اقامت، 
پارکینگ، مراکز تفریحی و اماکن گردشــگری در این سامانه 
ثبت شــد، افزود: علاوه بر آن ناظرین شورای اسلامی  شهر بر 
عملکرد شهرداری برای سومین سال متمادی با بهره گیری از 
بستر این سامانه بیش از ۱۰۰۰ مورد ایراد و مشکل شهری را 
جهت پیگیری و رفع مشکل به حوزه های متولی ارجاع دادند. 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری شــیراز گفت: 
آماده ســازی و بارگذاری لینک نقشه شــهر، ارسال موقعیت 
مکانی مراکز اســکان و اماکن گردشــگری برای مســافران، 
نصب بنرهای اطلاع رســانی ۱37 و بارگذاری اطلاعات مورد 
نیاز مســافران در قالب فایل ها و دفترچه های راهنما ازجمله 

اقدامات مؤثر این حوزه ارتباطی در نوروز بود.
سخنگوی شــهرداری اعلام کرد: لکه گیری و مرمت آسفالت، 
ســد معبر و مزاحمت، تمیزی معابر بارفروش و ساخت وســاز 
غیرمجاز از موارد پرشــمار در این ســامانه بوده اســت که با 
اولویــت ویژه در برنامه ریزی مجموعه شــهرداری قرار گرفت 

و پیگیری شد. 
جاویدی از شهروندان خواست تا مجموعه شهرداری را بیش از 

گذشته یاری و چشم و گوش مدیران شهرداری باشند.

سخنگوی شهرداری شیراز اعلام کرد:
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طرح روزحدیث روز

ادبیات

آن حنابندان فرق داشت
عملیات   ،2 والفجر  عملیات   
مهمی بود. نه فقط به این دلیل 
که برتری ما در منطقه عملیاتی 
حاج عمران را به دشمن تحمیل 
تازه ای  جبهه  تقویت  به  و  کرد 
مخالف  کردهای  کمک  با  که 
شکل  عراق  شمال  در  صدام 
به  بلکه  انجامید؛  بودیم  داده 
این دلیل که سایه ما را روی مناطق نفت خیر کرکوک انداخت و بهت و 
وحشتی عظیم در بغداد، تا درون کاخ ریاست جمهوری عراق ایجاد کرد. 
این عملیات از اواخر تیر 13۶2 )نخستین ساعت از روز بیست ونهم آن ماه( 
با پیشروی به سوی جاده پیرانشهر به رواندوز – که ضدانقلاب از آن برای 
تحرکاتش استفاده می کرد – شروع شد و تا اواسط مرداد ادامه داشت و 
درنهایت با پیروزی نیروهای ما و تحقق بخش عمده اهداف آن به پایان 
رسید. زمانی که از عملیات والفجر 2 صحبت می کنیم، نباید این نکته را 
ناگفته بگذاریم که تسلط نیروهای ما بر آن منطقه از شمال عراق، شرایط 
مناسبی را برای اجرای عملیات های نامنظم در خاک دشمن فراهم می کرد 
و همزمان جلوی دست درازی بعثی ها به خاک ما را می گرفت. همچنین 
گفتنی است که در اجرای این عملیات، برخی شیوه های مرسوم گذشته 
را که اینجا به کار نمی آمد، کنار گذاشتیم و براساس شرایط جغرافیایی 
و استعداد قوای خودمان، از روش های دیگری برای پیشروی در خطوط 

دفاعی دشمن و عبور از دیوار آتش همیشه سنگین آنان بهره بردیم.
کار  به  منطقه  پاکسازی  بعد  و  بعثی  نیروهای  محاصره  برای  که  روشی 
بستیم، روش کارآمدی بود. اما دشمن در چند منطقه مرتفع، به ویژه چهار 
بلندی آزادی )کنیگ(، 2519، برد زرد و دربند سرسختانه مقاومت کرد و 
موقتاً سد راه پیشروی نیروهای ما شد. البته برتری در همه مراحل نبرد و 
در روزهای بعدی درگیری ها از آن ما بود و ضدحملاتی که بعثی ها انجام 
می دادند تأثیری در روند کلی نبرد نداشت. دشمن حتی از سلاح شیمایی 
که گویا حاوی گاز خردل بود برای عقب راندن رزمندگان ما استفاده کرد 
و عملًا هرچه داشت به میدان آورد؛ اما شکست خورد. از مرور کتاب هایی 
که به نبرد والفجر 2 پرداخته اند و چیزهایی درباره این عملیات نوشته اند 
این ذهنیت برایمان شکل می گیرد که دو عامل بیشتر از سایر عوامل، در 
رقم خوردن نتیجه نهایی عملیات تأثیر داشت. یکی مقاومت و سرسختی 
نیروهای ما، و دیگری پشتیبانی هوانیروز که باعث شد برتری ما به دشمن 
تحمیل شود. این میان این کتاب های می شود به کتاب »تنبیه متجاوز« 
و عراق«  ایران  اردستانی و جلد دوم »سیری در جنگ  از حسین  کاری 

نوشته محمد درودیان اشاره کرد.
بزمی پیش از دیدار محبوب

مشهور  عکس  آن  یاد  می شود،  که   2 والفجر  عملیات  از  صحبت  اما 
ثبت کرد.  تاریخ  برای  و  را گرفت  بیات آن  اباصلت  می افتیم. عکسی که 
در مصاحبه ای گفت: قرار بود ساعت یک بامداد 29 تیر سال ۶2 عملیات 
نیروها 24 ساعت  از  بعضی  اجرا شود؛  عمران  منطقه حاج  در  والفجر 2 
حرکت  خود  عزیمت  محور  از  دشمن  زدن  دور  برای  تک،  آغاز  از  قبل 
و  رسیدند  شده  تعیین  مناطق  به  راهپیمایی  ساعت  دو  از  پس  و  کرده 
برای شروع عملیات اعلام آمادگی کردند.رمز عملیات نیز تعیین شده بود 
و پیرمردها، جوان ها و نوجوان های زیادی در این عملیات آماده سر دادن 
بود که دو جگر  پیرمردها حاجی بخشی  این  از  بودند. یکی  »یاا...«  ندای 
گوشه اش را هم تقدیم اسلام کرده بود. شب های عملیات حنا را در ظرفی 
بچه ها  و کف دست  می کردند  مخلوط  آب  با  اینکه  از  بعد  و  می ریختند 
به  امروز  که  حنابندان هایی  با جشن  حنابندان،  این جشن  می گذاشتند. 
بهانه هایی برگزار می شود، خیلی متفاوت است. این دامادها هم دامادهایی 
که ما همیشه دیدمشان، فرق می کردند. آنجا رزمنده ها پیش از رفتن به 
می داد،  شهادت  عطر  بوی  لباس هایشان  می کردند،  شهادت  غسل  جبهه 
آنجا  در  بود.  نشسته  محاسن شان  و  صورت ها  روی  بر  جبهه  پاک  خاک 
)ع(  یاران سیدالشهدا  یاد سرخی خون  به  را  دامادها، دست هایشان  تازه 
با حنا سرخ می کردند. برای آن ها عملیات بزمی بود که به دیدار محبوب 
به همین دلیل هم  ختم می شد و شهادت همان سرور جاودانگی است. 
 شب های عملیات، شب حنابندان رزمندگان بود. همان طور که یاران امام 
حسین )ع( در شب عاشورا با سرخی دستان شان آماده شهادت بودند و 
صدای خنده و شادی شان آسمان کربلا را پر کرده بود. هر یک از آن ها بعد 
از حنا بستن، به دست دوستان دیگر نگاه می کرد، که گویی می خواست 
آغاز  ربود. عملیات که  از دیگری خواهد  را  بداند کدام یک گوی سبقت 
سربازهای  همان  یا  جبهه  دامادهای  تازه  از  خیلی  دست  حنای   می شد، 
سرخ  رنگ  به  دست هایشان  چراکه  نداشت،  رنگی  دیگر  )ره(  خمینی 

خونشان خضاب شده بود.

»ققنوس« دانشگاه فردوسی راهی انگلستان شد
فن آوری

دانشگاه  دانشجویی  فرمول  تک سرنشین  خودروی 
فردوسی مشهد که توسط تیم 12 نفره دانشجویی 
مسابقات  در  گذشته  سال  شد،  ساخته  و  طراحی 
ایتالیا آماده سازی شد. کلیه قطعات  فرمول کشور 
این خودرو با حجم موتور ۶00 سی سی و سوخت 
بنزین سوپر، طراحی این تیم 12 نفره است و به 
گفته آنها بخش های موتور، سیستم خنک کننده، 
یکپارچه سازی سیستم ها با موتور، شاسی و سیستم 
دانشگاه  مهندسان  و  محققان  طراحی  تعلیق، 

فردوسی مشهد بوده است.
که  بوده  آلومینیوم  جنس  از  خودرو  این  شاسی 
این امر در کاهش وزن خودروی دانشگاه فردوسی 
مشهد مؤثر و بدنه آن نیز از نوع فیبر کربن و وزن 

کل خودرو 280 کیلوگرم است.
توان خودروی فرمول دانشجویی دانشگاه فردوسی 
و  است  نیوتن  آن 51  و گشتاور  بخار  مشهد، ۶۷ 
بر  کیلومتر   110 محصول  این  سرعت  حداکثر 
ساعت است که تا 1۷0 کیلومتر بر ساعت قدرت 
دارد. شتاب این خودرو 5/2 ثانیه است و در طی 

این مدت سرعت خودرو از صفر به 100 می رسد.
مسابقات  بزرگ ترین  دانشجویی،  فرمول  مسابقات 
سال  که  دنیاست  سطح  در  دانشجویی  مهندسی 
در  امروزه  و  شد  افتتاح  آمریکا  کشور  در   19۷9
از  بیش  ساله  هر  می شود.  برگزار  دنیا  کشور   14
۷00 دانشگاه از پنج قاره دنیا تیم دانشجویی خود 
را به این مسابقات اعزام می کنند. برگزارکنندگان 
آمریکا  خودروی  مهندسان  انجمن  نیز  مسابقات 

)SAE( و غول های خودروسازی دنیا هستند. 
)مسابقات  کاسپین  تیم های  موفق  تجربه  از  پس 
ایتالیا(،  )مسابقات 2018  و سورنا  روسیه(   2014
تیم رهام، به عنوان سومین تیم فرمول دانشجویی 
دانشگاه فردوسی مشهد، در مسابقات 2023 کشور 
ایتالیا پذیرفته شد. اکنون در دومین سال متوالی، 
 )FUM Racing( مشهد  فردوسی  دانشگاه  تیم 
پس از خودروی رُهام، امسال با خودروی ققنوس، 
در مسابقات بین المللی خودروی فرمول دانشجویی 
که یکی از معتبرترین مسابقات دانشجویی در دنیا 

شناخته می شود، شرکت کرده است.

دانستنی

سلامت

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   آبشار مارگون

عکس خبر

  تلاش برای انتقال یک زرافه وحشی به حفاظتگاه طبیعی

  کشاورزان چینی در جیانگسو مشغول جمع آوری شاه بلوط آبی

   اردوی تیم ملی پاراتکواندو

پیرمرد پرحاشیه کنار رفت
منبع: فارس

مغز انسان مانند یک رایانه قدرتمند است که خاطراتمان 
را ذخیره می کند و این که ما در مقام یک انسان چگونه 
فکر می کنیم و واکنش نشان می دهیم را کنترل می کند. 
مغز مرکز سیستم عصبی انسان است که افکار، حرکات، 
با  می کند.  کنترل  را  ما  تصمیم گیری های  و  خاطرات 
تکامل، مغز انسان پیچیده و پیچیده تر شده، بسیاری از 
ویژگی های جالب آن را هنوز دانشمندان به خوبی درک 

نکرده اند.
که  است  عصبی  سلول  میلیاردها  حاوی  انسان  مغز 
اطلاعات را به سراسر بدن ارسال می کنند و یا اطلاعات را 

انسان بیش از سه از سراسر بدن دریافت می کنند. مغز 
دیگری  پستانداران  مغز  است که اندازه برابر 

با  مشابهی  بدن 
انسان دارند.

 12 راهکار برای جوان ماندن مغز
علوم  دانشگاه  اعصاب  و  مغز  متخصص  اشرافی،  فرزاد 
پزشکی شهید بهشتی با اشاره به اینکه عملکرد مغز نیاز 
به مراقبت دارد، گفت: 12 راهکار برای جوان ماندن مغز و 
پیشگیری از زوال عقل وجود دارد که اولین مورد افزایش 
است.  سودوکو  و  پازل  جدول،  حل  با  مغزی  فعالیت 
افزایش فعالیت مغز باعث ایجاد ارتباط بین سلول های 
مغزی، افزایش تعداد سلول های مغزی و در نهایت بهبود 

عملکرد مغز می شود.
  بهبود عملکرد مغز با ورزش

انجام  و  کردن  ورزش  راهکار  دومین  داد:  ادامه  وی 
فعالیت های بدنی است که منجر به افزایش خون رسانی 
متناوب  ورزش  دقیقه   150 هفته  در  می شود.  مغز  به 
که می توان در 5 وعده 30 دقیقه ای تقسیم کرد، مؤثر 
است. از طرفی ورزش کردن منجر به کاهش چربی خون، 
بهبود عملکرد قلب و  قندخون، کاهش و کنترل وزن، 

کاهش استرس خواهد شد.
  کاهش روند زوال عقل با پیروی از رژیم مدیترانه ای
به گفته اشرافی رژیم مدیترانه ای از رژیم های موثر در 
بهبود عملکرد مغز محسوب می  شود و تبعیت از این رژیم 
به عنوان سومین راهکار منجر به کاهش روند زوال عقل 
خواهد شد. بنابراین رژیم غذایی، استفاده از چربی های 
مغزها،  از  استفاده  زیتون،  روغن  همچون  غیراشباع 
به بهبود عملکرد مغز  تازه می تواند   ماهی و سبزیجات 

کمک کند.

  کنترل فشار، قند و چربی خون
متخصص مغز و اعصاب کاهش فشــار خــون، قندخون و 
چربی خون را به عنوان سه راهکار دیگر پیشگیری از زوال 
عقل اعلام کرد و افزود: کاهش فشــارخون در افراد مسن 
و کنتــرل این عامل در تمام ســنین، خطر بروز اختلالات 
شــناختی را کاهش می دهد؛ به بیان دیگــر رژیم غذایی 
مناسب، ورزش کردن، کنترل استرس و در نهایت کنترل 
فشــارخون در عملکــرد مغز نقش اساســی دارد. کنترل 
قندخون و چربی خون نیز در بروز فراموشی و الزایمر تأثیر 

بسزایی خواهد داشت.
  پیشگیری از زوال عقل با مصرف آسپیرین

را  افراد  برخی  در  آسپرین  پایین  دوز  مصرف  اشرافی 
دیگر راهکار پیشگیری از زوال عقل معرفی کرد و افزود: 
افرادی که در معرض خطر بیماری های قلبی یا مغزی 
هستند با مشورت پزشک می توانند از این دارو مصرف 
کنند. این دارو نیز در پیشگیری از اختلالات شناختی 

مؤثر است.
  اضطراب، افســردگی و بی خوابی عملکرد مغز را 

نشانه می گیرد
از  را  خوابی  بی  و  افسردگی  اضطراب،  کنترل  اشرافی 
گفت:  و  دانست  مغز  عملکرد  بهبود  راهکارهای  دیگر 
توصیه می شود فرد در کنار فعالیت های روزمره و ورزش، 
وضعیت سلامت روان خون را نیز مورد توجه قرار دهد. 
مغز  عملکرد  روی  که  است  عاملی  بی خوابی  همچنین 

اثرگذار است.

اگر کبدتان را دوست دارید هر صبح این 
نوشیدنی را بخورید

نعمت اله مرادی، متخصص طب سنتی با اشاره به این که کبد چرب ناشی از تجمع مواد 
زائد در کبد است و پرهیز، فعالیت بدنی و مصرف غذاهای خاص در درمان مؤثر است، 
اظهار کرد: افرادی که مبتلا به کبد چرب شده اند در صورتی که میزان درگیری کبد آن ها 
در حد ضعیفی باشد و همچنین اگر میزان آنزیم های کبدی هنوز در حد نرمال باشد 

می توانند از روش های تغذیه ای و یا طبیعی جهت درمان بیماری خود بهره مند شوند.
مصرف شربت عسل، آب لیمو و کاسنی روزی یک لیوان صبح ناشتا و یک لیوان آخر 
شب جهت درمان این بیماری و تسریع در سیر بهبودی آن مؤثر است، البته باید توجه 
داشت که برای این راهکار باید یک و نیم لیوان آب لیموی تازه را با یک قاشق مرباخوری 
عسل و چهار و نیم لیوان کاسنی مخلوط کرد تا بتوان طی شبانه روز مصرف آن  را مدنظر 
قرار داد. مصرف یک قاشق چای خوری سیاه دانه در صبح و شب نیز توصیه می شود، 
البته سیاه دانه باید حتماً جویده شود و اگر همراه با کمی عسل طبیعی استفاده شود 
اثر بیشتری دارد. مصرف روزانه دو الی سه عدد سیب کامل صبح ها قبل  از صبحانه و 
آخر شب می تواند در درمان این بیماری استفاده شود. مصرف پیوسته سالاد کاهو، کلم، 
عسل،  شربت  مصرف  می شود.  توصیه  بار  پنج  هفته ای  آب غوره  و  زیتون  روغن  هویج، 
آب لیمو و کاسنی روزی یک لیوان صبح ناشتا و یک لیوان آخر شب جهت درمان این 
بیماری و تسریع در سیر بهبودی آن مؤثر است. مرادی با اشاره به استفاده از ترکیب 
چهار بذر برای درمان کبد چرب در طب سنتی، بیان کرد: تخم های کاسنی، خرفه، خربزه 
و خیار را با هم نیم کوب کرده و کمی از آن را از شب در عرق کاسنی و شاه تره خیسانده 
و صاف کنید و صبح آن را مصرف کنید، بعد از ظهر نیز از این مخلوط چهار بذر دوباره 
در عرق کاسنی و شاه تره خیسانده و مصرف کنید، بهتر است که مصرف این دارو با غذا 

فاصله داشته باشد و پس از خوردن دارو نیز تا یک ساعت غذا نخورید.

این کارها »مغزتان« را جوان نگه می دارد
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